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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΖ'

Τετάρτη 27 Ιανουαρίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 27 Ιανουαρίου 1999, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
18.35', συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 26-1-1999
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΞΣΤ' συνεδριάσεώς του, της 26ης
Ιανουαρίου 1999 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των
σχεδίων νόµων: 1. "Κύρωση του Κώδικα Κατάστασης ∆ηµοσίων
Πολιτικών ∆ιοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆. και
άλλες διατάξεις".
2. "∆ιαρρυθµίσεις στη φορολογία των αυτοκινήτων οχηµάτων και
άλλες διατάξεις".
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα:
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Καρακώστα,
Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Φοροτεχνικών Ελευθέρων
Επαγγελµατιών Νοµού Εύβοιας ζητεί την εύρυθµη λειτουργία της
∆ΟΥ Χαλκίδας.
2) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ, ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν.
ΚΡΗΤΙΚΟΣ, ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κερατσινίου Αττικής
ζητεί την επίλυση του στεγαστικού προβλήµατος των σχολείων της
περιοχής του.
3) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Επιτροπή ∆ηµοψηφίσµατος για Μάαστριχτ -
'Αµστερνταµ ζητεί να µην επικυρωθεί η Συνθήκη, πριν εκφρασθεί ο
ελληνικός λαός µε εθνικό δηµοψήφισµα.
4) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Συντονιστικός Αγώνας Σχολείων Αθηνών αναφέρεται στην
κατάσταση που επικρατεί στο χώρο της Παιδείας εξαιτίας της
κυβερνητικής τακτικής καθώς και στα αιτήµατα των µαθητών.
5) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι ∆ιοικήσεις των
Ενώσεων Μηχανικών Εµπορικού Ναυτικού και Κατωτέρων
Πληρωµάτων Μηχανής Ε.Ν. "Ο ΣΤΕΦΕΝΣΩΝ" καταγγέλλουν
παράνοµες ενέργειες του δουλεµπορικού κυκλώµατος για την

εύρεση εργασίας στους ναυτεργάτες.
6) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ικηγορικός
Σύλλογος Ροδόπης ζητεί να µην κατατµισθεί το Εφετείο Θράκης σε
δύο ανεξάρτητα Εφετεία.
7) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος
Μανταµάδου Λέσβου ζητεί να καλυφθούν οι δύο θέσεις γιατρών στα
Ιατρεία Μανταµάδου και Κάπης Λέσβου.
8) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος
Πλωµαρίου Λέσβου ζητεί την κατασκευή µαρίνας στο λιµάνι
Πλωµαρίου Λέσβου.
9) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία
Εργαζοµένων Σχολής Τουριστικών Επαγγελµάτων και ο Σύλλογος
Τακτικών Υπαλλήλων ΣΤΕ καταγγέλλουν την από 24-11-98
Απόφαση του ∆.Σ της ΣΤΕ για πρόσληψη διοικητικού και διδακτικού
προσωπικού των τµηµάτων συνεχιζόµενης επαγγελµατικής
κατάρτισης.
10) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Λούκισα του Νοµού Εύβοιας διαµαρτύρεται για την
εφαρµογή του σχεδίου "Ι.Καποδίστριας".
11) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Μαρµαρίου του Νοµού Εύβοιας ζητεί χρηµατοδότηση των έργων
οδοποιίας του Νοµού Εύβοιας.
12) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Φοροτεχνικών Ελευθέρων Επαγγελµατιών του Νοµού Εύβοιας
υποβάλλει προτάσεις για την εφαρµογή του TAXIS.
13) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Φοροτεχνικών Ελευθέρων
Επαγγελµατιών του Νοµού Εύβοιας υποβάλλει προτάσεις για την
εφαρµογή του TAXIS.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ,
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Εύβοιας ζητεί να ενταχθεί ο Νοµός Εύβοιας στο σχεδιασµό
ανάπτυξης του Ιαµατικού Τουρισµού της Περιφέρειας Στερεάς
Ελλάδας.
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15) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ,
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ, ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ, ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΣΙΟΥΦΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Μονάδα Απεξάρτησης 18 ΑΝΩ του Ψυχιατρικού
Νοσοκοµείου Αττικής ζητεί την επαρκή στελέχωση της µονάδας µε
ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό.
16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΡΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων του
Νοµού Ηρακλείου ζητεί την άµεση ρύθµιση των χρεών των µελών
της προς την ΑΤΕ.
17) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πρόεδρος του Λαογραφικού Ιστορικού
Μουσείου Λάρισας ζητεί την ολοκλήρωση και λειτουργία του
Μουσείου.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ, ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν.
ΚΡΗΤΙΚΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία οι Γονείς και Κηδεµόνες του 33ου 2/θέσιου Νηπιαγωγείου
Θεσ/νίκης ζητούν την άµεση µεταστέγαση του Νηπιαγωγείου.
19) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Θεσ/νίκης ζητεί την
εξόφληση επιχειρήσεων της Θεσ/νίκης από τον Οργανισµό
Πολιτιστικής Πρωτεύουσας 1997.
20) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Ξενοδόχων Θεσ/νίκης ζητεί να
εξοφληθούν λογαριασµοί προς ξενοδοχεία της Θεσ/νίκης από τον
Οργανισµό Πολιτιστικής Πρωτεύουσας Θεσ/νίκης.
21) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΑΤΣΙΛΙΕΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Γεωπόνων ∆.Υ.
Νοµού Μεσσηνίας ζητεί η αποζηµίωση στις αυθηµερόν εκτός έδρας
µετακινήσεις των γεωπόνων να φθάσει στο 50% της ηµερήσιας
αποζηµίωσης.
22) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αιτωλικού Αιτωλ/νίας ζητεί
τη λήψη µέτρων προστασίας της λιµνοθάλασσας Μεσολογγίου -
Αιτωλικού.
23) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Παρακαµπυλίων
Αιτωλ/νίας ζητεί να µην καταργηθεί η Σχολή Κιλιµοποιίας στο
Ευηνοχώρι Μεσολογγίου.
24) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Παρακαµπυλίων
Αιτωλ/νίας ζητεί να µην καταργηθεί η Σχολή Κιλιµοποιίας στο
Ευηνοχώρι Μεσολογγίου.
25) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Αλµυρού Μαγνησίας ζητεί να ανακληθούν οι απολύσεις 43
εργαζοµένων σε ανασκαφές αρχαιολογικού χώρου.
26) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Ιατροί κ. Ναούµ και Θεοδώρα
Σταµπουλτζή, ζητούν τη χρηµατοδότηση της κατασκευής και
λειτουργίας Μονάδας Αποθεραπείας Ατόµων µε κρανιοεγκεφαλικές
κακώσεις στην περιφέρεια Θεσσαλίας.
27) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΚΑΡΑΜΗΝΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Μύλων Σάµου ζητεί τη λήψη
µέτρων για τη διάθεση της πλεονάζουσας ποσότητας των
πορτοκαλιών.
28) Ο Βουλευτής Φωκίδας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Αγροτοκτηνοτρόφοι Μηλέας ∆ωρίδος
Νοµού Φωκίδας ζητούν οικονοµική ενίσχυση για τη συντήρηση του
δρόµου Μηλιάς - Καραλή - Λάκα. 29) Ο Βουλευτής Πέλλας κ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ.
Γιώργος Ιωαννίδης, κάτοικος Πέλλας, διαµαρτύρεται για την

υποχρέωση προσκόµισης τίτλου κυριότητας για την οικονοµική
ενίσχυση από τον ΤΑΣ.
30) Οι Βουλευτές κύριοι ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ και
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
Κάτοικοι της περιοχής πέριξ του Κρατικού Νοσοκοµείου Νικαίας
Πειραιά καταγγέλλουν την παράνοµη διέλευση βαρέως τύπου
φορτηγών αυτοκινήτων από την περιοχή τους.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 697/30.7.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
44/26.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 697/30.7.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Θεοφάνης ∆ηµοσχάκης, παρακαλούµε
να πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή, σύµφωνα µε τα στοιχεία
της ∆ιεύθυνσης Μελετών 'Εργων Οδοποιϊας (∆ΜΕΟ) του
ΥΠΕΧΩ∆Ε και της Εγνατίας Α.Ε., τα εξής:
Η επίλυση του προβλήµατος του αυξηµένου φόρτου στο κέντρο της
Αλεξανδρούπολης έχει ήδη δροµολογηθεί από το ΥΠΕΧΩ∆Ε µε δύο
κύριους στόχους:
α) Η υπερτοπική (διακρατική) κυκλοφοριακή κίνηση να διοχετευθεί
στην Εγνατία Οδό που αποτελεί την ευρεία παράκαµψη
Αλεξανδρούπολης. Οι αντίστοιχες µελέτες έχουν ολοκληρωθεί και
το έργο προωθήθηκε για δηµοπράτηση απο την "Εγνατία Οδός
Α.Ε.".
β) Η διαµπερής (περιαστική) κυκλοφορία να διοχετευθεί στον
∆ακτύλιο Αλεξανδρούπολης ο οποίος θα συνδέεται µε
συνδετήριους οδούς και ανισόπεδους κόµβους µε την Εγνατία Οδό
και θα καταλήγει στο λιµένα Αλεξανδρούπολης. Οι σχετικές µελέτες
έχουν ήδη ανατεθεί (από το ΥΠΕΧΩ∆Ε) σε όµιλο µελετητικών
γραφείων και έχουν ήδη εξασφαλιστεί 300 εκατ. δρχ. (µε
Ευρωπαϊκή συγχρηµατοδότηση) για την ολοκλήρωση των
απαιτούµενων τεχνικών µελετών.
Τέλος, σε σχέση µε το έργο της Εγνατίας Οδού, στην περιοχή της
Αλεξανδρούπολης, σας πληροφορούµε ότι το τµήµα Μάκρη -
Αλεξανδρούπολη - ΒΙΠΕ είναι αυτό που λειτουργεί ως
παρακαµπτήριος της Αλεξανδρουπολης, έχει µήκος 20,60 χλµ.,
ολοκληρώθηκε ήδη η δηµοπράτησή του και ο ανάδοχος υπέγραψε
την σχετική σύµβαση στις 12.8.98. Το έργο προγραµµατίζεται να
ολοκληρωθεί τον Φεβρουάριο του 2001.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 2615/28.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
167/26.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2615/28.9.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Μανώλης Κεφαλογιάννης, παρακαλούµε
να πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή, σύµφωνα µε τα στοιχεία
της Περιφέρειας Κρήτης, της ΕΥ∆Ε/Αεροδροµίων Νοτίου Ελλάδας,
της ∆ιεύθυνσης Εγγειοβελτιωτικών 'Εργων (∆7) και της ∆ιεύθυνσης
Λιµενικών (∆4) τα εξής:
Καταθέτουµε πίνακα µε τα στοιχεία των έργων Περιφέρειας Κρήτης.
Επίσης, πληροφορούµε τον κύριο Βουλευτή για το έργο "Λοξός
∆ιάδροµος Α/∆ Ηρακλείου" ότι η ΥΠΑ ανέθεσε στον ΟΑΝΑΚ τη
διερεύνηση εναλλακτικών λύσεων για την πρόκριση της βέλτιστης
θέσης του "Λοξού" ∆ιαδρόµου.
Τελικά επελέγη η λύση "6" και µε την 13923/2758/28.5.98 απόφαση
Υπουργού ΠΕΧΩ∆Ε έγινε η προέγκριση χωροθέτησης του Λοξού
∆ιαδρόµου.
Η προµελέτη του έργου και η Μελέτη Περιβαλλοντικών
Επιπτώσεων θα γίνουν µε µέριµνα του ΟΑΝΑΚ και σχετική
επιχορήγηση από την ΥΠΑ.
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Για την εκπόνηση της προµελέτης απαιτείται η διατύπωση της
γνώµης, καθώς και των τυχόν επιπλέον απαιτήσεων των λοιπών
συναρµοδίων φορέων (ΓΕΑ, ΥΕΝ), η οποία και αναµένεται.
Για την κατασκευή προβλήτας IV και V στο λιµένα Ηρακλείου σας
πληροφορούµε ότι οι ρυθµοί προόδου του προγραµµατισµένου
αρχικά να εκτελεσθεί έργου, προϋπολογισµού 3.668.000 δρχ.
προσεγγίζει το 70% και κινείται στα πλαίσια του εγκεκριµένου
χρονοδιαγράµµατος, ενώ παράλληλα έχουν δροµολογηθεί οι
διαδικασίες (εγκρίσεις) και από πλευράς Κοινότητας (Ταµείου
Συνοχής) για την εκτέλεση των συµπληρωµατικών απαραίτητων
έργων, ώστε το έργο να παραδοθεί ολοκληρωµένο και λειτουργικό
µέχρι το 2000. Για τα συµπληρωµατικά έργα έχουν συνταχθεί οι
απαραίτητες µελέτες στις οποίες αντιστοιχεί έργο συνολικής
δαπάνης 4 δισ. περίπου και έχουν συνταχθεί τεύχη δηµοπράτησης
που βρίσκονται στη φάση έγκρισης.
'Οσον αφορά τα αντιπληµµυρικά έργα Ν. Ηρακλείου,
πληροφορούµε τον κύριο Βουλευτή τα εξής:
1. Στο εγκεκριµένο πρόγραµµα του ΥΠΕΧΩ∆Ε στη ΣΑΕ 072/1
(ΤΚΑΣΕ) περιλαµβάνεται και το έργο "Αντιπληµµυρικά ποταµών και
χειµάρρων Ν. Ηρακλείου" προϋπολογισµού 1,2 δισ. δρχ.
2. Σε βάρος των πιστώσεων του έργου αυτού έχουν δηµοπρατηθεί
και βρίσκονται στο στάδιο της ολοκλήρωσης τα κατωτέρω έξι έργα
µε τους αντίστοιχους προϋπολογισµούς.
- "Αντιπληµµυρικές εργασίες στον π. Γιόφυρο Ν. Ηρακλείου"
προϋπολογισµού 120 εκ. δρχ.
- "∆ιευθέτηση κοίτης στη συµβολή π. Γιόφυρου µε οδό Μεσσαρά
προς λιµάνι Ηρακλείου και αποξήλωση γέφυρας Μπέλεη"
προϋπολογισµού 350 εκ. δρχ.
- "Ολοκλήρωση χωµατουργικών εργασιών πεδινής κοίτης π.
Γιόφυρου και
επένδυση πρανών" προϋπολογισµού 400 εκ. δρχ.
- "∆ιευθέτηση κοίτης στην περιοχή Προτόριας" προϋπολογισµού 60
εκ. δρχ.
- "∆ιευθέτηση τµήµατος κοίτης στην περιοχή Βόρρων"
προϋπολογισµού 52 εκ. δρχ.
- "Αντιπληµµυρική προστασία ∆ήµου Ν. Καλαντζάκη"
προϋπολογισµού 80 εκ. δρχ.
Από τα παραπάνω προκύπτει ότι για την εκτέλεση
αντιπληµµυρικών έργων στο Ν. Ηρακλείου έχουν ήδη διατεθεί
πιστώσεις ύψους 1.062 εκ. και ειδικότερα για τον π. Γιόφυρο 870
εκ.
Το υπόλοιπο ποσό µαζί µε το προϊόν της έκπτωσης από τα
παραπάνω έργα θα διατεθεί για την κατασκευή αντιπληµµυρικών
έργων στον π. Γιόφυρο και στον Ν. Ηρακλείου γενικότερα.
Τέλος το πρόβληµα της αυθαίρετης δόµησης αντιµετωπίζεται µε την
εκπόνηση πολεοδοµικών µελετών και την ένταξη περιοχών στο
σχέδιο πόλης, µε στόχο την εκτόνωση των οικιστικών πιέσεων και
την κάλυψη πραγµατικών αναγκών Α και Β κατοικίας και συναφών
χρήσεων.
Eιδικότερα για το ευρύτερο πολεοδοµικό συγκρότηµα Ηρακλείου
είχαµε την ευκαιρία να ενηµερώσουµε προφορικά τη Βουλή κατά τη
συζήτηση της επίκαιρης ερώτησης 1220/20.5.97 (Σύνοδος Α'-
Συνεδρίαση ΡΛΕ'/26.5.97).
Επιπλέον σας πληροφορούµε ότι στο πλαίσιο του Γ' προγράµµατος
αναθέσεων του ΥΠΕΧΩ∆Ε έχει ήδη ανατεθεί η µελέτη
τροποποίησης του Γενικού Πολεοδοµικού Σχεδίου της πόλης του
Ηρακλείου, έτσι ώστε τα όριά του να επεκταθούν και έχει παραδοθεί
η Α' φάση.
Στο πλαίσιο του παραπάνω προγράµµατος εκπονείται εξάλλου
µελέτη Γενικού Πολεοδοµικού Σχεδίου (Γ.Π.Σ.) του οικισµού
Γιοφυράκια της κοινότητας Βουτών (εµπίπτει στην ευρύτερη
περιοχή του Πολεοδοµικού Συγκροτήµατος Σχεδίου Ηρακλείου)
καθώς και τη µελέτη Γ.Π.Σ. της Σταλίδας κοινότητας Μοχού.
Μετά την ολοκλήρωση των παραπάνω τριών µελετών Γ.Π.Σ. που
αφορούν αστικά κέντρα του Νοµού Ηρακλείου θα είναι δυνατή η

πολεοδόµηση και των περιοχών των νέων επεκτάσεων που θα
προβλέπονται βάσει των µελετών αυτών.
Επιπλέον σας πληροφορούµε ότι σας αποστέλλουµε πίνακα µε τα
έργα που έχουν προγραµµατιστεί και εκτελούνται στο Νοµό
Ηρακλείου και χρηµατοδοτούνται από το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα
"ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ" του Β' Κ.Π.Σ.
Επίσης το ΥΠΕΧΩ∆Ε, προκειµένου να συµβάλει στην ανάπτυξη
των περιοχών του Νοµού Ηρακλείου διαθέτει για πολεοδοµικές
µελέτες από το ΕΤΕΡΠΣ το ποσό των 375 εκ. δρχ.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
3. Στην µε αριθµό 2753/1.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
174/26.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2753/1.10.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Μπασιάκος, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή, σύµφωνα µε τα στοιχεία της
∆ιεύθυνσης ∆ηµοσίων 'Εργων της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας τα
εξής:
1. Η οδός Αλιάρτου - Λιβαδειάς ανήκει στο τµήµα Θήβα - Λιβαδειά
της Ε.Ο. αρ. 3, στο οποίο είναι εγκατεστηµένες δύο εργολαβίες.
Α. "Εκτέλεση εργασιών πλήρους κατασκευής της Ε.Ο. Θήβας -
Λιβαδειάς
στο τµήµα Ι από χ.θ. 0+000 (διασταύρωση Αγίου Γεωργίου) έως
χ.θ.
1+470 και από χ.θ. 4+140 έως χ.θ. 5+200 και στο τµήµα ΙΙ από χ.θ.
0+000 έως χ.θ. 3+550" προϋπολογισµού 1.600.000.000 δρχ.
Β. "Εκτέλεση εργασιών πλήρους κατασκευής της Ε.Ο. Θήβας -
Λιβαδειάς
από χ.θ. 1+470 έως χ.θ. 4+140", προϋπολογισµού 200.000.000
δρχ.
Η δεύτερη εργολαβία εγκαταστάθηκε πρόσφατα και δεν
παρουσιάζει προβλήµατα.
Για την πρώτη εργολαβία η οποία δηµοπρατήθηκε µε βάση
εγκεκριµένη από την ∆ιεύθυνση Μελετών 'Εργων Οδοποιϊας
(∆ΜΕΟ) Μελέτη του 1993, σας πληροφορούµε ως εξής: µε την αρ.
4699/228Κ-97/28.8.97 απόφαση της ∆ΣΕ τ.15ης ΠΥ∆Ε, η εκτέλεση
του έργου ανατέθηκε στην εργοληπτική επιχείρηση "ΕΡΓΟ∆ΟΜΗ
ΑΤΕ". Το εργολαβικό συµφωνητικού υπογράφτηκε στις 17.9.97 µε
προθεσµία περαίωσης 400 ηµερολογιακές ηµέρες, σύµφωνα µε τα
συµβατικά τεύχη, ήτοι την 22.10.98.
Η απαλλοτρίωση συντελέσθηκε στις 4.2.98.
'Υστερα από συνεχή αλληλογραφία τόσο της ∆ιευθύνουσας
Υπηρεσίας µε τον ανάδοχο, όσο και της Προϊσταµένης Αρχής και
της Νοµαρχίας Βοιωτίας µε την ∆ιευθύνουσα Υπηρεσία, στην οποία
καταγράφεται η µη συµµόρφωση του αναδόχου προς τις
συµβατικές του Υποχρεώσεις, η εταιρεία τελεί υπό έκπτωση,
σύµφωνα µε την αρ. 5884/30.9.98 απόφαση της ∆ΕΚΕ Περ.
Στερεάς Ελλάδας, η οποία επιδόθηκε στις 30.9.98 και κατά της
οποίας µέχρι σήµερα δεν υπεβλήθη ένσταση.
Αντιθέτως, η Ανάδοχος εταιρεία, µε την από 1.10.98 αναφορά της,
δηλώνει ότι αδυνατεί να συνεχίσει τις εργασίες, επικαλείται ανάγκη
ανασύνταξης και τροποποίησης των συµβατικών τευχών και
επιπρόσθετα τις οικονοµικές τις δυσχέρειες και αιτείται διάλυσης της
εργολαβίας αδαπάνως για το δηµόσιο.
Με το αρ. 5813/6.10.98 έγγραφό της η ∆ΕΚΕ Περ. Στερεάς
Ελλάδας, εισηγείται την διάλυση της εργολαβίας και τη
δηµοπράτηση του έργου -λόγω του κατεπείγοντος- µε διαγωνισµό
µεταξύ περιορισµένου αριθµού προσκαλουµένων επιχειρήσεων,
σύµφωνα µε την παρ. 2γ, του άρθρου 4 του ν. 1418/84 και την παρ.
3 του άρθρου 7 του π.δ. 23/93.
Η Προϊσταµένη Αρχή, µε το αρ. 6038/228-Κ-97/6.10.98
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έγγραφό της, παρέπεµψε το θέµα προς συζήτηση στο Περ.
Συµβούλιο ∆ηµοσίων 'Εργων, η προγραµµατισµένη για την 8.10.98
συνεδρίαση του οποίου αναβλήθηκε λόγω ελλείψεως απαρτίας.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 2759/1.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
175/26.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2759/1.10.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Μπασιάκος, παρακαλούµε να
πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή, σύµφωνα µε τα στοιχεία της
∆ιεύθυνσης Εγγειοβελτιωτικών 'Εργων (∆7) του ΥΠΕΧΩ∆Ε, τα
εξής:
1. Στη ΣΑΕ 072/2 και στα ΠΕΠ Στερεάς Ελλάδας
συµπεριλαµβάνεται το έργο: "Αξιοποίηση υδάτινων πόρων
Βοιωτικού Κηφισού αρ. 9472502 µε συνολικό προϋπολογισµό 4,5
δισ. δρχ. σε βάρος του οποίου εκτελούνται δύο εργολαβίες οι
οποίες ολοκληρώνονται εντός του τρέχοντος έτους:
- "∆ιευθέτηση-Εκβάθυνση και συµπληρωµατικά έργα µέσου και
κάτω ρού Βοιωτικού Κηφισσού"
- "Χείµαρρος Αγίου Βλασίου και Πλατανιά, Τάφρος Μαυρονερίου,
Χαιρώνειας, Ακοντίου"
- Στις 14.7.98 δηµοπρατήθηκε το έργο "Συµπληρωµατικές εργασίες
στο Βοιωτικό Κηφισό", προϋπολογισµού 1,3 δισ. δρχ.
2. Στη ΣΑΕ 072/1 περιλαµβάνονται τα έργα:
α) Αντιπληµµυρική προστασία άνω ρου Βοιωτικού Κηφισού",
προϋπολογισµού 300 εκ. δρχ., τα οποία διετέθησαν στις
Περιφερειακές Υπηρεσίες προκειµένου να εκτελεστούν τα έργα.
β) Αντιπληµµυρικά χειµάρρων Βοιωτίας, Φθιώτιδας, Φωκίδας και
Ευρυτανίας", προϋπολογισµού 700 εκ. δρχ., από τα οποία 200 εκ.
δρχ. για το Ν. Βοιωτίας τα οποία έχουν διατεθεί.
3. Στη ΣΑΕ 072 (Εθνικοί Πόροι) περιλαµβάνεται το έργο "Επείγοντα
αντιπληµµυρικά και Ε/Β έργα Νοµών Φωκίδας, Φθιώτιδας,
Ευρυτανίας και Βοιωτίας", προϋπολογισµού 2.355.000.000 δρχ,
από τα οποία 400 εκ. δρχ. αφορούν στο Ν. Βοιωτίας και έχουν ήδη
διατεθεί.
4. Τέλος για την περιοχή Βοιωτίας ανετέθη η µελέτη "∆ιαχείριση
Υδατικών Πόρων των λεκανών απορροής του Β. Κηφισού και των
λιµνών - Υλίκης - Παραλίµνης προϋπολογισµού 132 εκ. δρχ. (αρ.
µελέτης 9372501 της ΣΑΕ 072/2).

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

5. Στην µε αριθµό 2764/1.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
177/26.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 2764/1.10.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης, παρακαλούµε
να πληροφορήσετε τον κύριο Βουλευτή, σύµφωνα µε τα στοιχεία
της ∆ιεύθυνσης Εγγειοβελτιωτικών 'Εργων (∆7) του ΥΠΕΧΩ∆Ε τα
εξής:
1. Στα πλαίσια του Προγράµµατος Αντιπληµµυρικών 'Εργων του
ΥΠΕΧΩ∆Ε (συγχρηµατοδοτούµενο από το ΤΚΑΣΕ) έχουν διατεθεί
τα δύο τελευταία χρόνια για αντιπληµµυρικά έργα στο Ν. Αχαϊας,
πιστώσεις ύψους 600 εκ. δρχ., µετά από προτάσεις των τέως
Περιφερειακών µας Υπηρεσιών που ήταν και είναι αρµόδιες για την
αξιολόγηση και ιεράρχηση των έργων.
2. Μετά τις πρόσφατες πυρκαγιές και τη σύσκεψη που
πραγµατοποιήθηκε στο ΥΠΕΧΩ∆Ε µεταξύ αρµοδίων Υπουργών,
αποφασίστηκε η έκτακτη χρηµατοδότηση επειγόντων
αντιπληµµυρικών έργων στις πυρόπληκτες περιοχές. Για το Ν.
Αχαϊας αποφασίσθηκε να διατεθεί ποσό 2.065 εκ. δρχ. Η σχετική
πρόταση έχει ήδη υποβληθεί στο ΥΠΕΘΟ για την τελική απόφαση.
Στις αρµόδιες Υπηρεσίες έχουν δοθεί ήδη οδηγίες για τη σύνταξη
των σχετικών µελετών δηµοπράτησης έργων άµεσης
προτεραιότητας. Οι συγκεκριµένες επεµβάσεις που θα γίνουν

συνολικά φαίνονται στο συνηµµένο έγγραφο της ∆ΕΚΕ Περιφέρειας
∆υτικής Ελλάδας.

Ο Υπουργός
Κ. ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).").
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα σας ανακοινώσω το
δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 28 Ιανουαρίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.4
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 475/20-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. ∆ηµητρίου Κουτσόγιωργα
προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την ανανέωση
των συµβάσεων του ειδικευµένου θεραπευτικού προσωπικού στη
Μονάδα Απεξάρτησης του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου Αττικής.
2. Η µε αριθµό 480/21-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ανδρέα Καραγκούνη προς τον Υπουργό
Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε δηµοσιεύµατα του Τύπου
αναφερόµενα στις προθέσεις της Κυβέρνησης να καταργήσει το
θεσµό των µάναντζερ στα νοσοκοµεία.
3. Η µε αριθµό 492/25-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Απόστολου Τασούλα προς
τους Υπουργού Ανάπτυξης, Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε τη
λήψη των αναγκαίων µέτρων αντιµετώπισης της κρίσης στον κλάδο
της γουνοποιίας.
4. Η µε αριθµό 489/25-1-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Στέλλας Αλφιέρη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, σχετικά µε τη µετεγκατάσταση των σκηνιτών
τσιγγάνων του Γαλλικού Ποταµού σε οργανωµένο οικισµό στο
Στρατόπεδο Γκόνου Θεσσαλονίκης.
5. Η µε αριθµό 495/25-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Αναστασίου Ιντζέ προς τον
Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την εφαρµογή δικαστικής
απόφασης που αφορά τη χορήγηση της θερινής άδειας στους
εργαζόµενους στο "'Ιδρυµα Προστασίας Τυφλών Βορείου Ελλάδος-
Σχολή Τυφλών ο "'Ηλιος".
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.4
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 481/22-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστου Σµυρλή-Λιακατά
προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την επανεξέταση
απόφασης του Υπουργείου, όσον αφορά τον τρόπο χορήγησης της
κοινοτικής επιδότησης κλπ.
2. Η µε αριθµό 497/25-1-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παρθένας Φουντουκίδου προς τον Υπουργό
Γεωργίας, σχετικά µε την καθυστέρηση καταβολής των
αποζηµιώσεων από τις Ελληνικές Γεωργικές Ασφαλίσεις (ΕΛΓΑ)
στους δικαιούχους αγρότες, κτηνοτρόφους κλπ.
3. Η µε αριθµό 491/25-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Παναγιώτου προς
την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου
να αναλάβει το Ελληνικό ∆ηµόσιο, µέσω της εταιρείας "Ελληνικά
Πετρέλαια Α.Ε.", όλων των δικαιωµάτων της Εταιρείας Πετρελαίου
Βορείου Αιγαίου κλπ.
4. Η µε αριθµό 488/25-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Σπυρίδωνος
∆ανέλλη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης και Πολιτισµού, σχετικά
µε δηµοσιεύµατα του Τύπου αναφερόµενα στην υπογραφή
σύµβασης εγκατάστασης υδροηλεκτρικών σταθµών, στον ποταµό
Λούσιο Νοµού Αρκαδίας.
5. Η µε αριθµό 496/25-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Ρόκου προς τον
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την πρόσληψη
των επιτυχόντων στο διαγωνισµό του 1996 πιλότων της
Ολυµπιακής Αεροπορίας κλπ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Πρώτη είναι η µε αριθµό 499/31/25-1-99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου
Αλευρά προς τον κύριο Πρωθυπουργό, σχετικά µε τα µέτρα που
προτίθεται να λάβει η Κυβέρνηση για την πλήρη εφαρµογή της
Συνθήκης Σέγκεν κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αλευρά έχει ως εξής:
"Η Ελλάδα συµβαλλόµενο µέρος στη Συνθήκη Σέγκεν, από το
∆εκέµβριο 1997 εφαρµόζει µερικά την εν λόγω σύµβαση (πολιτική
θεωρήσεων, σύστηµα πληροφοριών Σέγκεν, αστυνοµική-δικαστική
συνεργασία κλπ.). 'Οπως προέκυψε από την τελευταία απόφαση
της Εκτελεστικής Επιτροπής Σέγκεν της 16.12.1998, η Ελλάδα έχει
προχωρήσει, ώστε να επιτύχει τη συµµετοχή της στην πλήρη
εφαρµογή της σύµβασης.
Εν όψει της θέσης σε ισχύ και της Συνθήκης του 'Αµστερνταµ και
ενσωµάτωσης του συστήµατος Σένγκεν στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση
Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός
Ποια µέτρα παίρνει η Κυβέρνηση, προκειµένου ως το τέλος 1999 να
επιτύχει την πλήρη εφαρµογή της Συνθήκης, προκειµένου οι
'Ελληνες πολίτες να απολαύσουν την ελεύθερη και ακώλυτη
διακίνηση στις χώρες-µέλη Σέγκεν;".
Ο κύριος Πρωθυπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, η Συνθήκη Σένγκεν έχει ως σκοπό να
διευκολύνει και να κατοχυρώσει την ελεύθερη κυκλοφορία των
µελών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, που συµµετέχουν σ' αυτήν τη
Συνθήκη. Θα µπορεί ο κάθε πολίτης, χωρίς να αναγκάζεται να
επιδείξει το διαβατήριό του ή όποια άλλα δικαιολογητικά
απαιτούνται, να κυκλοφορεί στις χώρες αυτές. Ταυτόχρονα έχει
σκοπό να εξασφαλίσει την ασφάλεια στα σύνορα της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης και στα σύνορα των χωρών, οι οποίες µετέχουν στη
Συνθήκη Σένγκεν, σε σχέση µε την είσοδο από τρίτες χώρες.
Η Ελλάδα έχει συµφέρον να συµµετάσχει σ' αυτήν τη διαδικασία. Η
Ελλάδα πιστεύει ότι οι 'Ελληνες πολίτες θα πρέπει να κυκλοφορούν
ελεύθερα στις χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, χωρίς κανένα
φραγµό, χωρίς κανένα εµπόδιο. Γι' αυτό και επιδίωξή µας είναι να
εφαρµόσουµε στο ακέραιο όλες τις υποχρεώσεις, οι οποίες
απορρέουν. Και πράγµατι από τότε που αναλάβαµε την
υποχρέωση συµµετοχής, έχουµε προχωρήσει στην
πραγµατοποίηση έργων µεγάλης έκτασης στα λιµάνια, στα
αεροδρόµια, για να υπάρξει η δυνατότητα ελέγχου, να υπάρξει η
ασφάλεια, την οποία επιτάσσουν οι συµφωνίες.
Τον περασµένο Οκτώβρη ήρθε µία ειδική επιτροπή, η οποία
εξέτασε τι συµβαίνει στη χώρα και διαπίστωσε ότι έχει γίνει µεγάλη
πρόοδος, ότι υπάρχει ασφάλεια, όσον αφορά τα αεροδρόµια, ότι
εφαρµόζονται τα συστήµατα πληροφόρησης, σύνδεσης µε τις
υπηρεσίες ασφάλειας όλων των άλλων χωρών, αλλά υπάρχουν
ακόµα ορισµένες ελλείψεις σε σχέση µε τα χερσαία σύνορα και σε
σχέση µε τα θαλάσσια σύνορα.
Για να ξεπεράσουµε αυτά τα εµπόδια, έχει ξεκινήσει ένα εκτεταµένο
πρόγραµµα, πρώτον, πρόσληψης προσωπικού και εκπαίδευσης
αυτού του προσωπικού και δεύτερον, αγοράς µέσων, όπως για
παράδειγµα ταχύπλοα σκάφη και µηχανήµατα, τα οποία ελέγχουν
αυτοκίνητα φορτηγά ή ελέγχουν περιοχές, ώστε να µην τις
προσεγγίζουν λαθροµετανάστες.
Ελπίζουµε, λοιπόν, ότι όλα αυτά τα µέσα και η εκπαίδευση θα έχει
ολοκληρωθεί µέσα στο χρόνο, ώστε να µπορέσουµε κατά το 1999
να συµµετάσχουµε, χωρίς κανένα εµπόδιο, σε αυτές τις διαδικασίες
και να είµαστε πλήρες µέλος στη Συνθήκη Σένγκεν.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Αλευράς έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σκοπός της ερώτησής
µου ήταν ακριβώς να πληροφορηθώ και να πληροφορηθεί µέσα απ'

αυτήν την ερώτηση και η κοινή γνώµη, τα µέτρα τα οποία λαµβάνει
η Κυβέρνηση σε σχέση µε την υλοποίηση της λειτουργίας του
συστήµατος Σένγκεν στη χώρα µας. Αφορµή αυτής της ερώτησης
ήταν η είδηση που άκουσα προ ηµερών στο ραδιόφωνο περί της
συλλήψεως ενός επικίνδυνου, σεσηµασµένου κακοποιού, κατά την
ώρα που επιχειρούσε να εισέλθει στον ελληνικό χώρο, κατ'
εφαρµογήν των διαδικασιών, που προβλέπει το σύστηµα Σένγκεν.
Από τα πράγµατα, έτσι όπως εξελίσσονται σήµερα, αποδεικνύεται
ότι πράγµατι ήταν ορθή η επιλογή της Κυβέρνησής σας να
προχωρήσει στην κύρωση της Συνθήκης Σένγκεν και µάλιστα
αντίθετα από εκείνους που πριν από λίγους µήνες
δαιµονολογούσαν γι' αυτήν τη Συνθήκη και επικαλούνταν
διάφορους ορατούς και αόρατους κινδύνους, ως απειλή για τη χώρα
µας.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι µε την πορεία την οποία κι εσείς ο ίδιος, κύριε
Πρόεδρε, αναφέρατε, δείχνουµε ότι η Ελλάδα είναι σε µία πορεία
ουσιαστικής ένταξης του κεκτηµένου της Συνθήκης Σένγκεν στην
έννοµή της τάξη.
Με την ευκαιρία της συζήτησης κύρωσης της Συνθήκης για το
'Αµστερνταµ στην Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων, θέλω να πω
ότι µε τη συνθήκη αυτή το κεκτηµένο του Σένγκεν εντάσσεται στην
Ευρωπαϊκή Συνθήκη.
Θα ήθελα επίσης να πληροφορηθώ, κύριε Πρόεδρε, σε σχέση µε
την πορεία υλοποίησης όλων αυτών των µέτρων που διασφαλίζουν
κυρίως τα θαλάσσια σύνορά µας -γιατί απ' ό,τι πληροφορούµαι εκεί
έχει εντοπιστεί ένα πρόβληµα- πώς προχωρά η υλοποίηση των
προγραµµάτων, έτσι ώστε η Ελλάδα να εξοπλιστεί µε όλα εκείνα τα
αναγκαία µέσα που θα διασφαλίσουν τα σύνορά της και αν η
εφαρµογή αυτής της συνθήκης µέχρι σήµερα δικαιολογεί την
αισιοδοξία για την ένταξη της Ελλάδας µέσα στο 1999 και βεβαίως
αν η λειτουργία της αρχής για την προστασία των προσωπικών
δεδοµένων µας εξασφαλίζει ότι από τη Συνθήκη Σένγκεν δεν θα
υπάρξει καµία παρενέργεια.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος
Πρωθυπουργός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε
συνάδελφε, πράγµατι από τότε που συµµετέχουµε σε όλο αυτό το
σύστηµα, χάρις στη συνεργασία των υπηρεσιών ασφαλείας των
διαφόρων χωρών, έχουν συλληφθεί κακοποιοί στα σύνορα και
έχουν επισηµανθεί από την Ελληνική Αστυνοµία χάρις στις
πληροφορίες, οι οποίες παρέχονται από τις άλλες αστυνοµίες.
Ταυτόχρονα, όµως, θέλω να διαβεβαιώσω ότι ισχύει πλήρως το
σύστηµα προστασίας των προσωπικών δεδοµένων. Η σχετική αρχή
έχει αρχίσει να εργάζεται, αλλά ιδίως όσον αφορά την περιοχή
εφαρµογής του Σένγκεν, υπάρχει εφαρµογή όλων των σχετικών
διατάξεων του νόµου, ώστε να µην υπάρξει καµία κατάχρηση στην
εκµετάλλευση των προσωπικών δεδοµένων.
Πιστεύουµε, όπως ανέφερα πριν, ότι στη διάρκεια του 1999 θα
είµαστε µέλος του χώρου του Σένγκεν και πιστεύουµε ότι, όχι
µονάχα λόγω του Σένγκεν, αλλά µε την προσπάθεια την οποία
κάνουµε, θα µπορέσουµε να έχουµε περισσότερη ασφάλεια στα
ελληνικά θαλάσσια σύνορα.
'Οπως ξέρετε, έχουµε µεγάλη έκταση θαλασσίων συνόρων, έχουµε
πάρα πολλά νησιά. Η Ελλάδα είναι µια περιοχή όπου οι ξένοι
λαθροµετανάστες και ιδίως οι δουλέµποροι προσπαθούν να
περάσουν και το προσπαθούν για να περάσουν στις άλλες χώρες
της Ευρώπης. 'Εχουµε ένα µεγαλύτερο πρόβληµα απ' ό,τι έχουν οι
υπόλοιπες χώρες και χρειάζεται να κάνουµε µια εντατική
προσπάθεια για να ελέγξουµε από τον 'Εβρο µέχρι την Κρήτη τα
σύνορά µας.
Πιστεύω ότι σε σύντοµο χρονικό διάστηµα χάρις στα µέσα τα οποία
αποκτούµε και χάρις στην εκπαίδευση του προσωπικού την οποία
έχουµε αρχίσει, θα έχουµε πετύχει το στόχο αυτό, τα σύνορά µας να
είναι σύνορα τα οποία ελέγχονται και δεν επιτρέπουν την είσοδο σε
ξένους λαθροµετανάστες, κακοποιούς και όποιους άλλους δεν
έχουν την κατάλληλη άδεια.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εύτερη είναι η µε
αριθµό 483/29/22-1-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Μαριέτας Γιαννάκου προς τον κύριο Πρωθυπουργό,
σχετικά µε την ευθύνη χάραξης και υλοποίησης της εθνικής
εξοπλιστικής πολιτικής, την πολιτική των αντισταθµιστικών οφελών
κλπ.
Η ερώτηση της κ. Γιαννάκου συνοπτικώς έχει ως εξής:
"Σε µια περίοδο ιδιαίτερα κρίσιµων εξελίξεων για τα εθνικά θέµατα
υπάρχουν σοβαρές αµφιβολίες αν το υπό προµήθεια υλικό
ανταποκρίνεται στις πραγµατικές επιχειρησιακές ανάγκες των
Ενόπλων ∆υνάµεων, αν διασφαλίζεται µακροπρόθεσµα η
ουσιαστική "ποιοτική" αναβάθµιση της αµυντικής θωράκισης της
χώρας και αν ενισχύεται η αυτάρκεια της εθνικής άµυνας µέσα από
την στήριξη της εγχώριας αµυντικής βιοµηχανίας.
Επιπλέον προκύπτουν σοβαρά ερωτηµατικά ως προς την πολιτική
των αντισταθµιστικών ωφεληµάτων και τη διαφάνεια των
διαδικασιών.
Κατόπιν τούτων ερωτάται ο Πρωθυπουργός:
1. Πώς διασφαλίζει η Κυβέρνηση την ακολουθία µέσων και στόχων
προκειµένου να ισχυροποιηθεί αµυντικά η χώρα;
2. Ποιος φορέας του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας φέρει τη
συνολική ευθύνη χάραξης και υλοποίησης της εθνικής εξοπλιστικής
πολιτικής;
3. Ποιος ευθύνεται για τη µη εκµετάλλευση της πολιτικής των
ανισταθµιστικών ωφεληµάτων προς την κατεύθυνση της
τεχνολογικής και επιχειρηµατικής ανάπτυξης της εθνικής αµυντικής
βιοµηχανίας; Γιατί δεν προωθήθηκε ποτέ σαφής και περιοριστική
νοµοθετική ρύθµιση;
4. Μήπως είναι σκόπιµο να επανεξεταστεί συνολικά η
αναποτελεσµατική πολιτική των αντισταθµιστικών ωφεληµάτων
προς χάριν της ουσιαστικής συµµετοχής µας σε διεθνή
προγράµµατα έρευνας, τεχνολογίας και ανάπτυξης αµυντικών
συστηµάτων;".
Ο κύριος Πρωθυπουργός έχει το λόγο.
KΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριοι
συνάδελφοι, αν διαβάσει κανείς την ερώτηση, έχει την εντύπωση ότι
κάποιοι αποφασίζουν κάπως αυθαίρετα, χωρίς να υπάρχει
διαφάνεια γύρω από το σύστηµα.
Το σύστηµα είναι απόλυτα διαφανές, είναι απόλυτα συγκροτηµένο.
Την ευθύνη για την χάραξη της εξοπλιστικής πολιτικής έχει βέβαια ο
Υπουργός Εθνικής 'Αµυνας, αλλά υπό τον Υπουργό Εθνικής
'Αµυνας υπάρχει µια ολόκληρη δοµή, η οποία µέσα από
αλλεπάλληλες διαδικασίες, φροντίζει για το τι θα αγοραστεί, ποιον
εξοπλισµό χρειάζεται ο ελληνικός στρατός και για τις προϋποθέσεις
υπό τις οποίες ο εξοπλισµός αυτός θα αγοραστεί.
Το κάθε επιτελείο καθορίζει ποιες είναι οι ανάγκες του, γιατί το κάθε
επιτελείο -όπως παραδείγµατος χάρη το επιτελείο του Στρατού
Ξηράς- ξέρει καλύτερα ποιες είναι οι ανάγκες του, δίνει αυτές τις
ανάγκες στη Γενική ∆ιεύθυνση Εξοπλισµών, η οποία κατόπιν κάνει
µια έρευνα αγοράς, καθορίζει ποιοι θα είναι εκείνοι οι οποίοι θα
προσφέρουν και ορίζει πώς θα γίνουν οι διαγωνισµοί. Αφού γίνουν
οι διαγωνισµοί υπάρχει µια επιτροπή, η οποία στο πλαίσιο αυτής
της διεύθυνσης εξετάζει τις προσφορές, µετά τις εξετάζει ο κλάδος
και µετά ένα άλλο όργανο, το οποίο αποτελείται από τους Αρχηγούς
των διαφόρων επιτελείων, Αεροπορίας, Ναυτικού, Στρατού και τον
Αρχηγό των Ενόπλων ∆υνάµεων. Μετά από το ΣΑΜ έρχεται το
θέµα για απόφαση στο ΚΥΣΕΑ, το οποίο µε βάση όλη αυτή βέβαια
την προεργασία, µπορεί να σχηµατίσει εύκολα µια γνώµη, για το
ποια είναι τα προτερήµατα, ποια είναι τα ελαττώµατα και πώς
πρέπει να παρθεί η απόφαση.
Υπάρχουν, λοιπόν, πολλά "κόσκινα" και γίνονται πολλές συζητήσεις
και διαδικασίες, σε σχέση µε την απόφαση.
Τώρα ας έλθω στο θέµα των αντισταθµιστικών ωφεληµάτων. Η
άποψη την οποία δηµιουργήσαµε µετά από χρόνια εµπειρίας, είναι
ότι τα ωφελήµατα τα οποία συνδέονται µε την παραγωγή των
εξοπλισµών είναι τα πιο άµεσα, τα πιο απτά, τα πιο αναγκαία και
αυτά πρέπει να επιδιώκουµε. Τα ωφελήµατα τα οποία θα δοθούν
µετά, επειδή θα γίνει µια ορισµένη αγορά -παραδείγµατος χάρη

εγκατάσταση µιας επένδυσης στην Ελλάδα, η έλευση τουριστών, η
χρηµατοδότηση µιας ελληνικής επιχείρησης κλπ.- δεν
πραγµατοποιούνται εύκολα, γιατί δεν υπάρχουν προϋποθέσεις, δεν
βρίσκονται οι ελληνικές επιχειρήσεις κλπ. και γι' αυτό δεν
προσφέρουν στη χώρα στο βαθµό που θα έπρεπε να προσφέρουν.
Εκείνο που συµφέρει και εκείνο που πρέπει να επιδιώκεται, είναι,
όταν παράγεται ένα όπλο, παραδείγµατος χάρη ένα αεροπλάνο, να
παράγεται ένα τµήµα αυτού του όπλου στην Ελλάδα. Αυτή είναι η
κυρία επιδίωξή µας και θα σας αναφέρω µετά ότι αυτό πράγµατι
πραγµατοποιείται σε µεγάλη έκταση, αυτήν τη στιγµή, µε τη δική
µας πολιτική και συντείνει και θα συντείνει περισσότερο στην
ανάπτυξη τεχνολογίας, όπως ζητά και η κ. Γιαννάκου στην ερώτησή
της, στην Ελλάδα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κ. Γιαννάκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΕΤΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΥ: Κύριε Πρωθυπουργέ, µας είπατε πως θα
έπρεπε να είναι τα πράγµατα, αλλά δεν είναι έτσι.
Θα είµαι πολύ σαφής. Εγώ αναγνωρίζω και τις πολιτικές επιλογές,
όταν αγοράζει κανείς οπλικά συστήµατα, αλλά θα πρέπει αυτά να
βελτιώνουν την επιχειρησιακή δυνατότητα των Ενόπλων ∆υνάµεων
και να µη δηµιουργούν πολιτικά προβλήµατα δυσανάλογα µε τα
πολιτικά ωφέλη.
Θα σας πω δυο παραδείγµατα. Επιλέξατε τα εκπαιδευτικά
αεροσκάφη "ΤΕXAS" A6 και καλείται η Πολεµική Αεροπορία να
µειώσει τις επιχειρησιακές της απαιτήσεις, για να µπορεί να
ανταποκριθεί στο κόστος και επίσης τα επιλέξατε από αµερικανική
εταιρεία, η οποία είναι µεσάζων, ενώ παράγονται από την εταιρεία
"PILATUS" της Ελβετίας και έχετε δεχθεί ήδη παράπονα από τους
Ελβετούς.
Το ερώτηµα είναι, τι πολιτικά ωφέλη εξυπηρετούσε η υπόθεση
αυτή, όταν την ίδια µέρα αναθέτετε µε δισεκατοµµύρια τους
"PATRIOT" στην ίδια αµερικανική εταιρεία.
Παράδειγµα δεύτερο. Πύραυλοι βραχέως βεληνεκούς SHORADS.
Καλείτε το βρετανικό και καναδικό Υπουργείο Αµύνης για να
αναθέσετε απ' ευθείας µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος. Εν
συνεχεία αλλάζετε γνώµη στο ΚΥΣΕΑ και καλείτε τους Ρώσους µε
τα TOR, καθώς και τους Γάλλους µε τα CROTALE. Τα CROTALΕ
γίνονται αιφνιδίως 40% ακριβότερα, τα TOR των Ρώσων δεν
µπορούν να χρησιµοποιηθούν, γιατί δεν µπορούν να αναγνωρίσουν
φιλικό ή εχθρικό αεροπλάνο, παρά µόνο µε ανάπτυξη πολύ ακριβού
νέου λογισµικού, χωρίς σίγουρα αποτελέσµατα. Τώρα προσπαθείτε
να ξανάρθετε στους Βρετανούς και στους Καναδούς. Είναι
κατεπείγουσα η διαδικασία αυτή, η οποία καθυστερεί;
Κύριε Πρωθυπουργέ, θα υποχρεωθείτε να ξαναφέρετε όλα τα
προγράµµατα στο ΚΥΣΕΑ, να είστε βέβαιος.
Επίσης, πριν από καιρό σας είχα ρωτήσει, γιατί δεν τοποθετείτε
επιθεωρητή στη Γενική ∆ιεύθυνη Εξοπλισµών. Γιατί, κύριε
Πρωθυπουργέ, δεν τοποθετείται επιθεωρητής για να ελέγχει τη
νοµιµότητα;
Γιατί αφαιρείτε τα ζητήµατα, που έχουν σχέση µε τα αντισταθµιστικά
ωφελήµατα από τη Γενική ∆ιεύθυνση Εξοπλισµών και επικρατεί
πραγµατικό χάος; Και αν µου πείτε πως συµµετέχει η βιοµηχανία
κατά 15% στην υπόθεση αυτή, θα σας πω ότι η ελληνική
προστιθέµενη αξία αν υπολογισθεί µειώνει κάτω από 15% το
πραγµατικό ποσοστό συµµετοχής στην παραγωγή αυτών των
συστηµάτων.
Τέλος, κύριε Πρωθυπουργέ, χθες µας είπε ο κ. Τσοχατζόπουλος ότι
οι διαφορές µε την αµερικανική κυβέρνηση, ως προς τα
αντιτορπιλικά KIDD επιλύθηκαν. Πώς επιλύθηκαν, όταν οι πύραυλοι
SM-2, που πρέπει να τοποθετηθούν, δεν έχουν αποδεσµευτεί από
τη Γερουσία για να πωληθούν στην Ελλάδα.
Κύριε Πρωθυπουργέ, νοµίζω ότι εσείς πρέπει να ζητήσετε
διαφάνεια, από το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κύριος
Πρωθυπουργός, έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΙΤΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Πολύ
λυπάµαι, κυρία Γιαννάκου, για τα όσα είπατε, γιατί εσείς
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απευθύνατε µία ερώτηση σε σχέση µε τα αντισταθµιστικά
ωφελήµατα. Και έρχεστε και ρωτάτε για συγκεκριµένες αγορές, σαν
να είστε εκπρόσωπος όλων αυτών των εταιρειών και δεν
απευθύνεστε στον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας µε µία ερώτηση, για
να πάρετε τις αναγκαίες πληροφορίες. Πού, στην ερώτησή σας,
αναφέρονται αυτά τα στοιχεία, τα οποία επικαλείστε τώρα στη
συζήτηση, που δεν έχουν να κάνουν τίποτα µε τα αντισταθµιστικά
ωφέλη; Εαν ρωτάτε, θέλετε µία απάντηση. Και εάν θέλετε µία
απάντηση, πρέπει να προσδιορίζετε τι ακριβώς θέλετε να ακούσετε.
Και όχι να ρωτάτε γενικώς περί αντισταθµιστικών ωφεληµάτων και
µετά να µου έρχεστε µε το "TEXAS". Απευθυνθείτε στον Υπουργό
Εθνικής 'Αµυνας, να τον ρωτήσετε για το "TEXAS" ή για οτιδήποτε
άλλο και να πάρετε την απάντησή σας.
Θα έρθω τώρα στα αντισταθµιστικά οφέλη και θα σας πω ότι αυτές
τις αγορές που έχει κάνει µέχρι τώρα το ΚΥΣΕΑ, έχει εξασφαλίσει τη
συµµετοχή σύµφωνα µε την επιδίωξη την οποία έχουµε, ελληνικών
εταιρειών στην κατασκευή των όπλων. Παραδείγµατος χάρη, στα
PATRIOT τα οποία αναφέρατε, οι οποίοι είναι πύραυλοι µεγάλου
βεληνεκούς, συµµετέχουν οκτώ ελληνικές εταιρείες, από τις
µεγαλύτερες, στις διάφορες κατευθύνσεις, οι οποίες αφορούν αυτό
το πρόγραµµα. Και το πρόγραµµα αυτό έχει εγχώρια κατασκευή
διακοσίων τριών εκατοµµυρίων δολαρίων, ποσοστό
συµπαραγωγής 20%. 'Οπως επίσης, και το πρόγραµµα
αντιαεροπορικών πυραύλων µικρού βεληνεκούς έχει συµπαραγωγή
ύψους πενήντα εκατοµµυρίων δολαρίων και εκατόν εβδοµήντα
εκατοµµυρίων γαλλικών φράγκων και συµµετέχουν πολλές
ελληνικές βιοµηχανίες.
'Οσον αφορά το σύστηµα της έγκαιρης προειδοποίησης και ελέγχου
των αεροραντάρ, επίσης, συµµετέχουν ελληνικές εταιρείες. 'Οπως,
θέλω να αναφέρω ότι βρίσκονται σε εξέλιξη οι διαπραγµατεύσεις µε
τη γερµανική εταιρεία "ΧΑΝΤΕΒΕ" για να κατασκευαστούν
υποβρύχια από τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, κάτω από την εποπτεία
της γερµανικής εταιρείας.
∆εν υπάρχει καµία αγορά ή προµήθεια όπλων, στην οποία δεν
έχουµε προσπαθήσει και στις περισσότερες έχουµε επιτύχει -και
µιλάω στις περισσότερες, γιατί δεν µπορώ αυτήν τη στιγµή να σας
µε ακρίβεια τι είναι όλες- να µην έχουµε µία συµπαραγωγή από την
ελληνική βιοµηχανία. Και αυτό είναι πολυ σηµαντικό.
Τώρα για τις τιµές τις οποίες µε ρωτήσατε, σας παρακαλώ πολύ,
υπάρχει µία διαδικασία που από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας,
µπορείτε να πάρετε τα έγγραφα για να πάρετε όποιες τιµές θέλετε
και όποια στοιχεία θέλετε για τις αγορές. ∆εν είναι αυτή η ώρα, για
να ρωτάτε έτσι γενικά και αφηρηµένα περί αντισταθµικών
ωφεληµάτων και να έρχεστε εκ των υστέρων να λέτε τι έγινε εκεί.
Αυτά πρέπει να τα εκθέτετε προηγουµένως, για να έχετε την
απάντηση. Κανείς δεν θέλει να κρύψει απαντήσεις, αλλά αυτός ο
τρόπος δεν είναι τρόπος ερώτησης και λυπάµαι πολύ γι'αυτό.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΜΑΡΙΕΤΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΥ: ...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία Γιαννάκου, σας
παρακαλώ.
Παρακαλώ να µη γράφεται καµία διακοπή που γίνεται χωρίς την
άδεια του Προεδρείου.
Τρίτη είναι η µε αριθµό 490/25.1.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αποστόλου
Τασούλα προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τους
τρόπους αντιµετώπισης των µαθητικών κινητοποιήσεων από την
Αστυνοµία κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Οι µεγαλειώδεις µαθητικές κινητοποιήσεις βρίσκονται σε εξέλιξη,
εκτός των άλλων αποκάλυψαν ένα µέρος των προβοκατόρικων
µηχανισµών των δυνάµεων που επιδιώκουν να συκοφαντήσουν, να
υπονοµεύσουν και να καθυποτάξουν το λαϊκό κίνηµα, καθώς και τη
συστηµατική προσπάθεια να κάνουν αποδεκτή στην κοινή γνώµη τη
δράση των προβοκατόρων σαν µία συνιστώσα των κοινωνικών και
πολιτικών εξελίξεων στην πατρίδα µας.'Ετσι οι διάφοροι
κουκουλοφόροι δρουν ανεξέλεγκα και σε "ζωντανή µετάδοση"
καταστρέφοντας και καίγοντας εργαλεία ή περιουσίες πολιτών

στους κεντρικούς δρόµους των πόλεων, ενώ οι αστυνοµικές
δυνάµεις, όχι απλώς κρατούν παθητική στάση, αλλά συχνά τους
προστατεύουν κιόλας".
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Σας παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, η συνεδρίαση συνεχίζεται.
Μόλις τελειώνουν οι ερωτήσεις προς τον Πρωθυπουργό, πολλοί
συνάδελφοι σηκώνονται και φεύγουν και οι άλλοι στήνουν κουβέντα
µέσα στην Αίθουσα. ∆εν είναι σοβαρή εικόνα Κοινοβουλίου αυτή.
Συνεχίζω την ανάγνωση της ερώτησης: "Αντίθετα η Αστυνοµία δεν
διστάζει να συλλαµβάνει µε στηµένες κατηγορίες πολίτες που
διαµαρτύρονται και υποδεικνύουν στα αστυνοµικά όργανα να
κάνουν σωστά τη δουλειά τους, όπως συνέβη µε το δικηγόρο
Γιάννη Κουλουρίδη, που συνελήφθη στο πρόσφατο µαθητικό
συλλαλητήριο. ∆εν πρόκειται βέβαια για µεµονωµένο περιστατικό:
σχεδόν ταυτόχρονα έγινε γνωστό ότι ο συνδικαλιστής Σωτήρης
Ραυτόπουλος καταδικάστηκε επειδή πριν πέντε χρόνια
διαµαρτυρήθηκε, όταν τέσσερις αστυνοµικοί κτυπούσαν Αλβανό
λαθροµετανάστη στο κέντρο της Αθήνας!
Οι ευθύνες της Κυβέρνησης είναι πελώριες για την καλλιέργεια ενός
ούλτρα αντιδραστικού πνεύµατος στα Σώµατα Ασφαλείας εναντίον
του εχθρού-λαού. Η αυθαίρετη σύλληψη του δεκαεξάχρονου
µαθητή, το ξυλοφόρτωµά του και το κούρεµά του από αστυνοµικούς
φανερώνει ότι ο προσανατολισµός των Σωµάτων Ασφαλείας είναι
τέτοιος, ώστε να διαµορφώνεται κλίµα για την εκδήλωση
αντιανθρώπινων και απαράδεκτων από κάθε άποψη
συµπεριφορών.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός ποια µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση και
πότε, ώστε να παταχθούν αµείλικτα τέτοιες συµπεριφορές, να
εκδηµοκρατισθούν τα Σώµατα Ασφαλείας και να
αναπροσανατολιστούν οι δυνάµεις τους για την αντιµετώπιση του
εγκλήµατος και όχι των κινητοποιήσεων του λαού και της
νεολαίας;".
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Πρώτα
απ' όλα θα ήθελα να υπογραµµίσω προς το συνάδελφο που θέτει
την ερώτηση αυτή, ότι τα συνταγµατικώς κατοχυρωµένα ατοµικά
δικαιώµατα και ελευθερίες των πολιτών, είναι απόλυτα σεβαστά
από την Κυβέρνηση και καθηµερινή πρακτική µας είναι ακριβώς η
προστασία τους µε κάθε τρόπο.
Στις δηµοκρατικές κοινωνίες, το δικαίωµα της διαµαρτυρίας των
ατόµων ή οµάδων πολιτών είναι σεβαστό, όταν βέβαια δεν
παραβιάζονται κατάφωρα τα δικαιώµατα των άλλων και δεν
προκαλείται το κοινωνικό σύνολο µε πράξεις βίας και αυθαιρεσίας.
Οι πολίτες µπορούν ελεύθερα να οργανώνουν πορείες στη χώρα
µας και να διαδηλώνουν, αλλά παράλληλα οφείλουν σεβασµό και
ως προς τα δικαιώµατα των άλλων πολιτών.
Και η Ελληνική Αστυνοµία, κύριε συνάδελφε, σήµερα είναι όσο ποτέ
άλλοτε πιστή και αφοσιωµένη στα δηµοκρατικά ιδεώδη και
αποδεικνύεται ότι επιτελεί µε υψηλό αίσθηµα ευθύνης την αποστολή
της, όπως αυτή έχει οριοθετηθεί απο το Σύνταγµα αλλά και τους
νόµους αυτού του κράτους.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Με το πνεύµα αυτό ελήφθησαν τα µέτρα από την Αστυνοµία κατά
τις κινητοποιήσεις των µαθητών, µε ιδιαίτερα διακριτική -και το
υπογραµµίζω αυτό- παρουσία σε όλες τις περιπτώσεις. 'Οπου δε
ήταν αναγκαία η επέµβαση της Αστυνοµίας, αυτή έγινε µε την
απαιτούµενη ψυχραιµία και ιδιαίτερη ευαισθησία, αφού στις
περισσότερες περιπτώσεις οι διαδηλωτές ήταν νέοι και µάλιστα
ανήλικοι.
Για το σκοπό αυτό οι εντολές και οδηγίες µας είναι συνεχείς και
αυστηρές προς όλες τις αστυνοµικές δυνάµεις. Και πρέπει να
επισηµάνουµε ότι το αποτέλεσµα είναι ιδιαίτερα ικανοποιητικό και η
όλη στάση της Αστυνοµίας έτυχε των ευνοϊκών σχολίων όχι των
δικών µας, αλλά ολόκληρου του πολιτικού κόσµου, του Τύπου αλλά
και της κοινής γνώµης.
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Σε ό,τι αφορά το συλληφθέντα Ιωάννη Κουλουρίδη, δικηγόρο, αυτός
συνελήφθη επειδή κατελήφθη τη συγκεκριµένη ηµέρα και ώρα στη
διασταύρωση των οδών Πανεπιστηµίου και Θεµιστοκλέους να
εκσφενδονίζει εναντίον των αστυνοµικών πέτρες, µετέχοντας σε
οµάδα πενήντα ατόµων περίπου, που ακολουθούσαν την πορεία
των µαθητών. Από τον εισαγγελέα διετάχθη η συνέχιση, εις βάρος
του προανάκριση. Και στο ίδιο σηµείο είχαν συλληφθεί άλλα τρία
άτοµα για τον ίδιο λόγο.
Για το θέµα του ανήλικου αλβανού µαθητή, παρά το γεγονός ότι το
περιστατικό είναι µεµονωµένο και σε καµιά περίπτωση δεν µπορεί
να χαρακτηρίζει τη συµπεριφορά του συνόλου των αστυνοµικών -
και πράγµατι είναι κρίµα να χρεώνουµε στο σύνολο της Αστυνοµίας
µια απαράδεκτη καταδικαστέα και αψυχολόγητη πράξη ενός
µεµονωµένου αστυνοµικού- είναι γνωστό ότι καταδικάσαµε µε
δηλώσεις µας αµέσως την απρεπή αυτή συµπεριφορά του
αστυνοµικού και παράλληλα από την υπηρεσία διετάχθη η
διενέργεια Ε.∆.Ε. κατά την οποία θα εξετασθούν και οι τυχόν
πειθαρχικές ευθύνες, αν υπάρχουν και άλλων αστυνοµικών και θα
αποδοθούν όπου ανήκουν.
Γνωρίζετε επίσης ότι µε βάση τις πληροφορίες που είχαν έλθει,
αµέσως επελήφθη η ηγεσία της αστυνοµίας αυτού του
περισταστικού. Αλλά επαναλαµβάνω ότι οι χαρακτηρισµοί που
περιλαµβάνετε στην ερώτησή σας, ή οι ισχυρισµοί ότι "καλλιεργείται
ένα ούλτρα αντιδραστικό πνεύµα στα Σώµατα Ασφαλείας εναντίον
του εχθρού-λαού" είναι χαρακτηρισµοί που δεν έχουν να κάνουν µε
την πραγµατικότητα.
Ούτε καν για εσωτερική κατανάλωση εντός του χώρου των
στελεχών του Κ.Κ.Ε. πλέον δεν είναι ικανοί αυτοί οι χαρακτηρισµοί.
Η κοινωνία παρακολουθεί όλους µας, παρακολουθεί τις ενέργειες,
τη σοβαρή, υπεύθυνη, νηφάλια και µε ευαισθησία στάση της
Αστυνοµίας. Μας κρίνει όλους. Κρίνει κι εσάς βέβαια, κύριε
συνάδελφε, όταν επικαλείσθε τέτοιους χαρακτηρισµούς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Τασούλας έχει το
λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτό που θέτουµε µε
την ερώτησή µας είναι συγκεκριµένο. Σε όλες τις κινητοποιήσεις
εµφανίζονται κουκουλοφόροι, γνωστοί και όχι πλέον άγνωστοι.
∆ίπλα, κοντά, πότε κλείνοντας το µάτι, πότε..., πάντως σε επαφή µ'
αυτούς τους κουκουλοφόρους, είναι οι ειδικές δυνάµεις των ΜΑΤ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Τύπου και Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης): Από πού το βλέπετε αυτό;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Το βλέπουµε στα κανάλια.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Οι ίδιες οι εφηµερίδες γράφουν
για γνωστούς-άγνωστους.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Συγχρόνως τα κανάλια -και µας κάνει
εντύπωση αυτό- δεν βλέπουν -είναι οι φακοί φαίνεται- τριάντα
χιλιάδες διαδηλωτές...
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Αν νοµίζουν ότι τιµά αυτό, κύριε
Πρόεδρε, τους κυρίους συναδέλφους, ας συνεχίσουν. Αλλά δεν έχω
κανένα πρόβληµα να απαντήσω κι αλλιώς, αν χρειάζεται.
Εν πάση περιπτώσει, δίπλα σ' αυτούς τους µηχανισµούς είναι τα
ΜΜΕ, τα οποία δεν βλέπουν τριάντα χιλιάδες διαδηλωτές, αλλά
βλέπουν µόνιµα τον κουκουλοφόρο και τους άνδρες των ΜΑΤ. Αυτά
αποτελούν στηµένα σκηνικά. Και αν προστεθούν εδώ τέτοια
φαινόµενα που έχουµε -µακάρι να τα καταδικάζετε και να τα
καταδικάζετε πάντα αυτά τα πράγµατα- τότε εύκολα βγαίνει το
συµπέρασµα ποια είναι η επιδίωξη, ποιος έχει όφελος, ποιοι είναι οι
µηχανισµοί, τι θέλουν και τι δεν θέλουν.
Εµείς θα είµαστε ικανοποιηµένοι αν µας πείτε, κύριε Υπουργέ, ότι
σέβεστε τις λαϊκές κινητοποιήσεις. Αφήστε το εάν δεν είναι σε
βάρος... Αυτό το λύνει το Σύνταγµα. Λέγει πώς είναι και ποιες έχουν
προτεραιότητα. Η θέση µας είναι να µην ξανασυµβούν τέτοιες
ενέργειες, που εµείς πραγµατικά τις απορρίπτουµε, δεν τις

εγκρίνουµε, σαν αυτές δηλαδή που καίνε τις περιουσίες, τα
αυτοκίνητα κλπ. και είναι δίπλα από τις δυνάµεις ασφαλείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Υπουργός ∆ηµόσιας
Τάξης κ. Πετσάλνικος έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
συνάδελφε, κατ' αρχήν σε σχέση µε αυτό το θέµα των
κουκουλοφόρων, έχετε προσέξει ποτέ πράγµατι το πώς
εξελίσσονται αυτές οι καταστάσεις; Εξάλλου δεν είναι γνωστοί-
άγνωστοι. Είναι διαφορετικά άτοµα πολλές φορές. 'Αλλες φορές
πιθανόν να είναι και τα ίδια άτοµα, τα οποία επιδιώκουν να
δηµιουργήσουν προβλήµατα. Και ξέρετε ποια είναι η µεγάλη αγωνία
της Αστυνοµίας και των ΜΑΤ; Το να µη δηµιουργηθεί µείζον
πρόβληµα και σε βάρος των περιουσιών κλπ. των πολιτών από
αυτά τα άτοµα, αλλά και σε βάρος των ίδιων των διαδηλωτών. Γι'
αυτό θεωρώ ότι είναι απαράδεκτος ο ισχυρισµός που λίγο νωρίτερα
επικαλεσθήκατε ότι µπορεί να υπάρχει κάλυψη και προστασία
ακόµη της Αστυνοµίας απέναντι σ' αυτούς.
Θα σας έλεγα και κάτι άλλο. Εξετάστε µέσα από το Κ.Κ.Ε., από τα
στελέχη, τη νεολαία που κατεβάζετε στους δρόµους για να
διαδηλώσει -όπως έχει δικαίωµα- και πράξεις διάφορες, όπως αυτές
έλαβαν χώρα προ ηµερών στα Προπύλαια του Πανεπιστηµίου,
όπου βλέπαµε όλοι την καταστροφή µιας τηλεοπτικής κάµερας και
κάντε µερικά ερωτήµατα, για να δείτε αν επρόκειτο κι εκεί περί
κουκουλοφόρων ή όχι. Βέβαια πανεπιστηµιακό άσυλο είναι, το
οποίο σεβόµαστε απόλυτα. Σας λέγω όµως, να κάνετε αυτήν την
έρευνα.
Θα ήθελα δε να κλείσω µε την εξής παρατήρηση. Αυτές τις ηµέρες
είναι ανήλικα παιδιά στους δρόµους. Κι έχω πει και άλλη φορά στη
Βουλή. Πρέπει να µαζέψουµε, να µαζέψετε, τα παιδιά από τους
δρόµους και για έναν άλλο λόγο. Γιατί καθηµερινά διατρέχουν
κινδύνους µέσα στην ανεµελιά τους, στην απερισκεψία τους κλπ.
Και τα επεισόδια ανάµεσα στους µαθητές και στους εκνευρισµένους
οδηγούς κλπ., όπως ξέρετε, δυστυχώς παρουσιάζονται.
Η παρουσία της Αστυνοµίας και σ' αυτές τις περιπτώσεις ένα και
µόνο λόγο έχει: να προλάβει επεισόδια, να προλάβει το απρόοπτο,
γιατί αν συµβεί τότε βέβαια όλοι άλλα θα λέµε. Και µε πολύ
ωριµότητα, υπευθυνότητα, αλλά και ευαισθησία, επαναλαµβάνω, η
Αστυνοµία ανταποκρίνεται σ' αυτό το ρόλο.
Θα έπρεπε όµως και από την πλευρά του Κ.Κ.Ε. να αναλογιστείτε
τις ευθύνες απέναντι σ' αυτήν τη νέα γενιά, απέναντι σ' αυτά τα
παιδιά που παίζουν -γιατί στην κυριολεξία, θα έλεγα σε τελευταία
ανάλυση παίζουν- ένα επικίνδυνο παιχνίδι, χωρίς να το
καταλαβαίνουν, σκαρφαλώνοντας σε αυτοκίνητα, προπηλακίζοντας
οδηγούς ή εν πάση περιπτώσει ευρισκόµενα µέσα σε µια
ατµόσφαιρα, επαναλαµβάνω, που κάθε άλλο παρά ευχάριστη είναι
και κάθε άλλο παρά ακίνδυνη είναι σε ό,τι αφορά ένα τυχαίο ίσως
γεγονός.
Και εκεί είναι µεγάλη η ευθύνη όλων, είναι µεγάλη η ευθύνη των
πολιτικών κοµµάτων και ιδιαίτερα του δικού σας κόµµατος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η τέταρτη, η µε αριθµό
487/25.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού της
Αριστεράς και της Προόδου κ. Σπυρίδωνος ∆ανέλλη προς τον
Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων προστασίας των
ελαιοπαραγωγών, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του αρµοδίου
Υπουργού.
Πέµπτη είναι η µε αριθµό 494/25.1.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Αναστάσιου
Ιντζέ προς τον Υπουργό Τύπου και Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την ποιοτική βελτίωση των
επιµορφωτικών και ψυχαγωγικών εκποµπών της κρατικής
ραδιοφωνίας και τηλεόρασης, η οποία έχει ως εξής:
"Στην πρωϊνή εκποµπή της ΕΤ1 "ΣΥΝ-ΠΛΗΝ" της 19-1-99,
τραγουδούσε µια Τούρκισσα καλλιτέχνιδα. Το τραγούδι αναφερόταν
στην  Τραπεζούντα  του  ένδοξου  ελληνικότατου  Πόντου,  την
οποία  ανέφερε  µε  γαλλική  προφορά  ως  "Τραπεζόν".  Οι  τρεις
δηµοσιογράφοι    της    εκποµπής    µετάφραζαν:    "Τράπεζον
είναι    µια    κωµόπολη    της    Μαύρης    Θάλασσας".    Κανείς
από    τους    τρεις    δεν    αντιλήφθηκε  ότι  πρόκειται  για  την
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Τραπεζούντα του Πόντου "πόλιν οικουµένην και πολυάνθρωπον",
όπως την αναφέρει ο ιστορικός Ξενοφώντας ο Αθηναίος.
Σηµειωτέον ότι η "Τραπεζούς" στα δυόµισι χιλιάδες και πλέον
χρόνια ιστορίας της, ήταν -και σήµερα είναι- µεγάλη πόλη, κέντρο
γραµµάτων και τεχνών και βεβαίως πρωτεύουσα επί διακόσια
πενήντα χρόνια της ελληνικότατης "Αυτοκρατορίας της
Τραπεζούντος".
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1) Οι προσλήψεις και οι αναθέσεις σε δηµοσιογράφους εκποµπών
σε "ζώνες" µεγάλης ακροαµατικότητας (επαναλαµβάνονται δις το
εικοσιτετράωρο) γίνονται χωρίς να αξιολογούνται οι στοιχειώδεις
εγκύκλιες γνώσεις που παρέχει το ελληνικό σχολείο;
2) ∆εν αντιλαµβάνεται ότι πέρα της φτώχειας και του
εκβαρβαρισµού της γλώσσας (κακή χρήση σύνταξης) και
γραµµατικής και χρήση περιορισµένου λεξιλογίου) και το λαό
παραπληροφορούν και παραµορφώνουν και την ιστορία
διαστρέφουν;
3)Τι µέτρα πρόκειται να λάβει: α) για την εξάλειψη τέτοιων θλιβερών
γεγονότων και β) για την ποιοτική βελτίωση των επιµορφωτικών και
ψυχαγωγικών εκποµπών από τα κρατικά ραδιόφωνα και τηλεοπτικά
δίκτυα;".
O Yπουργός Τύπου και Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης κ. ∆ηµήτριος
Ρέππας έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Τύπου και Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, προσυπογράφω
το ενδιαφέρον του αγαπητού συναδέλφου και συµµερίζοµαι την
αγωνία του για την κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί ιδιαιτέρως στο
πλαίσιο των προγραµµάτων των ηλεκτρονικών µέσων ενηµέρωσης
όπου συντάκτες και άλλοι παράγοντες των τηλεοπτικών
προγραµµάτων, λόγω ελλιπούς µορφωτικής συγκρότησης,
κακοποιούν την ελληνική γλώσσα. Η λεξιπενία τους είτε ο
λανθασµένος τρόπος µε τον οποίο χρησιµοποιούν τις λέξεις της
πλούσιας ελληνικής γλώσσας, αποτελεί, θα έλεγα, εξ αντικειµένου
µία δολιοφθορά εναντίον του πολιτισµού µας, γιατί η γλώσσα είναι ο
πυρήνας, η ψυχή του πολιτισµού µας. Η ελληνική γλώσσα θα
πρέπει να µείνει συνεχής και αδιάπτωτη, αφού αποτελεί θεµελιακό
στοιχείο του.
Από το σηµείο αυτό όµως, µέχρι του σηµείου να ασκείτε κριτική σε
ένα πρόγραµµα της ελληνικής τηλεόρασης, το οποίο έχει γνωρίσει
ιδιαίτερες διακρίσεις, η απόσταση είναι πάρα πολύ µεγάλη.
Η Ελληνική Ραδιοφωνία Τηλεόραση έχει οργανώσει εκπαιδευτικά
σεµινάρια και άλλα επιµορφωτικά προγράµµατα, κάτι που πρέπει
να κάνουν και τα άλλα µέσα ενηµέρωσης, προκειµένου να βελτιώσει
το επίπεδο γνώσεων ή τον τρόπο µε τον οποίο παρουσιάζουν τα
θέµατά τους οι εργαζόµενοι σε αυτό το µεγάλο δηµόσιο φορέα.
∆εν συµµερίζοµαι καθόλου, λοιπόν, την κριτική που ασκείτε για τους
συντελεστές της συγκεκριµένης εκποµπής.
Πράγµατι η αλλοδαπή καλλιτέχνιδα που φιλοξενήθηκε στο
πρόγραµµα στο οποίο αναφέρεστε µε την ερώτησή σας, εκτός της
γαλλικής χρησιµοποίησε και µια διάλεκτο άλλη, τη λαζική διάλεκτο,
πράγµα το οποίο κατέστησε πάρα πολύ δύσκολη την κατανόηση
των λεγοµένων της. Μετά, όµως, διευκρινίστηκε ότι πρόκειται για
την πόλη Τραπεζούντα και οι συντελεστές της εκποµπής κατ'
επανάληψη αναφέρθηκαν χρησιµοποιώντας αυτή ακριβώς την
ονοµασία για τη συγκεκριµένη πόλη.
Πρέπει να πω ότι οι συντάκτες του συγκεκριµένου προγράµµατος,
που είναι από τα πιο δηµοφιλή στην ελληνική ραδιοτηλεόραση, είναι
πτυχιούχοι.
'Εχουν επαρκέστατες γνώσεις. 'Εχουν επαγγελµατικό ήθος. Και
µέχρι τώρα, έχουν επιδείξει υψηλή συνείδηση του καθήκοντός τους.
Ανταποκρίνονται άριστα στα καθήκοντά τους. Αυτό µπορώ δηµόσια
να το διαβεβαιώσω.
Η δε εκποµπτή, η οποία πολλές διακρίσεις έχει γνωρίσει, πρέπει να
πω ότι, για όλους όσοι παρακολουθούν τα προγράµµατα στο
σύνολο των ελληνικών µέσων ενηµέρωσης, αποτελεί µια ξεχωριστή
εκποµπτή.

Πιστεύω ότι ο κύριος συνάδελφος δεν παρακολούθησε ο ίδιος τη
συγκεκριµένη εκποµπή. Απλά, χρησιµοποίησε πληροφορίες φίλων
του, γνωστών του, που δεν ανταποκρίνονται στα πράγµατα.
Πιστεύω ότι προσφέρει κακή υπηρεσία, επιτιθέµενος κατά της ΕΡΤ
και κατά του συγκεκριµένου προγράµµατος, χρησιµοποιώντας
στοιχεία τα οποία δεν είναι αληθή. Αυτό, άλλωστε, αποδεικνύεται
από τα στοιχεία, τα οποία θέτω στη διάθεσή του, δηλαδή τη
βιντεοκασέτα µε τη συγκεκριµένη εκποµπή και το
αποµαγνητοφωνηµένο κείµενο αυτού του διαλόγου, που έγινε για το
θέµα στο οποίο αναφέρεται ο κύριος συνάδελφος.
Από τα στοιχεία αυτά, κύριε συνάδελφε, προκύπτει ότι κάθε άλλο
παρά ευσταθούν τα όσα ισχυρίζεσθε στην ερώτησή σας. Και
λυπούµαι γι'αυτό.
Κύριε Πρόεδρε, τα στοιχεία αυτά τα θέτω στη διάθεση του κ. Ιντζέ
και παρακαλώ να καταχωρισθούν στα Πρακτικά, αν αυτό είναι
εφικτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, ενώ στην αρχή ήµουν
έτοιµος να πω "ευχαριστώ" στον κύριο Υφυπουργό, στο τέλος τα
έκανε µούσκεµα!
Πράγµατι, έσπασε το τηλέφωνό µου επί δύο ηµέρες, για να µου
λένε από όλην την Ελλάδα ότι αυτοί µεταφράζουν "Τραπεζόν", που
δεν ήξεραν τι θα πει "Τραπεζόν".
Και έχω την αξίωση, κύριε Πρόεδρε, σε κρατικά ηλεκτρονικά µέσα
επικοινωνίας, να γνωρίζουν στοιχειωδώς ελληνική ιστορία.
∆ηλαδή, εάν η τραγουδίστρια αυτή η Τούρκισσα, η σπουδαία, έλεγε
"Ινσταµπούλ", "Ινσταµπούλ" θα µετάφραζαν για την
Κωνσταντινούπολη αυτοί οι πτυχιούχοι; 'Η εάν έλεγε "Ισµίρ", "Ισµίρ"
θα µετάφραζαν για τη Σµύρνη; Εάν έλεγε "Ισκεντέρ", "Ισκεντέρ" θα
µετάφραζαν για την Αλεξάνδρεια; 'Η εάν έλεγε "Ετιρνέ", θα
µετάφραζαν "Ετιρνέ" και για την Αδριανούπολη;
Ορισµένα στοιχειώδη, στοιχειωδέστατα πρέπει να τα γνωρίζουν
εκείνοι που προσλαµβάνονται από τα δηµόσια µέσα ενηµέρωσης,
όπως είναι η ΕΡΤ.
Και είχα την αξίωση να ζητήσει συγγνώµη ο κύριος Υφυπουργός και
να πει ότι δεν θα επαναληφθεί και όχι να έρχεται -µε περισσό
θράσος, θα έλεγα- να µου κάνει παρατηρήσεις.
Και αυτά που καταθέτετε ως αληθή, πρέπει να είναι διορθωµένα.
Γιατί, εάν ήµουν εγώ ο δέκτης, θα έλεγα ότι έκανα λάθος. Υπήρξαν
χιλιάδες τηλεφωνήµατα! Γι'αυτό και έκανα αυτήν την ερώτηση.
Αλλιώς, δεν εδικαιολογείτο.
Και περιµένω, στη δευτερολογία του, να διορθώσει ο κύριος
Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υπουργός έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Τύπου και Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης): Κύριε Πρόεδρε, µία παρατήρηση. Επιβεβαίωσε ο
κύριος συνάδελφος ότι δεν παρακολούθησε ο ίδιος την εκποµπή.
Λέγοντας δε ότι χιλιάδες συµπολίτες µας τηλεφώνησαν σε αυτόν για
να διαµαρτυρηθούν, έδειξε έτσι, µε αυτόν τον τρόπο ότι δεν οµιλεί
τη γλώσσα της αλήθειας. Γιατί προτίµησε να κολακεύσει φίλους ή
γνωστούς του, οι οποίοι παρακολούθησαν, µε το δικό τους τρόπο,
την εκποµπή και τον πληροφόρησαν τα σχετικά, αντί ο ίδιος, πριν
προχωρήσει στην κατάθεση αυτής της ερώτησης στο πλαίσιο του
Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, να προβεί σε µια σχετική έρευνα,
προκειµένου ο ίδιος να διαπιστώσει, εάν έτσι έχουν τα πράγµατα.
Από  το  αποµαγνητοφωνηµένο  κείµενο  προκύπτει  ότι  οι
συντελεστές  της  εκποµπής  αναφέρθηκαν  κατ'  επανάληψη  στην
πόλη  ως  "Τραπεζούντα".  Πράγµατι,  επειδή  όπως  αποδείχθηκε,
µίλησε  και  στη  λαζική  διάλεκτο  η  καλλιτέχνιδα,  δεν  κατέστη
δυνατόν,  ευθύς  εξ  αρχής,  να  γίνει  αντιληπτό  ότι  οµιλεί  για  την
Τραπεζούντα.  Εν  συνεχεία  όµως,  αµέσως  µετά  -εντός  ολίγων
δευτερολέπτων  έγιναν  όλα  αυτά-  ο  κ.  Ροδίτης,  εκ  των
συντελεστών  της  εκποµπής,  λέει  συγκεκριµένα:  "'Αρα,  είναι  η
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ελληνική η Τραπεζούντα." Αυτό είπε, κύριε Ιντζέ. Και παρακάτω, η
κ. Τσουκαλά: "Είναι, λοιπόν, η Τραπεζούντα." Και µετά ακούγεται
και πάλι. Το όνοµα του τραγουδιού αναφέρεται σε µια πόλη. "Και η
πόλη αυτή είναι η Τραπεζούντα."
Και τελειώνει ο κ. Ροδίτης: "Από όλα αυτά, φαίνεται ότι όπου και αν
σταθεί κανείς βλέπει µονίµως την Ελλάδα να υπάρχει παντού".
Προφανώς, δεν παρακολούθησαν την εκποµπή ούτε αυτοί που σας
τηλεφώνησαν κύριε Ιντζέ, απλά το µένος σας εναντίον της
Ελληνικής Ραδιοφωνίας Τηλεόρασης, µε τον τρόπο που το
εκδηλώσατε σήµερα, αποδεικνύει προκατάληψη και κακοπιστία.
Λυπούµαι δε, γιατί το κάνετε αυτό σε µια στιγµή που θα έπρεπε να
ενθαρρύνετε την Ελληνική Ραδιοφωνία Τηλεόραση και ιδιαιτέρως
τους συντελεστές τέτοιων ποιοτικών προγραµµάτων, ώστε όλοι µαζί
να τους παροτρύνουµε να συνεχίσουν αυτήν τη δύσκολη πορεία
που επέλεξαν, σε µια εποχή που µας κατακλύζουν προγράµµατα
που ευτελίζουν την ανθρώπινη προσωπικότητα.
Την ώρα, λοιπόν, που δοκιµάζεται το ραδιοτηλεοπτικό τοπίο, που
γίνεται αυτή η προσπάθεια από την Ελληνική Ραδιοφωνία
Τηλεόραση, επιτίθεσθε εναντίον αυτής.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τελειώσατε, κύριε
Υπουργέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Τύπου και Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης): Θέλω να υποθέσω -λυπάµαι που κάνω αυτήν την
υπόθεση- ότι δεν έχετε απευθύνει ερώτηση για πρόγραµµα
ιδιωτικού ραδιοτηλεοπτικού σταθµού για ευνόητους λόγους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Επίκαιρες ερωτήσεις
δεύτερου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 482/22.1.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη
Κουρουµπλή προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας σχετικά µε
την ανανέωση των συµβάσεων του επιστηµονικού προσωπικού της
µονάδας απεξάρτησης ναρκωτικών µε την ονοµασία "18 ΑΝΩ" κλπ.
Η ερώτηση του κ. Κουρουµπλή έχει ως εξής:
"Η χώρα µας, λόγω της θέσεως της, έχει καταστεί διεθνές
σταυροδρόµι των κυκλωµάτων διακίνησης ναρκωτικών, µε
αποτέλεσµα ένα κοµµάτι της κοινωνίας µας και ιδίως της νεολαίας
µας, να έχει διαβρωθεί και να έχει πέσει θύµα αυτών των
κυκλωµάτων, κάνοντας χρήση διάφορων ναρκωτικών ουσιών.
Η λειτουργία θεραπευτικών κοινοτήτων έχει συµβάλει τα µέγιστα
στην απεξάρτηση και την αποτοξίνωση αυτών των ατόµων και για
το λόγο αυτό επιβάλλεται η πολιτεία να στηρίζει και να συνδράµει µε
κάθε τρόπο τις προσπάθειες που καταβάλλονται σ'αυτές τις
κοινότητες.
Μια από αυτές τις αξιόλογες και καταξιωµένες θεραπευτικές
κοινότητες είναι και η κοινότητα των "18 ΑΝΩ", που µε τις
επιστηµονκές µεθόδους που εφαρµόζει το εξειδικευµένο και
έµπειρο επιστηµονικό της προσωπικό, προσπαθεί να απεξαρτήσει
από τη µάστιγα των ναρκωτικών δεκάδες ανθρώπους σε
καθηµερινή βάση ή περίπου 12.000 σε ετήσια βάση και να τους
σώσει από βέβαιο θάνατο, που είναι η µοιραία κατάληξη των
χρηστών ναρκωτικών ουσιών.
∆υστυχώς, όµως, η προσπάθεια αυτή φαλκιδεύεται µε την απόλυση
δεκατεσσάρων εξειδικευµένων επιστηµόνων της κοινότητας, που
απασχολούνται στο πρόγραµµα της απεξάρτησης και των οποίων η
σύµβαση έληξε και δεν ανανεώνεται.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός γιατί δεν ανανεώνονται ή πότε θα
ανανεωθούν οι συµβάσεις των δεκατεσσάρων εξειδικευµένων και
εµπείρων επιστηµόνων της θεραπευτικής κοινότητας των "18 ΑΝΩ"
και σε τι ενέργειες θα προβεί για τη στήριξη αυτών των
θεραπευτικών κοινοτήτων".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Φαρµάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, είναι η δεύτερη φορά µέσα σε δύο ηµέρες που
απαντούµε στην ίδια ερώτηση. Το σηµειώνω γιατί ακολουθεί και

τρίτη αύριο. Η πρώτη ερώτηση της αυριανής ηµέρας αναφέρεται
στο ίδιο θέµα. ∆εν έχετε βέβαια εσείς καµία ευθύνη γι' αυτό, αλλά το
σηµειώνω για να καταγραφεί, µήπως σε κάποια µελλοντική
τροποποίηση του Κανονισµού της Βουλής δούµε και αυτό το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Είναι περισσότερο θέµα
συνεννόησης των κοµµάτων.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
'Οχι είναι και συναδέλφων του ιδίου κόµµατος. ∆ηλαδή ο κ.
Κουρουµπλής ερωτά σήµερα και ο κ. Κουτσόγιωργας του ΠΑΣΟΚ
ερωτά αύριο για το ίδιο θέµα. Εµείς βεβαίως, έχουµε την
υποχρέωση να απαντούµε, και θα το κάνουµε, αλλά το
σηµειώνουµε για τα Πρακτικά, για να ληφθεί υπόψη στο µέλλον σε
κάποια τροποποίηση του Κανονισµού.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αυτό σηµαίνει ότι είναι ένα θέµα
µε ιδιαίτερη ένταση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε συνάδελφε, πράγµατι έληξε πριν από δύο ή τρείς ηµέρες η
σύµβαση δεκατεσσάρων εργαζοµένων στη µονάδα απεξάρτησης
"18 ΑΝΩ" του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου της Αθήνας. 'Ηταν µία
σύµβαση εργασίας ορισµένου χρόνου και γνώριζαν όλοι ότι θα
λήξει.
O θόρυβος που δηµιουργήθηκε και είχε σχέση µε την παράταση της
σύµβασης ή την ανανέωσή της, δεν ήταν δικαιολογηµένος. Η
ισχύουσα νοµοθεσία δεν επιτρέπει την παράταση µιας τέτοιας
σύµβασης ή την ανανέωσή της.
Αυτό που κάνουµε σαν Υπουργείο είναι να ζητήσουµε την έγκριση
του Υπουργικού Συµβουλίου -και έχει δοθεί ήδη- για την πρόσληψη
και πάλι δεκατεσσάρων εργαζοµένων µε την ίδια σύµβαση και µέσα
στο χρονικό διάστηµα που αυτή θα διαρκεί να ολοκληρώσουµε τις
διαδικασίες για την πρόσληψη µονίµου προσωπικού.
Βεβαίως δεν µπορεί να αναφέρεται η προκήρυξη στην πρόσληψη
των ιδίων. 'Οµως, επειδή γίνεται κατά τρόπο που επιτρέπει να είναι
ως προσόν και η εµπειρία, πιθανολογούµε ότι οι περισσότεροι θα
είναι από τους ίδιους. ∆ηλαδή θα επαναπροσληφθούν κατά πάσαν
πιθανότητα οι ίδιοι. Πάντως παράταση της σύµβασης που έληξε ή
ανανέωσή της για τους ίδιους εργαζόµενους δεν επιτρέπεται από
την ισχύουσα νοµοθεσία. Σε ό,τι αφορά δε αυτήν καθ'εαυτήν τη
µονάδα "18 ΑΝΩ" και το έργο της, κανείς δεν αµφισβήτησε ποτέ τη
σπουδαιότητα αυτού του έργου, τη µακροχρόνια προσφορά της
µονάδας και των εργαζοµένων σ' αυτή στα άτοµα που έχουν
εξάρτηση από τα ναρκωτικά.
Το Υπουργείο και η Κυβέρνηση στηρίζει µε κάθε τρόπο και µε ειδικά
προγράµµατα τη λειτουργία και τη δραστηριότητα αυτής της
µονάδας και αυτό θα κάνει και στο µέλλον.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Κουρουµπλής έχει το
λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, απαντώντας
στην πρώτη τοποθέτηση του κυρίου Υπουργού θα έλεγα ότι το
ενδιαφέρον που εκδηλώνεται από πολλούς συναδέλφους για το
θέµα αυτό, δείχνει την κοινωνική ένταση αυτού του προβλήµατος,
το οποίο έχει προκύψει µε την απόλυση των δεκατεσσάρων
εξειδικευµένων επιστηµόνων της µονάδας "18 ΑΝΩ". Είναι διάχυτη
η αγωνία και η ανησυχία στην κοινωνία από το πρόβληµα που έχει
προκύψει, δεδοµένου ότι όλος ο ελληνικός λαός από τα
προβλήµατα και τα ζητήµατα που αναφέρονται στην κατατεθείσα
επίκαιρη ερώτηση, ανησυχεί µε το επικίνδυνο φαινόµενο των
ναρκωτικών, που αποτελεί τη σύγχρονη µάστιγα των κοινωνιών.
Ανησυχεί ιδιαίτερα για τους νέους αυτής της χώρας. Είναι
πραγµατικά µία µονάδα που αποτελεί µαζί µε συναφείς µονάδες,
κοινωνικά οχυρά αυτού του κύµατος που απειλεί την ελληνική
κοινωνία να την επιχωµατώσει.
Το πρόβληµα δεν είναι δύο-τριών ηµερών, είναι αρκετών ηµερών.
Εκείνο που είναι ιδιαίτερα εντυπωσιακό, είναι οι διαβεβαιώσεις που
έλαβαν οι γονείς και οι εκπρόσωποι των εξαρτηµένων ατόµων από
τον Υπουργό ότι θα υπάρξει ρύθµιση γι'αυτό το εξειδικευµένο
προσωπικό.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε καλύτερα από πολλούς άλλους
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ότι σε αυτές τις µονάδες είναι απαραίτητο το προσωπικό που
εργάζεται να έχει και πλούσια εµπειρία και εξειδίκευση. Μιλάµε για
ένα προσωπικό που έχει αποδείξει µε τη συνέπειά του, την
ευαισθησία του και το ιδιαίτερο ενδιαφέρον του ότι µπορεί
πραγµατικά να αποτελέσει µία κυψέλη που θα προσφέρει
υπηρεσίες ουσιαστικές και αποτελεσµατικές.
Είναι, λοιπόν, ανησυχητικό το γεγονός ότι αυτήν τη στιγµή µε µία
νέα προκήρυξη αυτοί οι άνθρωποι να µη προσληφθούν, µε
συνέπεια να προσληφθούν νέα άτοµα που δεν έχουν εµπειρία, που
δεν θα έχουν την εξειδίκευση που έχουν οι προηγούµενοι. Συνεπώς
θα υποβαθµίζεται το έργο µιας τόσο ιδιαίτερα ευαίσθητης µονάδας.
Η παράκληση, λοιπόν, είναι να βρεθεί ένας τέτοιος τρόπος, ώστε
ειδικά σε τέτοιου είδους υψηλής προτεραιότητας και κοινωνικής
σηµασίας κέντρα, να υπάρχει µόνιµο προσωπικό, που θα είναι
απαλλαγµένο από την ανασφάλεια των εργασιακών σχέσεων για να
µπορεί να προσφέρει υπηρεσίες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υπουργός έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε συνάδελφε, αναφέρθηκα σε πρόβληµα του Κανονισµού στην
αρχή της οµιλίας µου και όχι στους ερωτώντες συναδέλφους.
Είµαστε υποχρεωµένοι µέσα στην κοινοβουλευτική διαδικασία και
την τάξη, όπως αυτή προσδιορίζεται από τον Κανονισµό της
Βουλής, να απαντούµε σε όλους τους συναδέλφους, που βεβαίως
έχουν το δικαίωµα να ερωτούν. Εγώ αναφέρθηκα στον Κανονισµό.
Επίσης, χρησιµοποιήσατε και πάλι τη λέξη "απόλυση". ∆εν µε
ακούσατε ή δεν µε καταλάβατε. ∆εν πρόκειται περί αυτού.
Είναι µια σύµβαση εργασίας ορισµένου χρόνου που έληξε. ∆εν
απελύθη κανείς. Εγνώριζαν για πόσο χρόνο προσελήφθησαν και
ότι στη συγκεκριµένη ηµεροµηνία λήγει η σύµβασή τους.
Θέσατε και το θέµα, αν πρέπει αυτό το έµπειρο προσωπικό να
προσλαµβάνεται µε αυτόν τον τρόπο ή αν πρέπει να είναι µόνιµο.
Πρέπει να σας πω ότι παλαιότερα αυτό που τώρα αποτελεί αίτηµα
των ειδικών επιστηµόνων αυτού του χώρου αλλά και των άλλων
εργαζοµένων, ήταν αντίθετο.
'Ελεγαν ότι αυτό το προσωπικό, που δουλεύει σε δύσκολες
συνθήκες, δεν πρέπει να είναι µόνιµο, γιατί κουράζεται εύκολα.
Αυτή ήταν η καταγεγραµµένη άποψη στο Υπουργείο και γι' αυτό
ηκολουθείτο ο τρόπος της πρόσληψης εργασίας µε σύµβαση
ορισµένου χρόνου.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Μετά από δέκα χρόνια...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Θέλω επίσης, να σας διαβεβαιώσω ότι ο Υπουργός δεν έδωσε σε
κανέναν την εντύπωση ότι θα ρυθµιστεί το θέµα, έτσι ώστε να
µεταβληθούν αυτές οι συµβάσεις σε συµβάσεις αορίστου χρόνου.
Αυτό θα ήταν µία ευθεία κατάργηση του ν. 2190 όπως αυτός έχει
τροποποιηθεί. Εφόσον συµφωνούµε ότι χρειάζεται µόνιµο
προσωπικό, θα προχωρήσουµε στην προκήρυξη θέσεων µονίµου
προσωπικού µε την τροποποίηση του οργανισµού του νοσοκοµείου
και µε σύσταση θέσεων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆εύτερη είναι η µε αριθµό
476/20.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Θεόδωρου Πασσαλίδη προς τους Υπουργούς Εθνικής 'Αµυνας,
Οικονοµικών, σχετικά µε την επίλυση του συνταξιοδοτικού
προβλήµατος των Αξιωµατικών του Στρατού.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Πασσαλίδη έχει ως εξής:
"Κατά τρόπο παράδοξο και πέραν κάθε λογικής παρατηρείται το
φαινόµενο της οικονοµικής ανισότητας στη σύνταξη µεταξύ
οµοιοβάθµων, οι κατώτεροι στο βαθµό ταγµατάρχες να λαµβάνουν
µεγαλύτερη σύνταξη από ανωτέρους τους αντισυνταγµατάρχες και
ίση µε τους συνταγµατάρχες.
Το ΓΕΣ προτείνει στο ΕΠΥΕΘΑ νοµοθετική ρύθµιση που αφορά τη
µισθολογική προαγωγή των ταγµαταρχών και αντισυνταγµαταρχών,
για να µην υπάρχει οικονοµική ανισότητα στις συντάξεις. Παρά τις
πρόσφατες υποσχέσεις του Υφυπουργού Εθνικής 'Αµυνας ότι το
πρόβληµα της οικονοµικής ανισότητας των προαναφερθέντων
αξιωµατικών θα τακτοποιηθεί, εξακολουθεί να βρίσκεται σε

εκκρεµότητα και οι ενδιαφερόµενοι αντισυνταγµατάρχες συνεχίζουν
να συνταξιοδοτούνται µε το βαθµό του αντισυνταγµατάρχη.
Η αδικία σε βάρος των συγκεκριµένων αποστράτων
αντισυνταγµαταρχών δεν ξέρουµε ακόµη πόσο καιρό θα διαρκέσει.
Θα µπορούσε ο Υπουργός Εθνικής 'Αµυνας σε νοµοσχέδιο που
ψηφίστηκε πρόσφατα στη Βουλή να είχε ήδη τακτοποιήσει αυτήν
την κατάφωρη αδικία. Η ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας
εξακολουθεί να είναι εκτεθειµένη στους απόστρατους
αντισυνταγµατάρχες.
Ερωτάσθε, κύριοι Υπουργοί: Εάν είναι στις προθέσεις σας,
προκειµένου να µην υπάρχει οικονοµική ανισότητα στις συντάξεις
αξιωµατικών, οι αντισυνταγµατάρχες όπως και οι ταγµατάρχες να
λαµβάνουν τη σύνταξη των συνταγµαταρχών.
Αν είναι στις προθέσεις σας να ικανοποιήσετε το αίτηµα των
αντισυνταγµαταρχών, προσδιορίστε το χρονικά".
Ο Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας κ. Αποστολάκης έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Kύριε συνάδελφε, να θεωρείτε ότι η ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής
'Αµυνας καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια στα πλαίσια της
δηµοσιονοµικής πολιτικής της Κυβέρνησης να βελτιώσει τις αµοιβές
του προσωπικού, ούτως ώστε το προσωπικό των Ενόπλων
∆υνάµεων -αξιωµατικοί και υπαξιωµατικοί- να ασχολούνται
απερίσπαστοι µε το έργο τους.
Σε καµιά περίπτωση δεν ξεχνά ούτε αυτούς που έχουν
αποστρατευθεί. 'Ετσι ο κλάδος των συνταξιούχων έχει την ίδια
µέριµνα από εµάς, που έχουν και οι εν ενεργεία. Απόδειξη αυτού
είναι ότι για πρώτη φορά µε το ν. 2512 συνδέθηκε η σύνταξη µε το
µισθό των εν ενεργεία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Ο οδηγός της ∆ΕΗ παίρνει µεγαλύτερη
σύνταξη από το στρατηγό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Είναι η πρώτη φορά πάντως που συνδέθηκε η σύνταξη µε το µισθό.
Οι αυξήσεις που δίνονται στους εν ενεργεία δίνονται και στους
συνταξιούχους.
Οφείλω, βέβαια, να οµολογήσω ότι έχετε δίκιο. Πράγµατι υπάρχουν
ορισµένες περιπτώσεις που παρουσιάζεται δυσαρµονία. ∆ηλαδή,
έχουµε αυτήν τη συγκεκριµένη περίπτωση που αναφέρετε, που
αξιωµατικός µε βαθµό του αντισυνταγµατάρχη παίρνει σύνταξη
µικρότερη από του ταγµατάρχη. ∆εν είναι η µοναδική οικονοµική
δυσαρµονία που υπάρχει και αυτό οφείλεται σε δύο λόγους:
Πρώτον, υπάρχουν πάρα πολλοί τρόποι µε τους οποίους
κατατάσσονται τα στελέχη των Ενόπλων ∆υνάµεων. Είναι µια
αµαρτία την οποία προσπαθούµε να διορθώσουµε. 'Ετσι έχουµε
διαφορετικούς χρόνους παραµονής στους διάφορους βαθµούς,
διαφορετικούς χρόνους παραµονής στους βαθµούς των
υπαξιωµατικών, µε αποτέλεσµα να αθροίζονται κατά διαφορετικό
τρόπο τα χρόνια.
∆εύτερον, η προσπάθεια που έχει γίνει κατά καιρούς να διορθωθεί
αυτή η κατάσταση είναι τόσο περίπλοκη, που διορθώνοντας µια
κατάσταση δηµιουργούµε µία άλλη ατέλεια ή µία άλλη αδικία, θα την
έλεγα. Σε αυτήν την προσπάθεια βέβαια δεν έχουµε µείνει
αδιάφοροι. 'Ηδη το Υπουργείο έχει δώσει εντολή προς τα επιτελεία,
συλλέγουµε όλες τις περιπτώσεις και προσπαθούµε αφ'ενός µεν να
βάλουµε µία τάξη -όπως είπα- στην προέλευση των αξιωµατικών
και, δεύτερον, να δούµε πού υπάρχουν περιπτώσεις συγκεκριµένες,
µέχρι και προσωπικές, στις οποίες υπάρχουν αδικίες και τις οποίες
θα διορθώσουµε. ∆ηλαδή, είναι µεν σωστό αυτό που λέτε, δεν είναι
όµως από αδιαφορία αλλά είναι διότι έτσι δηµιουργήθηκαν οι
συνθήκες µε τις οποίες τα στελέχη των Ενόπλων ∆υνάµεων
προάγονται και αµείβονται.
Είναι σίγουρο και βέβαιο ότι αυτή η κατάσταση θα διορθωθεί. ∆εν
µπορώ να σας πω πόσο γρήγορα, διότι τα στοιχεία είναι πολλά,
όµως σας βεβαιώνω ότι θα διορθωθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Πασσαλίδης έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΣΣΑΛΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν είπατε τίποτα
περισσότερο από αυτό που είχατε πει σε απάντηση
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ερωτήσεως που είχα υποβάλει, όπως επίσης και σε πρόταση που
είχε κάνει το Γενικό Επιτελείο Στρατού προς το ΕΠΥΕΘΑ για τη
νοµοθετική ρύθµιση των συνταξιούχων αξιωµατικών.
'Οπως αναφέρω στην επίκαιρη ερώτησή µου εξακολουθεί να
παρατηρείται οικονοµική ανισότητα στη σύνταξη των οµοιοβάθµων
αξιωµατικών, ταγµατάρχες να λαµβάνουν µεγαλύτερη σύνταξη από
τους ανωτέρους τους αντισυνταγµατάρχες και ίσες µε τους
συνταγµατάρχες.
Ερωτώ, αυτό το κενό µέχρι πότε θα συνεχισθεί; Βέβαια,
επιβεβαιώνεται ότι υπάρχει µια αρρυθµία και πρέπει να
τακτοποιηθεί, δυστυχώς όµως ο χρόνος παρέρχεται και λύση δεν
δίνεται.
Για το θέµα αυτό, κύριε Υφυπουργέ, υπέβαλα σχετική ερώτηση στη
Βουλή στις 9.4.1998. Είπατε σε απάντησή σας στις 30.4.1998 ότι
έχει συνταχθεί πρόταση από το ΥΠΕΘΑ προς το Γενικό Λογιστήριο
του Κράτους για τη µισθολογική προαγωγή των συγκεκριµένων
συνταξιούχων των στρατιωτικών, η οποία θα προωθηθεί το
συντοµότερο δυνατό.
Πολύ πριν από τον Απρίλιο του 1998 και πάλι το Γενικό Επιτελείο
Στρατού προτείνει στο ΕΠΥΕΘΑ νοµοθετική ρύθµιση, που αφορά τη
µισθολογική προαγωγή των ταγµαταρχών και των
αντισυνταγµαταρχών, για να µην υπάρχει η οικονοµική αυτή
ανισότητα. Παρά τις επαναλαµβανόµενες υποσχέσεις το Υπουργείο
Εθνικής 'Αµυνας εξακολουθεί να διατηρεί αυτήν την εκκρεµότητα. Η
αδικία οπωσδήποτε εις βάρος των συγκεκριµένων αποστράτων
αντισυνταγµαταρχών δεν ξέρουµε ακόµα πόσο καιρό θα διαρκέσει.
Με τον πρόσφατο νόµο που ψηφίσθηκε στη Βουλή, όπως αναφέρω
και στην επίκαιρη ερώτησή µου, το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας θα
µπορούσε να είχε τακτοποιήσει την εκκρεµότητα αυτή. Με την
παρατεινόµενη εκκρεµότητα η ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής
'Αµυνας είναι εκτεθειµένη στους απόστρατους αξιωµατικούς.
Το ερώτηµα που σας έθεσα, κύριε Υφυπουργέ, είναι σαφέστατο,
εάν είναι στις προθέσεις σας προκειµένου να µην υπάρχει αυτή η
οικονοµική ανισότητα στις συντάξεις των αξιωµατικών, οι
αντισυνταγµατάρχες όπως και οι ταγµατάρχες να λαµβάνουν
σύνταξη των συνταγµαταρχών. Εάν είναι στις προθέσεις σας να
ικανοποιήσετε το αίτηµα των αντισυνταγµαταρχών, προσδιορίστε το
χρονικά. Αφού δεν το προσδιορίζετε, η απάντησή σας εξακολουθεί
να είναι ασαφής και αόριστη και εξακολουθεί να υπάρχει η αδικία
και η ανισότητα εις βάρος των συνταξιούχων αντισυνταγµαταρχών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υφυπουργός έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Κύριε συνάδελφε, ευθαρσώς σας απάντησα ότι υπάρχει το
πρόβληµα. Σας εξήγησα ότι µέσα στην ιστορία των τελευταίων
χρόνων µε τους διάφορους τρόπους µε τους οποίους κατετάγησαν
και προήχθησαν τα στελέχη των Ενόπλων ∆υνάµεων, υπάρχει ένα
σύστηµα που πράγµατι δηµιούργησε αδικίες. ∆εν αµφιβάλλω
γι'αυτό, δεν το κρύβουµε! Σας είπα ότι το έχουµε εντοπίσει και ότι
έχουν κινηθεί οι διαδικασίες για να διορθωθεί, είναι όµως αρκετά
περίπλοκο το πρόβληµα γι'αυτό και δεν µπορώ να προσδιορίσω
χρονικά πότε θα γίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Τρίτη και τελευταία είναι η
µε αριθµό 493/25.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Αναστασίου Παπαληγούρα προς τον Υπουργό Εθνικής
'Αµυνας, σχετικά µε την εγκατάσταση των πυραύλων S-300 στην
Κρήτη, την ανατροπή του δόγµατος του Ενιαίου Αµυντικού Χώρου
κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση σε περίληψη έχει ως εξής:
"Η άδοξη κατάληξη της υπόθεσης των πυραύλων S-300 αποτέλεσε
για την Ελλάδα και την Κύπρο µια µεγάλη διπλωµατική ήττα µε
δυσοίωνες εθνικές συνέπεις. 'Ηδη, ένα αίσθηµα ανασφάλειας
κυριαρχεί στην Κύπρο, καθώς το περιβόητο Ενιαίο Αµυντικό ∆όγµα
αποδεικνύεται νεκρό γράµµα, ενώ η Τουρκία κλιµακώνει τις
θρασείες αξιώσεις της αντιµετωπίζοντας πλέον και την ίδια την
Ελλάδα ως κράτος περιορισµένης εθνικής κυριαρχίας! Το
χειρότερο, όµως, είναι ότι η Κυβέρνηση δείχνει να έχει οριστικά

διολισθήσει σε ένα "δόγµα ασθενικής εθνικής βούλησης", το οποίο
αποτελεί στην ουσία κατήφορο ενδοτισµού. Είναι χαρακτηριστικό ότι
ένα πέπλο σιωπής καλύπτει τη διαδικασία και το χρόνο µεταφοράς
των S-300 στην Κρήτη, ενώ εντείνοται οι φήµες ότι οι πύραυλοι δεν
πρόκειται τελικά να αναπτυχθούν στο νησί, λόγω αµερικανικών και
νατοϊκών πιέσεων.
Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, απαντώντας την περασµένη εβδοµάδα
σε επίκαιρη ερώτηση για τους S-300, κατέφυγε στη συσκότιση και
σε προσχηµατική κενολογία, αποφεύγοντας κάθε αναφορά και
δέσµευση ως προς τη µεταφορά και ανάπτυξη των πυραύλων στην
Κρήτη. Ενίσχυσε έτσι την υποψία ότι βαίνουµε προς ολοκλήρωση
του εθνικού φιάσκου των S-300, µε µαταίωση της εγκατάστασαής
τους και στην ελληνική επικράτεια.
Ερωτάται, κατόπιν όλων αυτών, ο Υπουργός Εθνικής 'Αµυνας:
1. Πρόκειται ή όχι να αναπτυχθούν τελικά οι S- 300 στην Κρήτη; Κι
αν -υποτίθεται- ναι, πού βρίσκονται οι σχετικές διαπραγµατεύσεις µε
τους Ρώσους και ποιo είναι το συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα
µεταφοράς τους;
2. Αληθεύει ότι υπάρχουν παλαιότερες µυστικές συµφωνίες µε ΗΠΑ
- ΝΑΤΟ, οι οποίες καθιστούν απαγορευτική την ανάπτυξη των S-
300 στην Κρήτη, και ότι µεθοδεύεται εν κρυπτώ η απλή
αποθήκευσή τους στο νησί;".
Ο Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας κ. Αποστολάκης έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, είναι η τέταρτη φορά µέσα σε
µία εβδοµάδα που απαντάµε για το ίδιο θέµα από αυτήν εδώ τη
θέση.
Πιστεύω ότι πρέπει να δοθεί ένα τέλος σ' αυτήν την πυραυλολογία,
γιατί το θέµα δεν είναι κατάλληλο για πολιτική εκµετάλλευση. Ο
κύριος Πρωθυπουργός την προηγούµενη εβδοµάδα νοµίζω πως
τοποθετήθηκε ευθαρσώς και µε ακρίβεια είπε τα πράγµατα µε το
όνοµά τους και δεν απέκρυψε τίποτα.
Πιστεύω ότι πρέπει να χειριζόµαστε µε λίγο λεπτότητα και υποµονή
και υπευθυνότητα αυτά τα εθνικά θέµατα. Το λέω γιατί η φράση
"µεγάλη διπλωµατική ήττα κλπ.", δεν ανταποκρίνεται στην
πραγµατικότητα. Το πρόβληµα της Κύπρου δεν είναι αν θα πάρει
πυραύλους ή τανκς, είναι καθαρά πολιτικό πρόβληµα που πρέπει
να επιλυθεί. Αυτός είναι ο µεγάλος στόχος και αυτόν κυνηγάµε και η
κυπριακή και η ελληνική Κυβέρνηση. Εάν υπάρχουν τρόποι ή
κάποιες διαδικασίες που µπορούν να µας φέρουν εµπόδια, θα
πρέπει να τα παραµερίσουµε. Βέβαια είχαµε και µεγαλόστοµες
δηλώσεις και από την άλλη πλευρά. Ενώ οι Τούρκοι ξέρουν ότι δεν
είναι οι δικές τους ενέργειες οι οποίες απέτρεψαν την εγκατάσταση
των πυραύλων στην Κύπρο, προσπαθούν να οικειοποιηθούν αυτήν
την απόφαση και να την εκµεταλλευθούν. Καθόλου µα καθόλου δεν
επέδρασε η αντίδραση της Τουρκίας και αυτό είναι γνωστό.
'Οσον αφορά το περί εξασθένισης του Ενιαίου Αµυντικού ∆όγµατος
Ελλάδας-Κύπρου, πρέπει να σας βεβαιώσω ότι αυτό δεν είναι
σωστό. Το Ενιαίο Αµυντικό ∆όγµα δεν αποτελεί νεκρό γράµµα,
εξακολουθεί να υφίσταται ακέραιο και ισχυρό όπως και πριν. Η
σύµπλευση και η στενή συνεργασία των Κυβερνήσεων Ελλάδας και
Κύπρου πάνω σ' αυτό το θέµα είναι δεδοµένη και οι Κύπριοι και οι
Ελλαδίτες εργάζονταν αδιάκοπα για το σχεδιασµό πάνω σ' αυτό το
δόγµα.
Ως παράδειγµα σας φέρνω ότι αποκορύφωµα της συνεργασίας
είναι οι κοινές ασκήσεις που κάνουµε µε τα ονόµατα ΝΙΚΗΦΟΡΟΣ
και ΤΟΞΟΤΗΣ, οι οποίες επαναλαµβάνονται κάθε φορά.
Επειδή ο χρόνος είναι περιορισµένος, θα απαντήσω κατευθείαν στις
ερωτήσεις, τις οποίες υποβάλατε.
Οι πύραυλοι S-300 θα εγκατασταθούν στην Κρήτη, απ' όπου και θα
ολοκληρώσουν το σκοπό τους, ο οποίος δεν είναι άλλος παρά η
ενίσχυση του Ενιαίου Αµυντικού ∆όγµατος και της άµυνας του
Ελληνισµού ευρύτερα.
Τόσο η Ελληνική όσο και η Κυπριακή Κυβέρνηση έχουν
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λάβει αρκετά µέτρα για την ενίσχυση αυτού του Ενιαίου Αµυντικού
∆όγµατος. Πολύ δε περισσότερα απ' όσα γνωρίζετε. Και βεβαίως
αντιλαµβάνεσθε ότι δεν µπορούµε να µπούµε σε λεπτοµέρειες για
επιχειρησιακά θέµατα, όπως είναι αυτά, σ' αυτήν εδώ την Αίθουσα.
Είπα και προχθές ότι οι πόρτες είναι ανοιχτές σε οποιονδήποτε
κύριο συνάδελφο θελήσει να έρθει, να τον πληροφορήσουµε σε
λεπτοµέρειες, για όλες τις ενέργειες που έχουν γίνει.
Οι διαπραγµατεύσεις µε τη ρωσική πλευρά βρίσκονται στο στάδιο
ολοκλήρωσης.
Σε αυτό το σηµείο θέλω να σας πληροφορήσω ότι έχει συσταθεί
κοινή επιτροπή από 'Ελληνες και Κύπριους αξιωµατικούς, η οποία
εξετάζει, εκτιµά και αξιολογεί τα υπάρχοντα στοιχεία, προκειµένου
να παρθούν αποφάσεις για το θέµα της εγκατάστασης των
πυραύλων στην Κρήτη.
Τέλος δε, να τονίσω µε έµφαση ότι δεν υπάρχει καµία µυστική
συµφωνία ΗΠΑ και ΝΑΤΟ για την απαγόρευση της ανάπτυξης των
πυραύλων S-300 ή οποιουδήποτε άλλου οπλικού συστήµατος στην
Κρήτη. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαληγούρας έχει
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑΣ: 'Εθεσα, κύριε Υφυπουργέ, µία
σειρά από συγκεκριµένα ερωτήµατα και εσείς καταφύγατε σε µία
σειρά από ασαφέστατες διαβεβαιώσεις. Υπήρξατε -θα το
οµολογήσω- λιγότερο αφηρηµένος απ' ό,τι ο Πρωθυπουργός την
περασµένη εβδοµάδα από το ίδιο Βήµα. Αλλά ούτε κι εσείς
αποσαφηνίσατε το θέµα.
Η µεταφορά και η ανάπτυξη των πυραύλων S-300 δεν αποτελεί µία
νεφελώδη πολιτική εξαγγελία, αλλά µία συγκεκριµένη τεχνική
διαδικασία, µε συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα, µε συγκεκριµένη
προετοιµασία.
Ποιο είναι λοιπόν το ακριβές χρονοδιάγραµµα -γιατί σηµείωσα ότι
δεν κάνατε καµία, µα καµία αναφορά σε χρόνο, δεν υπήρξε καµία
δέσµευσή σας χρονική- µεταφοράς των πυραύλων στην Κρήτη; Τι
έχει συµφωνηθεί µε τη ρωσική πλευρά;
Οι πληροφορίες µου λένε ότι οι Ρώσοι έχουν συµφωνήσει για τη
µεταφορά των πυραύλων στην Κρήτη και περιµένουν την ελληνική
πλευρά. Τι έχει προβλεφθεί για τους εκατόν είκοσι Κυπρίους, που
τον περασµένο χρόνο εκπαιδεύτηκαν στη Ρωσία πάνω στη χρήση
και τη συντήρηση των πυραύλων; Απαιτείται επίσης η παρουσία
στην Κρήτη είκοσι µε τριάντα Ρώσων τεχνικών επί ένα τουλάχιστον
εξάµηνο. ∆εν δηµιουργείται ενδεχοµένως θέµα ως εκ της ύπαρξης
των γνωστών νατοϊκών εγκαταστάσεων στο νησί;
Γενικότερα, προετοιµάζετε στ' αλήθεια την άµεση εγκατάσταση των
πυραύλων στην Κρήτη ή µήπως, όπως υποψιάζοµαι, η ασάφεια
που καλύπτει το όλο θέµα αποδεικνύει ότι η Κυβέρνηση έχει απλώς
ως πρόθεση να αποθηκεύσει τους πυραύλους στην Κρήτη,
διαδηλώνοντας την πρόθεσή της να τους αναπτύξει µόνο όταν
εκείνη κρίνει σκόπιµο, προσδίδοντας µε άλλα λόγια στους
πυραύλους S-300 την τύχη της επέκτασης των χωρικών µας
υδάτων στα δώδεκα µίλια;
Μπορείτε να απαντήσετε µε σαφήνεια σ' αυτά τα συγκεκριµένα
ερωτήµατα και κυρίως σε σχέση µε το χρονοδιάγραµµα ανάπτυξης
των πυραύλων, κύριε Υφυπουργέ; Αυτό είναι το ερώτηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υπουργός έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Θα αρχίσω µε µια ρητή άρνηση.'Οχι, κύριε συνάδελφε και σας είπα
γιατί. Υπάρχουν επιχειρησιακά θέµατα, τα οποία δεν είναι δυνατόν
να συζητούνται. Ελάτε στο Υπουργείο να σας πληροφορήσουµε.

ΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑΣ: ∆εν πρόκειται για επιχειρησιακά
θέµατα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Για τα υπόλοιπα θέµατα ασφαλώς και δεν µπορούµε να φέρουµε
όλα τα σχέδια του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας και να τα
απλώσουµε στη θέα όλων και ξέρετε γιατί. ∆εν πρέπει να το
επαναλάβω.
ΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑΣ: Αυτό σας λέω;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Εποµένως παραβλέπετε, προφανώς, το γεγονός ότι σας απάντησα
µε συγκεκριµένες εκφράσεις. Οι πύραυλοι S-300 θα εγκατασταθούν
στην Κρήτη.
ΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑΣ: Πότε;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
∆εν θα σας το πούµε εδώ. Ελάτε στο Υπουργείο να σας το πούµε.
Με συγχωρείτε πάρα πολύ, θα ρωτάτε κάθε φορά τι σκοπεύει να
κάνει επιχειρησιακά το Γενικό Επιτελείο για όλα τα θέµατα, απλώς
επειδή το βλέπετε ως θέµα το οποίο προσφέρεται για να
δηµιουργήσετε θόρυβο;
Σας εξήγησα. 'Αλλα συζητώνται εδώ, άλλα συζητούνται στα
επιτελεία. Μην ξεχνάτε και να σας υπενθυµίσω εδώ ότι ορισµένα
σχέδια, που αφορούν την εθνική ασφάλεια και την εθνική άµυνα, οι
χώρες οι οποίες πράγµατι έχουν µια παράδοση κάνουν τριάντα και
πενήντα χρόνια να τα αποκαλύψουν και πάλι ορισµένα από αυτά
δεν τα βγάζουν στην επιφάνεια.
ΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΠΑΠΑΛΗΓΟΥΡΑΣ: Εσείς τα βγάζετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής 'Αµυνας):
Εσείς θέλετε σήµερα προκαταβολικά να σας αναφέρουµε τα
επιχειρησιακά σχέδια για την άµυνα της χώρας µας. Πού
ξανακούστηκε αυτό και πού το στηρίζετε; 'Ετσι θέλετε; Μπορεί να
είναι άποψή σας, αλλά σας λέω ότι κάνετε λάθος.
'Οσον αφορά τα υπόλοιπα ερωτήµατά σας, υπάρχει επιτροπή -το
είπα και στην πρωτολογία µου- και υπάρχουν συνεννοήσεις µε τη
ρωσική πλευρά, για τον τρόπο που θα εγκατασταθούν οι πύραυλοι.
Είπε και ο Πρωθυπουργός εδώ την προηγούµενη εβδοµάδα ότι θα
υπάρχουν και Κύπριοι και 'Ελληνες αξιωµατικοί, οι οποίοι θα τα
χειρίζονται. Και τέλος σας είπαµε ότι κανένας δεν µίλησε και
κανένας δεν αναφέρθηκε σε αποθήκευση.
'Οσον αφορά το τελευταίο, που το τονίσατε και πάλι, δεν υπάρχει
κανένας περιορισµός, κανένας δεν µίλησε και σε κανέναν δεν
επιτρέπουµε να µιλήσει για το αν θα εγκαταστήσουµε στην Κρήτη
πυραύλους S-300 ή οτιδήποτε άλλο και ούτε υπάρχουν
αµερικανικές βάσεις στην Ελλάδα. Στη Σούδα υπάρχει µια ευκολία,
η οποία πόρρω απέχει από το να είναι αµερικανική βάση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να σας ανακοινώσω ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή Εθνικής
'Αµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας:"Κύρωση της
Συνθήκης για την πλήρη απαγόρευση των πυρηνικών δοκιµών".
Επίσης έχω την τιµή να σας ανακοινώσω ότι ο Βουλευτής Αχαϊας κ.
Νικόλαος Νικολόπουλος ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας του στο
εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η Βουλή ενέκρινε.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός) Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: του Υπουργείου Οικονοµικών: "∆απάνες κίνησης
των µετακινουµένων προσώπων µε εντολή του ∆ηµοσίου εντός και
εκτός της Επικράτειας για εκτέλεση υπηρεσίας και άλλες διατάξεις".
Κύριε Υπουργέ, έχετε να κάνετε µια πρόταση, ως προς τη
µεθόδευση της συζήτησης των άρθρων. Παρακαλώ να ακουστεί, για
να τοποθετηθούν τα κόµµατα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, απ'ό,τι φάνηκε και από τη συζήτηση της ∆ιαρκούς
Επιτροπής αλλά και από την επί της αρχής γενοµένη συζήτηση
χθες, πιστεύω ότι το νοµοσχέδιο πρακτικά χωρίζεται σε δύο
ενότητες. Χωρίζεται σε εκείνα τα άρθρα που αφορούν τα
οδοιπορικά των δηµοσίων υπαλλήλων και ορισµένες διατάξεις που
προστέθηκαν στη ∆ιαρκή Επιτροπή, οι οποίες όµως είναι
αυτονόητες και αυτόµατες, τεχνικού χαρακτήρα και εκτείνονται από
το άρθρο 1 έως το άρθρο 28. Υπάρχουν και οι διατάξεις οι οποίες
αφορούν τις αποκρατικοποιήσεις και ιδιαίτερα της "SOFTEX", για τις
οποίες άρχισε να γίνεται συζήτηση χθες.
Πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι αυτές είναι οι δυο ουσιώδεις ενότητες
του νοµοσχεδίου και θα πρότεινα για τη λυσιτελέστερη διεξαγωγή
της συζητήσεως να υπάρξει συζήτηση σήµερα επί της πρώτης
ενότητας και αύριο επί της δεύτερης ενότητας, που αφορά τα άρθρα
29, 30 και εκείθε.
Επίσης, µε την ευκαιρία αυτή, θέλω να πληροφορήσω το Σώµα,
κύριε Πρόεδρε, ότι σήµερα η Υφυπουργός Ανάπτυξης κατέθεσε
πέντε αντίγραφα όλου του υλικού της σύµβασης µε τη "SOFTEX",
τα οποία είναι στη διάθεση του Προεδρείου, έτσι ώστε να τεθούν
υπόψη των εισηγητών, έπειτα από αίτηµα το οποίο διατυπώθηκε
χθες στην Αίθουσα αυτή.
Κατά συνέπεια εάν η συζήτηση γι' αυτά τα δύο άρθρα γίνει αύριο,
πιστεύω ότι θα είναι πλήρως πεφωτισµένη σε όλα τα στοιχεία, τα
οποία ζήτησε να λάβει γνώση η ίδια η Εθνική Αντιπροσωπεία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η πρώτη ενότητα ποια
άρθρα αφορά;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Η
πρώτη ενότητα αφορά τα άρθρα 1 έως και 28 και η δεύτερη ενότητα
τα άρθρα 29, 30 και τα υπόλοιπα.
Θέλω, επίσης, να πω ότι θα φέρουµε ορισµένες διορθώσεις και για
τον τίτλο που έχει θέσει ο κ. Παπαδηµόπουλος, αλλά στη διάρκεια
της οµιλίας µου θα έχω την ευχέρεια να τα πω αυτά αναλυτικότερα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ορίστε, κύριε
Παπαδηµόπουλε, έχετε το λόγο ως προς το αν συµφωνείτε µε το
διαδικαστικό θέµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Συµφωνούµε, κύριε Πρόεδρε.
'Εχουµε µια επιφύλαξη στο άρθρο 27. Θα δούµε όµως. Ας
προχωρήσουµε µέχρι το άρθρο 28 και ενδεχοµένως να εξαιρέσουµε
και το άρθρο 27. ∆ηλαδή, να συζητήσουµε σε µια ενότητα τα άρθρα
από το 1 µέχρι το 28.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΕΤΙΝΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ορίστε, κύριε Τσετινέ.
Προφανώς δεν έχετε αντίρρηση.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΕΤΙΝΕΣ: Συµφωνούµε, κύριε Πρόεδρε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Κωστόπουλος έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): ∆εν θα δυσκολέψω τη διαδικασία. Θα πω όµως ότι είναι
γνωστή η άποψη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας ότι
πρέπει να πάρει τέλος η ιστορία του τσουβαλιάσµατος των άρθρων.
'Οµως, κύριε Πρόεδρε, θα σας παρακαλέσω το εξής. Επειδή µιλάµε
για είκοσι οκτώ άρθρα -παρ' ότι βεβαίως έχουν ίδια σηµασία

ορισµένα χρειάζεται ένας εύλογος χρόνος τουλάχιστον για τους
εισηγητές. Πάρτε το υπόψη σας αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆έκα λεπτά µε ανοχή. Σας
φθάνουν;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): ∆εν νοµίζω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Λοιπόν, ας τα κάνουµε
δεκαπέντε λεπτά για τους εισηγητές.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ορίστε, κύριε ∆ραγασάκη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Συµφωνούµε και εµείς, κύριε Πρόεδρε,
µόνο που το άρθρο 27, πράγµατι, είναι πιο συναφές µε τα άρθρα 29
και 30.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Μήπως δέχεστε, κύριε
Υπουργέ, να αφαιρέσουµε το άρθρο 27 από την ενότητα αυτή και
να πάει στην αυριανή;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, θέλω και εγώ να διευκολύνω τη διαδικασία.
Πιστεύω βέβαια ότι το άρθρο 27 είναι µια τεχνική τακτοποίηση
αυτόµατου χαρακτήρα, η οποία ούτως ή άλλως γίνεται. Αλλά αν
θέλετε να συζητηθεί ιδιαιτέρως αύριο, εγώ δεν έχω την παραµικρή
αντίρρηση. Απλώς το άρθρο 27 είναι αναπόφευκτο. ∆ηλαδή, έχει
καταβάλει "υποχρεώσεις" στο δηµόσιο και φυσικά θα πρέπει να τις
αντικρίσει µε αυξήσεις του µετοχικού κεφαλαίου. Αυτό θα γίνει
ούτως ή άλλως. Είναι τεχνικού χαρακτήρα. Αν θέλετε να το
συζητήσουµε αύριο, δεν έχω την παραµικρή αντίρρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Επειδή έγινε η πρόταση
και πιστεύω ότι είναι και πολλά τα άρθρα ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Πιστεύω ότι περισσότερο θα δράσει ως αφορµή µιας ευρύτερης
συζήτησης παρά αυτό καθαυτό, διότι αυτό καθαυτό το άρθρο είναι
τεχνικού χαρακτήρα.
'Ο,τι νοµίζετε πάντως. ∆εν έχω ισχυρή άποψη είτε για το ένα είτε για
το άλλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Λοιπόν, θα συζητηθούν τα
άρθρα 1 έως και 26 συν το άρθρο 28 σε µία ενότητα σήµερα, το δε
άρθρο 27 και τα υπόλοιπα θα συζητηθούν στην αυριανή ενότητα.
Ο εισηγητής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ. Τσετινές έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αύριο θα συζητηθεί
το άρθρο 29 και 30;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Αύριο θα συζητηθεί το
άρθρο 27 και τα υπόλοιπα σε µια ενότητα µαζί µε την τροπολογία
της "SOFTEX", εκτός αν αποφασιστεί να συζητηθούν σε δύο
ενότητες. Θα αποφασιστεί αύριο το τι θα γίνει. Πάντως εκείνο το
οποίο αποφασίζεται σήµερα είναι ότι αύριο θα τελειώσει η συζήτηση
του νοµοσχεδίου.
Ορίστε, κύριε Τσετινέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΕΤΙΝΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, το
νοµοσχέδιο που τροποποιεί τα άρθρα από το 1 έως και το 12 του ν.
2346/95 αποτελείται από τέσσερα κεφάλαια.
Το κεφάλαιο Α',που αφορά τις εισαγωγικές διατάξεις, περιλαµβάνει
τέσσερα άρθρα.
Στο πρώτο άρθρο γίνεται αναφορά στις έννοιες πεδίο εφαρµογής
και αναγνωριζόµενες δαπάνες. Στις διατάξεις του νοµοσχεδίου
υπάγονται. 1) Οι µε οποιαδήποτε ιδιότητα µετακινούµενοι εκτός
έδρας µε εντολή του δηµοσίου, των Οργανισµών Τοπικής
Αυτοδιοίκησης Α' και Β' βαθµού και των λοιπών νοµικών
προσώπων δηµοσίου δικαίου στο εσωτερικό ή στο εξωτερικό για
εκτέλεση υπηρεσίας µε ειδική αποστολή, για συµµετοχή σε
συνέδρια, σεµινάρια, εκπαίδευση, µετεκπαίδευση καθώς και οι
τοποθετούµενοι, µετατιθέµενοι και αποσπώµενοι.
2) Οι δαπάνες µετακίνησης που αναγνωρίζονται σε βάρος του
δηµοσίου, όπως το αντίτιµο των εισητηρίων των συγκοινωνιακών
µέσων, η έκδοση κάρτας απεριορίστων διαδροµών, η δαπάνη
χρήσης ιδιόκτητου µεταφορικού µέσου ή µισθωµένου
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οχήµατος, τα έξοδα διανυκτέρευσης, η ηµερήσια αποζηµίωση, τα
έξοδα µετάθεσης, τοποθέτησης, απόσπασης και τα έξοδα
µετακίνησης όσων αποχωρούν από την υπηρεσία λόγω
συνταξιοδότησης για τη µετάβασή τους στον τόπο της µόνιµης
κατοικίας τους.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
Το δεύτερο άρθρο αναφέρεται µε σαφήνεια ποια είναι η έδρα της
υπηρεσίας. 'Εδρα είναι η πόλη στην οποία λειτουργεί η υπηρεσία
που υπηρετεί ο µετακινούµενος δηµόσιος λειτουργός ή υπάλληλος
και ως ηµέρα εκτός έδρας θεωρείται κάθε ηµέρα µετακίνησης του
υπαλλήλου από την έδρα του για εκτέλεση υπηρεσίας, ανεξάρτητα
αν διανυκτερεύει ή επιστρέφει αυθηµερόν.
Γίνεται επίσης αναφορά στον αριθµό των επιτρεποµένων κατ' έτος
και κατά µήνα ηµερών εκτός έδρας των υπαλλήλων, ανάλογα µε
τον κλάδο, την κατηγορία και ειδικότητα που ανήκουν, και που
καθορίζεται µε κοινή απόφαση του αρµόδιου Υπουργού και του
Υπουργού Οικονοµικών και δεν επιτρέπεται να υπερβαίνει τις
εκατόν είκοσι ηµέρες κατ' έτος.
Επιτρέπεται υπέρβαση του ανωτάτου ορίου των ηµερών εκτός
έδρας µε κοινή απόφαση του αρµόδιου Υπουργού και του
Υπουργού Οικονοµικών µόνο για µηχανικούς του Υπουργείου
Περιβάλλοντος- Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων για την
αντιµετώπιση εκτάκτων γεγονότων, όπως θεοµηνίες, πυρκαγιές,
επιδηµίες, για τις ανάγκες ελέγχου και επίβλεψης µελετών και
έργων. Επίσης για τους γεωτεχνικούς υπαλλήλους που
µετακινούνται για την εφαρµογή προγραµµάτων και ελέγχων του
Υπουργείου Γεωργίας. Η απόφαση αυτή εκδίδεται το αργότερο
µέσα σε ένα µήνα από τη µετακίνηση του υπαλλήλου.
Με όµοιες αποφάσεις µπορεί να καθορίζεται και το ανώτατο όριο
των κατά µήνα χιλιοµέτρων που επιτρέπεται να πραγµατοποιούν οι
µετακινούµενοι µε ιδιόκτητα µεταφορικά µέσα. 'Οταν εξαντληθεί το
ανώτατο όριο καταβάλλεται µόνο το αντίτιµο των εισιτηρίων των
φθηνότερων συγκοινωνιακών µέσων.
∆εν επιτρέπεται η έναρξη µετακίνησης κατά τις µη εργάσιµες
ηµέρες, εκτός αν τα συγκοινωνιακά µέσα τη δικαιολογούν, καθώς
και για την αντιµετώπιση εκτάκτων γεγονότων.
Το άρθρο 3 αναφέρεται στις αποφάσεις ή εντολές µετακίνησης των
υπαλλήλων και λοιπών προσώπων, που εκδίδονται από τον
αρµόδιο Υπουργό και από το Γενικό Γραµµατέα Περιφέρειας για
τους υπαλλήλους που υπάγονται σ' αυτούς. Για τους υπαλλήλους
των ΟΤΑ Β' βαθµίδας οι εντολές µετακίνησης εκδίδονται από το
νοµάρχη ή από το εξουσιοδοτηµένο απ' αυτόν όργανο. Για τους
υπαλλήλους των ΟΤΑ Α' βαθµίδας και των λοιπών νοµικών
προσώπων δηµοσίου δικαίου οι εντολές µετακίνησης εκδίδονται
από το αρµόδιο για διορισµό όργανο ή από τα ειδικά για το σκοπό
αυτόν εξουσιοδοτηµένα όργανα.
Οι αποφάσεις ή οι εντολές µετακίνησης εκδίδονται µε τη
προϋπόθεση ότι υπάρχει σχετική πίστωση στον προϋπολογισµό. Οι
αποφάσεις ή οι εντολές εκδίδονται πριν από την ηµεροµηνία
αναχώρησης του µετακινούµενου, προσδιορίζεται η ηµεροµηνία
µετακίνησης, ο αριθµός των ηµερών εκτός έδρας, η αιτία, ο τόπος
και το µέσο µετακίνησης. Σε περίπτωση επείγουσας µετακίνησης µε
προφορική εντολή. Παρέχεται γραπτή έγκριση το αργότερο σε δέκα
εργάσιµες ηµέρες από την ηµεροµηνία επιστροφής του
µετακινούµενου στην έδρα υπαλλήλου.
Στο άρθρο 4 αναφέρεται σε ποιες θέσεις δικαιούνται να ταξιδεύουν
στο εσωτερικό ή το εξωτερικό οι µετακινούµενοι ανάλογα µε την
ιδιότητά τους και το βαθµό τους. Τέσσερις είναι οι κατηγορίες
θέσεων:
Πρώτη κατηγορία µε αεροπλάνο, πλοίο ή τρένο στην Α' θέση µε
δικαίωµα χρήσης κλινών της Α' θέσης στο εσωτερικό και εξωτερικό
σε όλους που αναφέρονται στο άρθρο αυτό στις παραγράφους 1α,
1β, 1γ, 1δ.
∆εύτερη κατηγορία µε πλοίο και τρένο στην Α' θέση µε δικαίωµα
χρήσης κλινών Α' θέσης και µε αεροπλάνο στην οικονοµική θέση
για το εξωτερικό και εσωτερικό σε όλους που αναφέρονται στο
άρθρο αυτό στις παραγράφους 2α, 2β.
Τρίτη κατηγορία µε πλοίο και τρένο στη Β' θέση και στην οικονοµική

θέση µε αεροπλάνο για το εξωτερικό και εσωτερικό µε δικαίωµα
χρήσης κλινών Β' θέσης µόνο για το εξωτερικό σε όλους που
αναφέρονται στο άρθρο 4 παράγραφος 3α, 3β.
Τέταρτη κατηγορία. Με πλοίο και τρένο στη Β' θέση και στην
οικονοµική θέση µε αεροπλάνο, για το εξωτερικό και εσωτερικό,
όλοι οι λοιποί που δεν αναφέρονται στις ανωτέρω κατηγορίες.
Τα µέλη της οικογένειας δικαιούνται να ταξιδεύουν στην ίδια θέση
που ταξιδεύει και ο υπάλληλος. Τα τέκνα µέχρι πέντε ετών
δικαιούνται χρήση κλινάµαξας, ανά δύο, µία κλίνη.
Επίσης, οι συνοδοί ασφαλείας δικαιούνται την ίδια θέση µε το
πρόσωπο που συνοδεύουν.
Το κεφάλαιο Β' αναφέρεται στις µετακινήσεις των δηµοσίων
λειτουργών ή υπαλλήλων στο εσωτερικό και περιλαµβάνει τα άρθρα
από 5 έως και 16.
Στο άρθρο 5 γίνεται λόγος για τα έξοδα µετακίνησης εντός έδρας και
αφορούν τη µετακίνηση των υπαλλήλων για εκτέλεση υπηρεσίας
µέσα στην πόλη. Ως πόλη θεωρείται ο ευρύτερος οικισµός που
περιλαµβάνει την οµώνυµη πόλη και τους συνεχόµενους
συνοικισµούς και προάστια, οι οποίοι, ανεξάρτητα αν είναι δήµοι ή
κοινότητες, αποτελούν τµήµα του ευρύτερου οικιστικού
συγκροτήµατος και εξυπηρετούνται από αστικό συγκοινωνιακό
δίκτυο.
Τα έξοδα που αναγνωρίζονται είναι η αξία του αντιτίµου των
εισιτηρίων αστικών συγκοινωνιών ή της κάρτας απεριορίστων
διαδροµών.
Τα έξοδα κίνησης καταβάλλονται στους επιµελητές και στους
υπαλλήλους που ασκούν, σε εξαιρετικές περιπτώσεις, παράλληλα
µε τα κύρια καθήκοντά τους, χρέη επιµελητή.
Για την αναγνώριση των εξόδων κίνησης εντός έδρας δεν απαιτείται
γραπτή εντολή.
Ειδικές διατάξεις, µε τις οποίες προβλέπεται η χορήγηση κατ'
αποκοπήν εξόδων κίνησης σε υπαλλήλους για τις µετακινήσεις τους
εντός έδρας, διατηρούνται σε ισχύ.
Τα κατ' αποκοπήν έξοδα κίνησης µπορεί να αναπροσαρµόζονται
και να επεκτείνονται µε κοινή απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών
και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού και σε υπαλλήλους
του ιδίου Υπουργείου, όταν η φύση της εργασίας τους, επιβάλλει
συνεχείς µετακινήσεις εντός έδρας.
∆εν αναγνωρίζονται έξοδα κίνησης για τη µετάβαση του υπαλλήλου
από την κατοικία του στην υπηρεσία του και αντίστροφα,
ανεξάρτητα αν η κατοικία του υπαλλήλου είναι εντός ή εκτός της
έδρας της υπηρεσίας του.
Στο άρθρο 6 αναφέρονται τα οδοιπορικά έξοδα η χιλιοµετρική
αποζηµίωση.
Στο άρθρο 7 καθορίζεται η µετακίνηση των υπαλλήλων µε ιδιόκτητα
µεταφορικά µέσα. Οι υπάλληλοι µπορούν να χρησιµοποιούν
αυτοκίνητο δικής τους ιδιοκτησίας ή συζύγου για υπηρεσιακούς
λόγους, ύστερα από έγκριση του αρµόδιου οργάνου της
παραγράφου 1 του άρθρου 3 αυτού του νόµου και µε δική τους
ευθύνη για ζηµιές και ατυχήµατα.
Πρώτον, µπορούν να κινούνται εντός έδρας. Συγκεκριµένα,
επιτρέπεται η χρήση ιδιόκτητου αυτοκίνητου εντός έδρας:
α) Για µετακινήσεις τεχνικών υπαλλήλων που επιβλέπουν δηµόσια
έργα.
β) Για µετακινήσεις υπαλλήλων, που διενεργούν ελέγχους,
δειγµατοληψίες, επισκέψεις κοινωνικού ή ιατρικού σκοπού, εντός
Αθηνών, Πειραιώς, Θεσσαλονίκης και σε πόλεις άνω των εκατό
χιλιάδων κατοίκων, µέχρι πεντακόσια χιλιόµετρα µηνιαίως. Εάν
ξεπεραστεί αυτό το όριο, ο µετακινούµενος δικαιούται µόνο το
αντίτιµο των εισιτηρίων.
∆εύτερον, µπορούν να µετακινούνται εκτός έδρας. Η
χρησιµοποίηση ιδιωτικής χρήσης αυτοκινήτου επιτρέπεται:
α) Για µετακινήσεις υπαλλήλων εκτός έδρας, αλλά µέσα στα όρια
του νοµού ή της περιφέρειας που υπηρετούν οι υπάλληλοι.
β)  Για  µετακινήσεις  εκτός  έδρας  και  εκτός  των  ορίων  του
νοµού  ή  της  περιφέρειας,  αν  πρόκειται  να  µεταβούν  διαδοχικά
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σε περισσότερες από µία περιοχές.
γ) Για µετακινήσεις στη νησιωτική Ελλάδα, όταν από τον τόπο
προορισµού του υπαλλήλου προβλέπεται διαδοχική µετακίνηση.
δ) Σε εξαιρετικές περιπτώσεις για την αντιµετώπιση εκτάκτων
αναγκών, µετά από αιτιολογηµένη απόφαση του αρµόδιου οργάνου.
Στο άρθρο 8 αναφέρονται οι προϋποθέσεις και οι δαπάνες
διανυκτέρευσης.
∆ιανυκτέρευση είναι η διαµονή του υπαλλήλου εκτός έδρας κατά τη
διάρκεια της νύκτας.
∆ιανυκτέρευση επιτρέπεται, όταν ο τόπος µετακίνησης έχει
απόσταση εκατόν είκοσι χιλιόµετρα από την έδρα, εφόσον κινείται ο
υπάλληλος µε ιδιωτικής χρήσης αυτοκίνητο και ογδόντα χιλιόµετρα,
εφόσον κινείται µε συγκοινωνιακό µέσο.
Για τη νησιωτική Ελλάδα επιτρέπεται διανυκτέρευση σε απόσταση
άνω των είκοσι ναυτικών µιλίων. Επίσης, η διανυκτέρευση
επιτρέπεται σε περιπτώσεις πυρκαγιάς, θεοµηνίας, επιδηµίας ή
όταν υπηρεσιακή ανάγκη δικαιολογεί διανυκτέρευση στην ύπαιθρο.
'Αρθρο 9, ηµερήσια αποζηµίωση: Ηµερήσια αποζηµίωση είναι το
χρηµατικό ποσό που καταβάλλεται στο µετακινούµενο υπάλληλο,
για να αντιµετωπίσει καθηµερινά έξοδα της διατροφής του όταν
βρίσκεται εκτός έδρας για υπηρεσιακούς λόγους. Το ποσό αυτό
ορίζεται στις δέκα χιλιάδες (10.000) δραχµές, ανεξάρτητα από τη
θέση ή το βαθµό. Η ηµερήσια αποζηµίωση ανάλογα µε τις
περιπτώσεις και όπως αναφέρετο στο άρθρο καταβάλλεται
ολόκληρη κατά το 1/2, το 1/3 ή και κατά το 1/4.
Αρθρο 10, δαπάνες λοιπών µετακινήσεων: Το άρθρο αναφέρει για
τις δαπάνες λοιπών µετακινήσεων. Συγκεκριµένα, όσοι
µετακινούνται µετά από πρόσκληση των δικαστικών και ανακριτικών
αρχών, θεωρείται ότι µετακινούνται για υπηρεσιακούς λόγους και
δικαιούνται οδοιπορικά, ηµερήσια αποζηµίωση και έξοδα
διανυκτέρευσης. Αντιθέτως, όταν καλούνται ως κατηγορούµενοι, δεν
δικαιούνται αυτά τα έξοδα.
Το άρθρο 11 αφορά τις δαπάνες µετακίνησης κυβερνητικών
οργάνων. Ο Πρωθυπουργός, οι Αντιπρόεδροι της Κυβέρνησης, οι
Υπουργοί, οι Αναπληρωτές Υπουργοί και Υφυπουργοί, όταν
µετακινούνται εκτός έδρας για υπηρεσιακούς λόγους δικαιούνται: α)
∆απάνη διανυκτέρευσης ίση µε την τιµή του ξενοδοχείου που
επιλέγουν να διαµείνουν. β) Ηµερήσια αποζηµίωση είκοσι χιλιάδες
(20.000) δραχµές και γ) το αντίτιµο του εισιτηρίου του
συγκοινωνιακού µέσου που χρησιµοποιούν. 'Οταν η επιστροφή
είναι αυθηµερόν, η ηµερήσια αποζηµίωση µειώνεται στο 1/3.
'Αρθρο 12, δαπάνες σεµιναρίων: Στους υπαλλήλους του δηµοσίου
και των ΝΠ∆∆ που µεταβαίνουν µε εντολή της υπηρεσίας στο
εσωτερικό ή εξωτερικό για σεµινάρια, εκπαίδευση, µετεκπαίδευση,
συνέδρια, αναγνωρίζεται η τυχόν δαπάνη εγγραφής ή συµµετοχής
σ' αυτά. Οι δαπάνες αυτές καταβάλλονται στον αποστελλόµενο
υπάλληλο στο εσωτερικό ή το εξωτερικό, εφόσον προσκοµισθεί
εξοφλητική απόδειξη πληρωµής τους.
'Αρθρο 13, δαπάνες απόσπασης: Οι πολιτικοί δηµόσιοι λειτουργοί
και υπάλληλοι, που αποσπώνται µακριά απο την έδρα της
οργανικής τους θέσης, δικαιούνται δαπάνες µετακίνησης. Σε
απόσταση µέχρι πενήντα χιλιοµέτρων ή δέκα ναυτικών µιλίων το
αντίτιµο του εισιτηρίου µετάβασης και επιστροφής ή χιλιοµετρική
αποζηµίωση σε περίπτωση χρησιµοποίησης ιδιόκτητου
µεταφορικού µέσου που ανήκει σ' αυτούς ή σε σύζυγο.
'Αρθρο 14, δαπάνες µετάθεσης: 'Οσοι µετακινούνται λόγω
µετάθεσης δικαιούνται: α) Τα οδοιπορικά έξοδα των ιδίων και των
µελών της οικογένειάς τους. β) Τα έξοδα µεταθέσεως. Μέλη της
οικογένειας θεωρούνται ο σύζυγος ή η σύζυγος, τα άγαµα άρρενα
και θήλεα τέκνα µέχρι το εικοστό έτος της ηλικίας τους
συµπληρωµένο ή µέχρι το εικοστό πέµπτο έτος της ηλικίας τους, αν
αυτά φοιτούν σε ανώτερα ή ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα ή σε
περίπτωση σωµατικής ή πνευµατικής ανικανότητας ανεξάρτητης
ηλικίας, οι γονείς και των δύο συζύγων εφόσον διαµένουν µε τον
υπάλληλο και συντηρούνται από αυτόν.

'Αρθρο 15, µη δικαιούµενοι δαπανών µεταθέσεως: Οι από το
προηγούµενο άρθρο αναγνωριζόµενες δαπάνες µετάθεσης δεν
καταβάλλονται: α) Στους νεοδιοριζόµενους υπαλλήλους για τη
µεταβασή τους από τον τόπο κατοικίας τους στον τόπο διορισµού
τους. β) Στους µετατιθέµενους µε αίτησή τους εφόσον η µετάθεσή
τους πραγµατοποιείται πριν παρέλθουν τέσσερα χρόνια από την
προηγούµενη µετάθεση ή τοποθέτηση. γ) Στους τοποθετούµενους
µε αίτησή τους κατά την παράγραφο 9 του προηγούµενου άρθρου.
'Αρθρο 18, κατηγορίες χωρών που µπορούν να µετακινούνται οι
δηµόσιοι υπάλληλοι.
'Αρθρο 19, ηµερήσια αποζηµίωση των µετακινούµενων υπαλλήλων.
'Αρθρο 20, ηµερήσια αποζηµίωση ειδικών περιπτώσεων
στρατιωτικών. Για το προσωπικό που υπηρετεί στην Κύπρο,
αρµοδιότητα του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας, η αποζηµίωση και
τα λοιπά έξοδα καθορίζονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών
Εθνικής 'Αµυνας και Οικονοµικών. Η ηµερήσια αποζηµίωση του
άρθρου 19 καταβάλλεται στο στρατιωτικό προσωπικό που
µεταβαίνει για στρατιωτικές αποστολές ανάλογα µε τις ειδικές
συνθήκες αυξηµένης κατά ποσοστό µέχρι 50%.
Το πρόσθετο αυτό ποσοστό καθορίζεται µε κοινή απόφαση των
Υπουργών Εθνικής 'Αµυνας και Οικονοµικών.
Στο στρατιωτικό προσωπικό που υπηρετεί σε πολεµικά πλοία
καθώς και στο στρατιωτικό και πολιτικό προσωπικό που επιβαίνει σ'
αυτά, ειδικά στις ηµέρες παραµονής του πλοίου σε λιµάνια του
εξωτερικού, ανεξάρτητα αν του παρέχεται κατάλυµα στην ξηρά,
καταβάλλεται ηµερησία αποζηµίωση εξωτερικού, που καθορίζεται
κατ' αποκοπήν σε EURO, ανάλογα µε το βαθµό και την κατηγορία
της χώρας στην οποία ελλιµενίζει το πλοίο, όπως αναφέρεται στον
πίνακα της παραγράφου 3 του άρθρου αυτού.
Κύριε Πρόεδρε, τα υπόλοιπα θα τα αναπτύξω στη δευτερολογία
µου, αν χρειαστεί.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.
Παπαδηµόπουλος, εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, η Νέα
∆ηµοκρατία, όπως είπαµε και χθες, για όλα τα άρθρα των
τεσσάρων πρώτων κεφαλαίων, µέχρι και το άρθρο 25, συµφωνεί
στην ψήφισή τους.
Θα θέλαµε όµως να κάνουµε τις εξής παρατηρήσεις, ελαφρές και
ανώδυνες, τις οποίες, κύριε Υπουργέ, µπορείτε να δεχθείτε, χωρίς
να προκληθούν κραδασµοί.
Στο άρθρο 4, µε τις κατηγορίες των θέσεων των µετακινουµένων
υπαλλήλων, είχα πει και χθες ότι δεν είναι δυνατόν ο Αντιστράτηγος
και ο Υπαρχηγός ΓΕΕΘΑ να είναι πίσω µε τους άλλους
υπαλλήλους, όπως και ο πληρεξούσιος Υπουργός Α' και Β' τάξεως,
ο οποίος ουσιαστικά είναι Πρεσβευτής, θα πρέπει να ταξιδεύουν
στην πρώτη θέση στα αεροπλάνα. Επίσης και οι Πρυτάνεις των
Α.Ε.Ι., τους οποίους δεν µπορούµε να βάλουµε µε τους κατώτερους
υπαλλήλους. Νοµίζω ότι δεν είναι δύσκολο να συµπεριλάβουµε
στην πρώτη κατηγορία Αντιστρατήγους, Πρυτάνεις και
πληρεξουσίους Υπουργούς Α' και Β' τάξεως.
Επίσης, στην παράγραφο β', του άρθρου 4, στην πρώτη κατηγορία
λέµε για όλους τους Γενικούς Γραµµατείς. Για το Γραµµατέα της
Βουλής προκύπτει αυτό από µόνο του; ∆εν χάνουµε τίποτα να
πούµε "ως και ο Γενικός Γραµµατέας της Βουλής".
Στο  άρθρο  9  έχω  να  κάνω  την  εξής  παρατήρηση.  Με  το  ν.
2346/95  είχαµε  πει  ότι  οι  υπάλληλοι  του  Υπουργείου  Γεωργίας,
που  εφαρµόζουν  διάφορα  προγράµµατα  του  γεωργικού  τοµέα
και  αναγκάζονται  να  µετακινούνται  διαρκώς  στην  ύπαιθρο,  από
δέκα  χιλιόµετρα  και  πάνω  θα  δικαιούνται  εξόδων  µεταβάσεως.
Χθες  τα  δέκα  χιλιόµετρα  τα  κάναµε  είκοσι.  Νοµίζω  όµως  ότι
ούτε  αυτό  είναι  σωστό,  διότι  µένουν  απέξω  αυτοί  που
εργάζονται  στα  φυτώρια  κι  εποµένως  θα  πρέπει  να  γίνει
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η απόσταση πάλι δέκα χιλιόµετρα. Αυτό βέβαια δεν είναι τόσο
σηµαντικό. Το πιο σηµαντικό είναι ότι µε τον προγενέστερο νόµο,
που ρύθµιζε αυτές τις περιπτώσεις, δεν είχαµε προβλέψει καθόλου
για τους υπαλλήλους του Οργανισµού Καπνού και για τους
υπαλλήλους του Οργανισµού Βάµβακος. Και τότε µάλιστα είχε
δηµιουργηθεί ένας σάλος και αναγκαστήκαµε µετά από δύο χρόνια
µε το ν. 2458 να πούµε ότι στην έννοια της διάταξης αυτής
συµπεριλαµβάνονται και οι υπάλληλοι των δύο αυτών οργανισµών.
Πρέπει οπωσδήποτε λοιπόν στο άρθρο 9, παράγραφος Γ', εδάφιο
γ', εκεί που αναφέρει ότι οι υπάλληλοι του Υπουργείου Γεωργίας,
εκτός από τους υπηρετούντες στην κεντρική υπηρεσία κλπ.,
δικαιούνται εξόδων µετακίνησης. Και θα προσθέσουµε ότι "αυτή η
διάταξη εφαρµόζεται και για υπαλλήλους του Οργανισµού
Βάµβακος και του Οργανισµού Καπνού, εκτός απ' αυτούς που
υπηρετούν στην κεντρική υπηρεσία". ∆ιότι πράγµατι υπάρχουν
υπάλληλοι των δύο αυτών οργανισµών που υπηρετούν στην
κεντρική υπηρεσία του Υπουργείου.
Κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω αν σηµειώνετε αυτά που λέγω.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Αυτό κάνω κύριε συνάδελφε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Πρέπει, πράγµατι,
επαναλαµβάνω στο άρθρο αυτό να συµπεριληφθούν και οι
υπάλληλοι των Οργανισµών Καπνού και Βάµβακος.
∆εν πρόκειται να αναφέρω άλλου είδους βελτιώσεις. Θα κάνω µόνο
µία νοµοτεχνική παρατήρηση. Κύριε Υπουργέ, παραπονούµεθα
όλοι κάθε φορά ότι έρχονται πολλές τροπολογίες, οι οποίες
αλλοιώνουν τον τίτλο του νοµοσχεδίου. Αυτό έχει κυρίως µία µεγάλη
συνέπεια.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Θα το αλλάξουµε αυτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Σύµφωνοι. Σ' αυτό
συµφωνήσαµε ότι θα το αλλάξουµε. ∆είτε τώρα, όµως, τι κακοτεχνία
υπάρχει στη δοµή του νοµοσχεδίου.
'Ολα τα άρθρα που ήρθαν µε το αρχικό κείµενο του σχεδίου,
δηλαδή µέχρι το άρθρο 25, έχουν τίτλους. Από το άρθρο 26 και
µετά, που αφορούν τροπολογίες, όλα είναι γυµνά, είναι φτωχά. Θα
έρθει κάποιος αργότερα να ερευνήσει το νόµο και θα πει: γιατί η
Βουλή των Ελλήνων φρόντισε έναν ορισµένο αριθµό άρθρων να τα
στεγάσει κάτω από έναν τίτλο και µερικά όχι; ∆ηλαδή, αυτά τα
θεώρησε παραπαίδια; ∆εν χρειάζονται αυτά τίτλο; Για να φαίνεται
βέβαια και το νοµοσχέδιο ότι είναι ενιαίο και έχει την αυτή εµφάνιση
σ' όλες τις διατάξεις, διότι δεν µπορεί να κόβεται ένα τµήµα του
νοµοσχεδίου στο σηµείο αυτό.
'Αρα, λοιπόν, η γνώµη µου είναι µετά το κεφάλαιο ∆', να πούµε
κεφάλαιο Ε' "'Αλλες διατάξεις". 'Ετσι είµαστε σύµφωνοι και µε το
γενικό τίτλο του νοµοσχεδίου. Το κεφάλαιο Ε' θα περιλαµβάνει όλες
τις τροπολογίες.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Εχετε δίκιο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Επιπλέον, το κεφάλαιο ∆' που
λέτε "Τελικές διατάξεις" δεν µπορεί να προηγείται του κεφαλαίου µε
τίτλο "'Αλλες διατάξεις". Θα αναγκαστούµε να πάρουµε τα άρθρα 24
και 25 µε τον τίτλο όπως είναι "Ειδικές ρυθµίσεις" και να τα πάµε
µετά το άρθρο 31. 'Ετσι νοµοτεχνικά εµφανίζουµε ένα πληρέστερο
νοµοσχέδιο.
Για να τελειώνω, θα πω τώρα τι τίτλους κατά τη γνώµη µου πρέπει
να πάρουν αυτά τα άρθρα, από το άρθρο 26 και κάτω. Βέβαια για
να κάνει κανείς έναν τίτλο και να καλύψει όλες τις ρυθµίσεις είναι
δύσκολο. Φροντίζουµε όµως από τη διατύπωση του κειµένου του
άρθρου αυτού να βρούµε τον πιο λιτό, τον πιο σύντοµο τίτλο,
προκειµένου να αναφερθούµε στο άρθρο αυτό. 'Ετσι στο άρθρο 26
προσιδιάζει ο τίτλος "∆ωρεάν παροχή µετοχών ΟΤΕ". Εσείς µέχρι
αύριο βρείτε, αν θέλετε, έναν άλλον τίτλο. Εγώ πάντως κάνω αυτήν
την πρόταση. Για το άρθρο 27 προτείνω να τεθεί το "∆ιευθέτηση
απαιτήσεων ΟΑΕ". Για το άρθρο 28 "Λογαριασµοί του δηµοσίου",
αν θέλετε, µπορεί να τεθεί και "Τραπεζικοί λογαριασµοί του

δηµοσίου". ∆εν ξέρω, µέχρι αύριο µπορούµε να βρούµε το
δοκιµότερο όρο. Για το άρθρο 29 πιο λιτός τίτλος δεν βγαίνει από τη
φράση "Εγκυρότητα µετοχών".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε
Παπαδηµόπουλε, µε συγχωρείτε. Τα άρθρα 27, 29, 30 και 31 έχουν
µείνει για αύριο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αναγκάστηκα να
µπω στο κεφάλαιο ∆', επειδή το πάω πιο πίσω. Αύριο θα
αναγκαστώ να πω πιο πολλά. Απόψε κάνω µία εισαγωγή, γιατί αν
δεν τα έλεγα απόψε, κύριε Πρόεδρε, δεν θα παρείχετο ευχέρεια
στον Υπουργό και τους συνεργάτες του να έρθουν αύριο
προετοιµασµένοι. Συνεπώς καλά έκανα και αναφέρθηκα, για να
δώσω µία αφορµή, προκειµένου να γίνει απόψε µία δουλειά.
Για το άρθρο 30 προτείνω να τεθεί το "Απαλλαγές στη φορολογία
εισοδήµατος". Και στο άρθρο 31, δεν ξέρω αν χτυπά άσχηµα,
κυρίως για το ΚΚΕ, το "Εκποίηση SOFTEX". Εµένα δεν µε πειράζει
προσωπικά, αφού πρόκειται για εκποίηση. Βρείτε, αν θέλετε,
κάποιον επιεικέστερο όρο. 'Οµως κάτι θα πρέπει να µπει και εδώ.
Με αυτές τις λίγες παρατηρήσεις τελειώνω και ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο ειδικός αγορητής
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Κωστόπουλος έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με την ευκαιρία της συζήτησης αυτού του νοµοσχεδίου θα ήθελα να
θυµίσω στον αρµόδιο Υφυπουργό Οικονοµικών ότι παλαιότερα
ψηφίστηκε ο ν.2362/1995 -αν θυµάµαι καλά- όπου εκεί στο άρθρο
15 και σε κάποιες παραγράφους αυτού το νόµου καταργούνταν οι
λεγόµενες πλασµατικές υπερωρίες. Συζητήσαµε αρκετά τότε για το
ζήτηµα αυτό, καταθέσαµε την πολιτική µας άποψη, ότι επρόκειτο
για µισθό, η Κυβέρνηση επέµενε στη δική της και ψηφίστηκε ο
νόµος. Στην πορεία, όµως, διαπιστώσαµε ότι υπάρχουν υπουργικές
αποφάσεις και µάλιστα διυπουργικές που, θα έλεγα µε µία έννοια,
"παραβιάζουν" αυτόν το νόµο περί υπερωριών και κάνουν
µεταφορές από κώδικα σε κώδικα, για να δώσουν κάποιες
υπερωρίες. Μην ψάχνετε να βρείτε, αν έχω αντίρρηση σε αυτό.
Είµαι σύµφωνος. Καλά κάνετε όταν διαπιστώνετε µία
πραγµατικότητα, καλά κάνετε και δίνεται αυτά που δικαιούται ο
εργαζόµενος.
Συζητώντας αυτό το νοµοσχέδιο, θα παρακαλούσα τη Κυβέρνηση
να είναι πιο ελαστική, πιο ανεκτική σε ορισµένα πράγµατα. Λόγου
χάρη, κουβεντιάζοντας αυτό το ζήτηµα, ενώ έγιναν µερικές τέτοιες
διορθωτικές κινήσεις µε υπουργικές και διυπουργικές αποφάσεις για
κάποιες κατηγορίες εργαζοµένων του δηµοσίου, νοµίζω ότι έµειναν
έξω κάποιοι άλλοι, όπως γεωπόνοι κλπ. ∆εν έχει σηµασία αυτό
τώρα. Σηµασία έχει η λογική των πραγµάτων. Να µην έρχονται να
διορθώνουν µερικά πράγµατα εκ των υστέρων, τα οποία ίσως να
τραυµατίζουν κάποιους άλλους, να τραυµατίζουν το φιλότιµό τους
στο κάτω-κάτω της γραφής.
'Ερχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο, για να µην "τρώω" το χρόνο µου.
∆εν πρόκειται να κάνουµε πίσω από τη γνωστή µας άποψη περί
αναγκών. Είναι υποκειµενικό το ζήτηµα της εκτίµησης των αναγκών;
∆εν είναι καθόλου υποκειµενικό. 'Ενα και ένα κάνουν δύο. Τι θα πει;
'Αλλα γράµµατα έµαθε ο κ. Χριστοδουλάκης και άλλα ο
Κωστόπουλος; Εάν ξεκινήσουµε από αυτήν την αφετηρία, νοµίζω
ότι ξεδιπλώνεται µία ολόκληρη λογική για το νοµοσχέδιο και πρέπει
να γίνουν κάποιες διορθωτικές παρεµβάσεις.
Να κάνουµε οικονοµία. Γιατί εµείς είµαστε αντίθετοι στο να κάνουµε
οικονοµία; Θέλουµε, δηλαδή, να πετάµε τα χρήµατα του λαού από
το παράθυρο; ∆εν κατάλαβα. Γιατί υπάρχουν αυτές οι σκέψεις;
'Οταν,  όµως,  υπάρχει  ανάγκη,  όταν  γίνεται  µια  καταστροφή  στη
Θεσσαλία  και  πάει  να  κάνει  κάποιος  µία  αποτίµηση  και  θέλει
συγκεκριµένες  µέρες  για  να  την  κάνει,  πρέπει  να  φάει  αυτός  ο
άνθρωπος,  πρέπει  να  κοιµηθεί,  πρέπει  να  τον  αποζηµιώσεις.
∆εν  θα  τον  πιάσεις  από  το  λαιµό.  ∆εν  θα  κάνει  σωστή
δουλειά.  Εκτός  και  εάν  θέλετε  να  µη  γίνει
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σωστή δουλειά για άλλους λόγους.
Στο άρθρο 2, το σηµείο 4, υποστηρίξαµε και υποστηρίζουµε -νοµίζω
όχι αβάσιµα- ότι πρέπει να φύγει. ∆εν προσθέτει τίποτα αυτό το
σηµείο. Υποστηρίξαµε -και νοµίζω ότι έχει λογική θεµελίωση το
επιχείρηµά µας- ότι εάν αφήσουµε έτσι αυτήν τη διάταξη, το σηµείο
4 του άρθρου 2, τότε παύει να ισχύει η επόµενη των αργιών σαν
εντολή κάποιου προϊσταµένου για να πάει κάποιος σε µία δουλειά.
Γι'αυτό λέω ότι δεν υπηρετεί τίποτα, να φύγει αυτό το σηµείο.
Στο άρθρο 4 υπάρχουν οι διακρίσεις των δηµάρχων. ∆εν πρόκειται
να µαλώσουµε γι'αυτό το ζήτηµα. Κοιτάξτε να δείτε, όµως, τι
εντύπωση προκαλεί. Η διάταξη είναι φωτοφραφική. ∆ήµαρχοι
δήµων, οι οποίοι έχουν πληθυσµό πάνω από τριακόσιες χιλιάδες
κατοίκους, θα πηγαίνουν στην Α' θέση ταξίδι. Οι άλλοι στη Β' θέση.
'Οχι το ένα καλό παιδί και το άλλο όχι. ∆εν είναι σωστά πράγµατα
αυτά. Κάντε µία διατύπωση, εάν θέλετε πιο ανθρώπινη. Πως να σας
το πω δηλαδή; 'Οχι τέτοιες διακρίσεις.
∆εν θα επανέλθω στο ζήτηµα των διακρίσεων της πρώτης και
δεύτερης θέσης του άρθρου 4 γι' αυτούς που θα ταξιδεύουν στο
εξωτερικό. Είναι κουραστικό να επιµένει κανένας στα ίδια πράγµατα
και είναι ενοχλητικό για τον ίδιον, όταν µάλιστα προσκρούει σε ένα
τείχος. Πιστεύω να υπάρξει µία κατανόηση και στην πορεία της
συζήτησης, να γίνουν κάποιες ρυθµίσεις τέτοιες, που να απαλύνουν
κάπως αυτή την ψαλίδα µεταξύ του πρώτου αξιωµατούχου και του
δεύτερου.
Και το σοβαρό ζήτηµα, βέβαια, δεν είναι αυτό. Το σοβαρό ζήτηµα
είναι για τα άλλα στελέχη, αυτά της "δεύτερης κατηγορίας" όπως τα
λέτε στην πράξη. 'Ανθρωποι είναι και αυτοί και πρέπει να
προσεχθούν. ∆εν λέω "αµέτι, µουχαµέτι" να πηγαίνουν όλοι πρώτη
θέση και να δίνουν ένα εκατοµµύριο (1.000.000) δραχµές για να
πάνε από εδώ στις ΗΠΑ. ∆εν το βάζω έτσι. Παίρνω υπόψη µου και
τις ανάγκες της χώρας, παρ' ότι αυτές τις ανάγκες δεν τις παίρνουν
υπόψη τους αυτοί που κυβερνούν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Τις παίρνουν, κύριε Κωστόπουλε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Τις παίρνουν; Εδώ "φιρί-φιρί" το πάµε να πουλήσουµε και
την Ακρόπολη, για να οικονοµήσουµε κανένα φράγκο για να
πιάσουµε τους στόχους! Αυτή η παρένθεση ήταν µια απάντηση στη
διακοπή.
Στο άρθρο 7, σηµείο Α, εδάφιο β, που λέει "Για µετακινήσεις
υπαλλήλων που διενεργούν ελέγχους, επιθεωρήσεις ή
δειγµατοληψίες ή συντηρήσεις σχολείων, καθώς και επισκέψεις
κοινωνικού ή ιατρικού...", ανάµεσα στις λέξεις "κοινωνικού" , "ή
ιατρικού" παρακάλεσα -έκανα πρόταση, εν πάση περιπτώσει, να
προσταθεί η λέξη " υγειονοµικού".
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός
Οικονοµικών):'Εχετε δίκιο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): ∆εν καλύπτεται µε το "κοινωνικού ή ιατρικού". Και για να
το λέω, έχω το λόγο µου. Είναι άλλο το ένα και άλλο το άλλο.
Στο άρθρο 9, δεν θα επαναφέρω την επιχειρηµατολογία του
σάντουιτς κλπ. Θα ήθελα να κάνω πιο συγκεκριµένες
παρατηρήσεις.
Στο άρθρο 9, σηµείο Γ,εδάφιο γ που λέει "...από είκοσι (20) και
µέχρι σαράντα (40) χιλιόµετρα...", εγώ προτείνω να γίνει "...από
δέκα (10) και µέχρι σαράντα (40) χιλιόµετρα...".
Και στη συνέχεια, εκεί που λέει "...αποκλειστικά και µόνο για την
εφαρµογή προγραµµάτων ή ελέγχων του γεωργικού τοµέα...", να
προστεθεί "και του δασικού τοµέα", για να καλύψει έναν κόσµο, ο
οποίος ανήκει σε αυτόν το χώρο.
Επίσης, να επιµείνω και εγώ σε αυτό που είπε ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας. Σε αυτήν την παράγραφο, να προστεθεί και διάταξη,
ή φράση εν πάση περιπτώσει, που να καλύψει τους υπαλλήλους
του Οργανισµού Βάµβακος και του Εθνικού Οργανισµού Καπνού.
Και θα θυµάται ο κύριος Υπουργός ότι δεν περιλήφθηκαν
παλαιότερα. 'Εγινε ένας καυγάς και µετά από συζητήσεις επί

συζητήσεων, περιλήφθηκαν. Tώρα, πάλι βγαίνουν. Καλά, δεν
µπορώ να καταλάβω γιατί το κάνετε αυτό. Εξηγήστε µας , γιατί το
κάνετε αυτό. Πάλι θα αρχίσουν οι αντιδικίες, πάλι θα φωνάζουν οι
άνθρωποι. ∆εν είναι δα και τόσο σπουδαίο ζήτηµα να τους
περιλάβεις. Είπαµε ότι µιλάµε τώρα για ένα σάντουιτς. Ας το
περιλάβετε και αυτό, κύριε Υπουργέ. ∆εν είναι δαπάνη. Είναι απλώς
µία αδικία η οποία δείχνει ότι λες και κάποιους ανθρώπους τους
βάλατε στο σηµάδι!
Στο άρθρο 13, σηµείο 4, παράγραφος γ' είπαµε και επιµένουµε ότι
δεν έχει καµία θέση εδώ και πρέπει να φύγει. Θα σας εξηγήσω γιατί
κύριε Υφυπουργέ. Λέει: "Οι αποσπώµενοι από περιφερειακές
υπηρεσίες στους νοµούς Αττικής και Θεσσαλονίκης, καθώς και από
την περιφέρεια κάθε νοµού στην έδρα της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης". ∆ηλαδή µπορεί αν πάµε στα κεντρικά να είναι
καλύτερα. Κάποιος από αυτούς υποστηρίζει "δεν είναι καλύτερα για
µένα και µε αδικείς". Εποµένως, ας ισχύσουν οι άλλες διατάξεις και
ας αφαιρεθεί αυτό, διότι είναι υποκειµενικό τι είναι καλύτερο και τι
είναι χειρότερο για κάθε εργαζόµενο, όπως διαµορφώνεται η
κατάσταση, ειδικά σήµερα.
Στο άρθρο 18 να µη συνεχίσουµε αυτήν τη συζήτηση, γιατί νοµίζω
ότι βρήκαµε µία γραµµή επικοινωνίας από τις παρεµβάσεις που
κάνατε κατά τη διάρκεια της συζήτησης. Η γραµµή επικοινωνίας
ήταν ότι πραγµατικά υπάρχουν αλλαγές καθηµερινά και θα πρέπει
να το δούµε αυτό, ώστε να µην είναι κανένας φετφάς -ας µου
επιτραπεί η έκφραση- και εποµένως, πρέπει στο τέλος της
συζήτησης να γίνει κάποια ρύθµιση. Τι θα έλεγε κανείς; Εµείς πάντα
επιµένουµε ότι δεν πρέπει να αφήνουµε στους Υπουργούς και στα
προεδρικά διατάγµατα να λύνουν προβλήµατα. Αν χρειαστεί,
βεβαίως, κάτι τέτοιο θα γίνει. Τι να κάνουµε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Συγγνώµη για τη διακοπή, αλλά υπάρχει. Λέει από κάτω "Με κοινή
απόφαση των Υπουργών Εξωτερικών και Οικονοµικών µπορεί να
γίνει νέα κατάταξη των χωρών ...". Το είπατε στη ∆ιαρκή Επιτροπή,
αποδέχθηκα αυτό που είπατε και βλέπετε ότι υπάρχει. Βλέπετε ότι
εµείς ακούµε τη γραµµή επικοινωνίας και την αξιοποιούµε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ναι, αλλά φοβάµαι µήπως µπήκε αυτή εδώ για να
σταµατήσουµε να κουβεντιάζουµε. Σας "έχει φοβηθεί το µάτι µας"
εδώ που τα λέµε, κύριε Υφυπουργέ, µε τέτοια πράγµατα που
κάνετε.
'Οσον αφορά το άρθρο 20, λέει για παράδειγµα ότι για έναν οπλίτη
που θα πάει στο εξωτερικό καταβάλεται ηµερήσια αποζηµίωση 20
Ευρώ για την Α' κατηγορία, 15 Ευρώ για τη Β' κατηγορία και 15
Ευρώ για τη Γ' κατηγορία, δηλαδή, έξι µε εφτά χιλιάδες δραχµές.
Πώς το καθορίσατε αυτό; Τι θα φάει ο άνθρωπος αυτός εκεί;
Μήπως είναι καλύτερη η ηµερήσια αποζηµίωση του πλοίαρχου και
του ταξίαρχου;
Εν πάση περιπτώσει, το λέω αυτό για να δούµε µήπως θα
µπορούσαµε να κάνουµε µία αναϊεράρχηση, θα έλεγα. Να
ξεκινήσουµε µε το λοχαγό σαν βάση -εδώ δεν αναφέρει το λοχαγό,
αλλά είναι στην αντίστοιχη θέση του πλωτάρχη- και να πούµε 80
Ευρώ για την Α' κατηγορία και η ψαλίδα πάνω-κάτω να κλείνει προς
αυτό το νούµερο. ∆ηλαδή θα αυξάνεται προς τα κάτω στον οπλίτη
που µπορεί να είναι 30 Ευρώ για να µπορέσει να επιβιώσει και να
παραµείνει ή να αυξηθεί λίγο για το ναύαρχο, τον αντιναύαρχο κλπ.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Με την άνεσή σας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Αυτό πρέπει να το δει κανένας. Θα µου πείτε "από πού
ξεκινάτε εσείς, κύριε Κωστόπουλε, και λέτε να είναι 80 ή 100 Ευρώ
στο λοχαγό και εγώ βάζω 60 Ευρώ"; Να σας ρωτήσω και εγώ:
Εσείς από πού ξεκινάτε και το βάζετε έτσι;
Εγώ  πήγα  πρόσφατα  στη  Νέα  Υόρκη  και  δεν  µου  έφθαναν
αυτά  τα  λεφτά.  Το  λέω  εντελώς  πρακτικά.  Σαν  απλός
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άνθρωπος λειτούργησα και όχι σαν ένας αξιωµατούχος, που
κερνάει και σπαταλάει.
Να φάει ένα φαϊ, ένα ψωµάκι, να πάρει ένα ταξί να πάει κάπου.
Αυτά πρέπει να τα δείτε λίγο καλύτερα, γιατί πέρα απ' όλα τα άλλα
πληγώνονται οι άνθρωποι και δεν είναι καλό αυτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Στην Αµερική εσείς τι δουλειά είχατε;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Πήγα στους συντρόφους τους 'Ελληνες. 'Εχουµε
συντρόφια εκεί. Αλλά ... να µην κάνουµε και φάκελο στους
ανθρώπους και βρουν κανένα µπελά!
Πήγα στην ελληνική κοινότητα εκεί. Τι να κάνω δηλαδή;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Νοµίζω ότι σας είχε
προσκαλέσει ο Μπέρνς!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ο κ. Μπερνς πάει και βάζει δεντράκια. Νοµίζουν ότι µε
τέτοια θα µας καλοπιάσουν ορισµένοι. ∆είχνουν οι τηλεοράσεις τα
δεντράκια και δείχνουν κάποιους άλλους που πάνε και χορεύουν
ζεϊµπέκικο. Αυτά πρέπει να τα καταλάβουν µερικοί.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. ∆ραγασάκης,
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού της Αριστεράς
και της Προόδου έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: 'Εχουµε δεχθεί ορισµένα υποµνήµατα
και υποθέτω και εσείς, κύριε Υπουργέ. Νοµίζω ότι µερικά απ'αυτά
µπορούν να καλυφθούν µε το νοµοσχέδιο. Μια περίπτωση είναι ο
Οργανισµός Βάµβακος και ο Οργανισµός Καπνού, που αποτελούν
νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου.
Το άρθρο 9 αναφέρεται µόνο σε υπαλλήλους του Υπουργείου
Γεωργίας κλπ. Μπορούµε να προσθέσουµε ότι η διάταξη αυτή
εφαρµόζεται και για τους υπαλλήλους του Οργανισµού Βάµβακος
και του Εθνικού Οργανισµού Καπνού µε τις ίδιες προϋποθέσεις,
δηλαδή είκοσι έως σαράντα χιλιόµετρα µόνο για την εφαρµογή
προγραµµάτων έρευνας, γεωργικής µέριµνας και εφαρµογών και
την πραγµατοποίηση των προβλεποµένων εκάστοτε ελέγχων της
αρµοδιότητάς τους. Αυτό ειναι συναφές και µε µία παρατήρηση που
κάνει η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής. Ενδεχοµένως, δηλαδή,
να υπάρχουν και άλλα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, τα
οποία θα πρέπει µε κάποια διάταξη να καλυφθούν για να µην
υπάρξουν µετά γραφειοκρατικές εµπλοκές.
Επίσης, ένα υπόµνηµα το οποίο έχει σταλεί και στο Υπουργείο
Οικονοµικών και σε σας -εάν δεν το έχουν οι υπηρεσίες σας
πρόχειρο, µπορώ να το καταθέσω για τα Πρακτικά- αναφέρεται
στους γεωπόνους του Νοµού Μεσσηνίας, οι οποίοι θέτουν ένα
θέµα, κατά την άποψή µου εύλογο. Αυτοί κάνουν εξακριβώσεις
στους αγρότες και στους κτηνοτρόφους, προκειµένου να
επιβεβαιωθεί ότι δικαιούνται τις επιδοτήσεις διαφόρων ευρωπαϊκών
προγραµµάτων. Αφ'ενός µεν θέτουν το θέµα ότι αυτές οι περιοδείες
γίνονται µε µία συχνότητα που είναι αντικειµενική και εποµένως δεν
µπορεί µε διοικητικό τρόπο να καθοριστεί και πρέπει να γίνουν και
αφ'ετέρου θέτουν το θέµα ότι πολλές φορές είναι σε
αποµακρυσµένες και δύσβατες περιοχές.
Εποµένως, νοµίζω ότι αξίζει να δείτε αυτό το θέµα ως µία ειδική
περίπτωση. Να εξασφαλιστεί ότι οι περιορισµοί που θέτει το
νοµοσχέδιο δεν θα έχουν ως αποτέλεσµα να δυσκολευτούν οι
έλεγχοι, διότι έτσι θα υπάρξουν άλλα προβλήµατα.
Για τα υπόλοιπα θέµατα θα κάνω συγκεκριµένες παρατηρήσεις
πέρα απ' αυτά που έχουµε πει.
Στο άρθρο 1 πρέπει να γίνει µια φραστική διόρθωση. Λέει ότι "στις
διατάξεις του παρόντος νόµου υπάγονται οι µετακινούµενοι εκτός
έδρας", ενώ το νοµοσχέδιο αναφέρεται και εντός και εκτός έδρας.
Στο άρθρο 4 έχει ζητηθεί η κατηγορία 3 να ενσωµατωθεί στην
κατηγορία 2, η κατηγορία 4 να γίνει κατηγορία 3 και στην κατηγορία
4 να µείνουν οι φαντάροι και οι υπάλληλοι Γ' και ∆' βαθµού. ∆ηλαδή
επιδιώκεται µία αναβάθµιση.
Στο άρθρο 8 που αναφέρεται στις δαπάνες διανυκτέρευσης ισχύουν

οι παρατηρήσεις που κάναµε σχετικά µε τη ρεαλιστικότητα των
δαπανών. Επανέρχοµαι στο επιχείρηµα ότι αν οι δαπάνες που
προβλέπονται δεν είναι ρεαλιστικές θα έχουµε ξανά την ίδια
βιοµηχανία πλαστών στην ουσία βεβαιώσεων. ∆ηλαδή θα µπαίνουν
περισσότερες ηµέρες για να καλύπτεται ο υπάλληλος. Επίσης, εάν
δεν υπάρχει είναι σκόπιµο και σ' αυτό το άρθρο να υπάρξει η
δικλείδα ασφαλείας ότι τα ποσά των δαπανών διανυκτέρευσης
δύνανται να αναπροσαρµόζονται µε απόφαση του Υπουργού
Οικονοµικών, για να συµβαδίζουν µε το κόστος ζωής ή µε άλλες
παραµέτρους.
Στο άρθρο 9 παράγραφος 2 στην περίπτωση γ' οι αναφερόµενοι σε
αυτήν την περίπτωση υπάλληλοι από τη φύση της εργασίας τους
πρέπει να µετακινούνται καθηµερινά γεγονός που θεµελιώνει
καθηµερινό δικαίωµα για ηµερήσια αποζηµίωση. Αυτό δηµιουργεί
µεγάλη γραφειοκρατία. Μήπως θα ήταν σκόπιµο σε αυτές τις
περιπτώσεις να υπάρξει κάποιος τρόπος πληρωµής κατ'
αποκοπήν; Πάντως πρέπει να βρείτε έναν τρόπο για να
απλουστεύσετε αυτήν τη διάταξη µε τα καθηµερινά δελτία, µε τα
χαρτιά και µε τις υπογραφές.
Στο άρθρο 13 παράγραφος 4 υπάρχει ένα θέµα το οποίο µπορεί να
δηµιουργήσει προβλήµατα. Λέτε εδώ ότι δεν δικαιούνται τα έξοδα
απόσπασης οι αποσπώµενοι µε αίτησή τους. Η διατύπωση θα
µπορούσε να είναι πιο ακριβής αν έλεγε ότι δεν δικαιούνται έξοδα
απόσπασης οι αποσπώµενοι µε αίτησή τους για δικές τους ανάγκες.
Και αυτό γιατί απ' ό,τι µε πληροφορούν υπάρχει η εξής πιθανότητα.
Η υπηρεσία θέλει να καλύψει δικές της ανάγκες σε µια
αποµακρυσµένη περιοχή. Το ανακοινώνει στους υπαλλήλους και
ρωτά ποιοι θέλουν να πάνε. Ορισµένοι υπάλληλοι δέχονται να πάνε
και έτσι εµφανίζονται να φεύγουν µε δική τους πρωτοβουλία. Αυτό
είναι πολύ καλό γιατί έχουµε και τη σύµφωνη γνώµη του
υπαλλήλου. Αλλά τελικά είναι µια µορφή απόσπασης και γι' αυτό
πρέπει να καλυφθούν τα έξοδα απόσπασης.
Με τις αποσπάσεις φαίνεται να υπάρχουν διάφορες περιπτώσεις
και υποπεριπτώσεις. Υποθέτω ότι εσείς και οι σύµβουλοί σας κύριε
Υφυπουργέ γνωρίζετε αυτά τα θέµατα και ότι θα τα ρυθµίσετε έτσι
ώστε να µη δηµιουργηθούν προβλήµατα κατά την εφαρµογή αυτών
των διατάξεων.
Στο άρθρο 22, τα έξοδα καταβάλλονται σε δολάρια. Ας µπει ότι
καταβάλλονται σε Eυρώ µια και τόση συζήτηση γίνεται.
Τέλος, θα ήθελα να κάνω µία παρατήρηση που θα µπορούσατε να
µου πείτε κύριε Υφυπουργέ, ότι δεν συνδέεται µε το νοµοσχέδιο.
Παρατηρείται το φαινόµενο ειδικά για αποστολές στο εξωτερικό να
µη στέλνονται οι κατάλληλοι άνθρωποι στις κατάλληλες δουλειές.
Υπάρχει ένα φαινόµενο "ηµετέρων". Αυτό γίνεται ιδίως σε σεµινάρια
και σε επιτροπές. Μου λένε µάλιστα ότι ακόµα και στο δικό σας
Υπουργείο υπάρχουν αρκετά κρούσµατα. Για µία αποστολή που θα
συζητήσει φορολογικά θέµατα στέλνονται υπάλληλοι άλλης
υπηρεσίας. 'Ετσι η αποστολή στο εξωτερικό κινδυνεύει να εκληφθεί
ως ευκαιρία για αναψυχή ενώ γνωρίζουµε ότι πρόκειται για
σηµαντικές δηµόσιου χαρακτήρα εκπροσωπήσεις της χώρας µας
ακόµα και όταν γίνονται σε κατώτερο διοικητικό επίπεδο.
Η πρόταση, λοιπόν, είναι, ένα πρώτο στοιχειώδες µέτρο να είναι το
εξής: Το ποιος θα πάει κάπου, να ορίζεται από την υπηρεσία που
είναι αρµόδια για την αποστολή. ∆ηλαδή, εάν η ∆ιεύθυνση
Φορολογίας είναι υπεύθυνη για να στείλει κάποιους υπαλλήλους
στο εξωτερικό, να το αποφασίσει αυτή η διεύθυνση.
Αυτό το πρόβληµα που θέτω είναι γνωστό και ίσως γι'αυτό ο κύριος
Υπουργός το συνέλαβε εξ' αρχής. Το θέµα είναι ότι πρέπει να
αρχίσουµε να τα αντιµετωπίζουµε αυτά τα προβλήµατα, διότι είναι
µία πτυχή αυτού του περιβόητου θέµατος που λέµε αξιοκρατία και
µία πτυχή του πώς λειτουργεί η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. 'Οταν, λοιπόν,
υπάρχουν τέτοια κρούσµατα, τα προβλήµατα αναπαράγονται και
πολλαπλασιάζονται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Πρόεδρος του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Τσοβόλας έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε



3796 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Πρόεδρε, αναγκάζοµαι να πάρω το λόγο, διότι, όπως βλέπετε, δεν
είναι εδώ ο ειδικός αγορητής µας...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Βεβαίως έχετε
δικαίωµα!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): 'Εχω
δικαίωµα, αλλά πήρα το λόγο για να επισηµάνω ότι ο ειδικός
αγορητής µας, ο κ. Ιντζές, βρίσκεται σήµερα στη ∆ιαρκή Επιτροπή
που συνεδριάζει στο κτίριο της Βουλής. Είναι αυτά που γίνονται, τα
οποία δυσκολεύουν το έργο των Βουλευτών αλλά και των
κοµµάτων, που έχουν λίγους Βουλευτές, διότι έχουν έναν σε κάθε
επιτροπή.
Το έχω επισηµάνει πολλές φορές, δεν θέλω να γίνοµαι κάθε φορά
κακός, αλλά βλέπουµε πρακτικά και ουσιαστικά ότι υπάρχει
πρόβληµα και δεν υπάρχει δυνατότητα, όπως στα µεγάλα κόµµατα,
όταν έχει προχωρήσει η εργασία σε ένα νοµοσχέδιο να
εναλλάσσονται οι εισηγητές, ειδικά σε τέτοια νοµοθετήµατα, που
ξέρω πολύ καλά κι εσείς το ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, ότι είναι τελείως
εξειδικευµένα και θέλουν µελέτη σε βάθος µέρες πριν.
Το λέω αυτό για να υπάρχει πάντα κάποια λογική στην παραβίαση
του Κανονισµού. Να βάλουµε σε εισαγωγικά τη λέξη λογική, γιατί ο
Κανονισµός που απαγορεύει αυτήν τη διαδικασία δεν επιτρέπεται
να παραβιάζεται.
Είναι αυτονόητο, βέβαια, κύριε Πρόεδρε, ότι ο κ. Ιντζές εάν
τελειώσει πάνω η επιτροπή, θα µπορεί να πάρει το λόγο, γιατί δεν
ευθύνεται ο ίδιος που λείπει αυτήν τη στιγµή!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ασφαλώς θα λάβει το
λόγο!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Απλώς θα
παρακαλέσω να επισηµάνετε στον κύριο Πρόεδρο, όσο µπορεί να
τα αποφεύγει αυτά, γιατί δηµιουργούνται δυσκολίες και
παρερµηνείες, που γίνονται σε βάρος και της Βουλής, των
Βουλευτών και των κοµµάτων.
'Ηθελα να πω µια κουβέντα µόνο: Ο κ. Ιντζές επεσήµανε τις
αντιρρήσεις και τις επιφυλάξεις που έχουµε στα άρθρα. Εκείνο που
θέλω να πω από την εµπειρία µου -γιατί ξέρουν πολύ καλά οι
σύµβουλοί σας, που βρίσκονται εκεί- ότι κατ' επανάληψη κι εγώ
όταν ήµουν Υπουργός Οικονοµικών το θέµα αυτό επιχείρησα να το
ρυθµίσω. Πιστεύω ότι είναι λάθος που κάνετε τη ρύθµιση αυτή µε
τρόπο τελείως ενιαίο, γιατί δεν υπάρχει ταυτότητα λόγων ώστε να
υπάρξει µια γενική ρύθµιση. Θα αναγκαστείτε σίγουρα πάρα πολύ
σύντοµα να τον αλλάξετε κι αυτόν το νόµο, όπως και άλλους που
σας είχαµε επισηµάνει κατ' επανάληψη µε την πείρα µας και όχι
από διάθεση να κάνουµε αντιπολίτευση σε τέτοιου είδους
νοµοσχέδιο.
∆εύτερον, βλέπω ότι δεν ανταποκρίνονται στις πραγµατικές
δαπάνες, από µια µατιά που έριξα, αυτές οι δαπάνες που λέτε ότι
θα εγκρίνετε στις µετακινήσεις, αλλά και στις διανυκτερεύσεις, γιατί
υπάρχουν διαφορετικά κοστολόγια και διαφορετικά ύψη δαπανών
κατά περιπτώσεις, κατά κατηγορίες, κατά περιφέρειες και πολύ
περισσότερο όταν πρόκειται για το εξωτερικό.
'Ενα άλλο θέµα, που θέλω να επισηµάνω, είναι το εξής:
Κατέθεσα σήµερα, κύριε Υφυπουργέ, µια τροπολογία -την
υπογράφω εγώ, λόγω του ότι θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ
σηµαντική η περίπτωση, αλλά και ο κ. Ιντζές και ο κ. Ρόκος- για
τους δεκατέσσερις θεραπευτές της µονάδας "18 ΑΝΩ", την οποία
επισκέφτηκα σήµερα κατόπιν προσκλήσεως της διοίκησης.
Σας παρακαλώ, αύριο το πρωί που θα συζητηθούν οι τροπολογίες,
να µας δώσετε απάντηση, γιατί η κατάσταση είναι εκρηκτική.
Προειδοποιούµε, για να µην έρθετε µετά και µας πείτε ότι τα
κόµµατα τους υποκινούν. Το κάναµε και στο εκπαιδευτικό θέµα,
όταν συζητιόταν, αλλά δεν θέλετε να ακούσετε τίποτα, γιατί νοµίζετε
ότι είστε οι Θεοί, τα ξέρετε όλα και ότι λέγονται εδώ από ανθρώπους
που έχουν εµπειρίες, µε µια µονοκονδυλιά, θέλετε να τα διαγράφετε
και µετά ψάχνετε να βρείτε φαντάσµατα ότι σας κυνηγάνε και
υποκινούν εκείνους που αντιστέκονται.
Πήγα σήµερα και πέρα από τη συγκίνηση που ένοιωσα, πρέπει να

σας πω ότι συζήτησα ένα, ένα µε τα παιδιά στο "18 ΑΝΩ" που
βρίσκονται σε προγράµµατα απεξάρτησης, µε τη διοίκηση του
νοσοκοµείου που εσείς διορίσατε, µε την επιστηµονική επιτροπή και
µε την κ.Μάτσα που κάνει µία αξιέπαινη προσπάθεια -είναι η
επικεφαλής- αλλά και όλο το προσωπικό εκεί και µε ένα στόµα µου
είπαν ότι είναι ειδική η περίπτωση γιατί υπάρχει προσωπική σχέση
εµπιστοσύνης µεταξύ του τοξικοµανή που µπαίνει στο πρόγραµµα
απεξάρτησης και του θεραπευτή ή της θεραπεύτριας. 'Αρα, δεν
υπάρχουν εδώ άλλες γενικές προϋποθέσεις και σε καµία
περίπτωση δεν µπορείτε να διώξετε αυτούς τους ανθρώπους οι
οποίοι είχαν προσληφθεί για ένα χρόνο και έχει αναλάβει ειδικά ο
κάθε θεραπευτής ένα ή δύο από αυτά τα άτοµα.
Γι' αυτό καταθέσαµε αυτήν την τροπολογία και αυτό για να µη γίνει η
µεγάλη έκρηξη, να προλάβουµε, είναι θέµα που ευαισθητοποιεί όλη
την κοινωνία µας. Πρέπει να κάνετε αποδεκτή την τροπολογία και
να συνεννοηθείτε και µε τον Υπουργό Υγείας και µε τον Υπουργό
Εσωτερικών. Μην το αφήνετε το θέµα, σας δίνουµε ευκαιρία µε τη
συγκεκριµένη τροπολογία.
Αυτά θέλω να επισηµάνω και να πω ότι είναι εκρηκτική η
κατάσταση και πρέπει τα δεκατέσσερα αυτά άτοµα να καλυφθούν
γιατί, όπως, είπα υπάρχει ειδική επιστηµονική σχέση και σχέση
εµπιστοσύνης, είναι ειδικότητες συγκεκριµένες για τα άτοµα που
είναι ενταγµένα στο πρόγραµµα.
Είναι κρίµα γι' αυτά τα παιδιά που έκαναν και κάνουν µεγάλη
προσπάθεια για να ενταχθούν πλήρως στην κοινωνία και στην
παραγωγή, κάτω από κάποιες άλλες λογικές για άλλες περιπτώσεις
και τέλος πάντων να τα οδηγήσουµε εκεί που ήταν πριν και που
φραστικά όλοι δηµοσίως θέλουµε να τους απεξαρτήσουµε, να τους
αποθεραπεύσουµε και να τους βοηθήσουµε να ενταχθούν στην
κοινωνία µας.
Κρούω τον κώδωνα του κινδύνου και γι' αυτό παρακαλώ, κύριε
Υφυπουργέ, να δείτε την τροπολογία την οποία κατέθεσα το
µεσηµέρι. ∆εν έχει διάθεση ούτε αντιπολιτευτική ούτε οτιδήποτε
άλλο. Είναι εκρηκτική η κατάσταση και πρέπει να σας πω ότι
υπάρχουν και άλλα προβλήµατα εκεί στο σύνολο του νοσοκοµείου,
όπως κατάργηση διεύθυνσης στο οργανισµό του Υπουργείου,
ψυχικής ιατρικής κλπ. που είναι πολλά ζητήµατα, καθώς και
προβλήµατα υλικοτεχνικής υποδοµής που αν δεν λυθούν αυτά τότε
θα αναδυθούν όλα µαζί και θα έχετε µεγάλο πρόβληµα και εσείς και
η κοινωνία µας αλλά και το λεκανοπέδιο της Αττικής.
Αυτά ήθελα να πω και θα παρακαλέσω τον κύριο Υπουργό να
συνεννοηθεί µε τους αρµόδιους Υπουργούς ώστε αύριο να κάνει
δεκτή την τροπολογία που είναι σύµφωνη µε την πραγµατικότητα
και µε τις ανάγκες που υπάρχουν στη συγκεκριµένη µονάδα "18
ΑΝΩ".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Μεϊµαράκης έχει
το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Θα ήθελα απλώς να πω, κύριε
Πρόεδρε, σε σχέση µε το θέµα που ανέκυψε εκ µέρους του
Προέδρου του ∆Η.Κ.ΚΙ., ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έχει καµία
αντίρρηση αν ο κ. Ιντζές έρθει καθυστερηµένα και δεν προλάβει τη
συνεδρίαση, έστω και αύριο να µπορέσει να διατυπώσει τη γνώµη
του στην ενότητα των άρθρων που συζητάµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Το έθεσε απόψε ο
κύριος Πρόεδρος, του ∆Η.Κ.ΚΙ., είναι αντικείµενο όµως συζητήσεως
της αυριανής ηµέρας, ως τροπολογία, η οποία θα ακολουθήσει τη
συζήτηση των άρθρων. Τώρα το αντικείµενο είναι η ενότητα των
άρθρων 1 έως και 26 και το άρθρο 28.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Το γνωρίζω το αντικείµενο, κύριε
Πρόεδρε, αλλά το λέω επειδή ανεφέρθη ως διαδικαστικό θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Καλώς ο Πρόεδρος
του ∆Η.Κ.ΚΙ. το έθεσε απόψε ούτως ώστε να υπάρξει δυνατότητα
ενηµέρωσης και του αρµόδιου Υπουργού Υγείας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Ακριβώς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αύριο θα συζητηθεί.
Ο κ. Φούσας έχει το λόγο. Απών.
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Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ' επανάληψη έχουµε
δώσει δείγµατα γραφής σ' αυτήν την Αίθουσα, ψηφίζοντας όσα
νοµοσχέδια και όσες διατάξεις νοµοσχεδίων σας, κρίνουµε ότι
βρίσκονται προς τη σωστή κατεύθυνση. Γι' αυτό και όταν
αντιτιθέµεθα, θα πρέπει να προβληµατίζεσθε. Και το λέω αυτό όχι
για το σηµερινό νοµοσχέδιο, το λέω για αύριο, για µεθαύριο, για το
µέλλον. Βρίσκοντας τις διατάξεις του νοµοσχεδίου που συζητούµε
ότι βρίσκονται προς τη σωστή κατεύθυνση, τις ψηφίζουµε.
Λάβετε σοβαρώς υπόψη τις παρατηρήσεις τις οποίες σας έκανε ο
εισηγητής µας, ο κ. Παπαδηµόπουλος. Ο κ. Παπαδηµόπουλος που
ασχολήθηκε εµβριθώς µε το θέµα, σας έκανε κάποιες νοµοτεχνικές
παρατηρήσεις και έρχονται σε πλήρη συµφωνία µε όσες
παρατηρήσεις έκανα από το Βήµα, που σας είπα ότι συναντούµε
παλιούς συναδέλφους και µας λένε ότι τα νοµοθετήµατα που
βγαίνουν τα τελευταία χρόνια από τη Βουλή δεν έχουν νοµοτεχνική
διάρθρωση τέτοια, αντάξια του Σώµατος αυτού αλλά και της νοµικής
επιστήµης.
Γι' αυτό, λοιπόν, µε τις παρατηρήσεις τις οποίες έκανε ο κύριος
συνάδελφος -δεν θα επαναλάβω διότι είναι πια καταγεγραµµένες-
και µε µια πρόσθετη δική µου παρατήρηση, εγώ, κύριε Υπουργέ,
δεν είµαι από εκείνους που πλειοδοτούν. Μάλιστα όταν πρόκειται
για οικονοµικά του κράτους, είµαι πολύ σφιχτός. ∆ιαπιστώνω όµως
ότι δεν θα ανταποκριθούν οι διατάξεις αυτές στις ανάγκες των
καιρών. Και έπρεπε να το είχατε δει µε περισσότερη γαλαντοµία.
∆εν θα φθάσουν, κύριε Υπουργέ, αυτά τα χρήµατα τα οποία δίνετε
µε τον τρόπο που τα δίνετε. Και βεβαίως ως Υφυπουργός
Οικονοµικών έτσι πρέπει να σκέφτεστε. Και µάλιστα το "έτσι" θα
πρέπει να το κάνετε σε όλες τις περιπτώσεις και σε περιπτώσεις
που µιλάµε για δισεκατοµµύρια και όχι για κάποιες εκατοντάδες
εκατοµµυρίων που προβλέπονται από το νοµοσχέδιο αυτό.
Αφού όµως δεν βλέπω ότι είσθε έτοιµοι ή τουλάχιστον δεν
πειστήκατε ότι είναι µικρά τα κονδύλια τα οποία δίνετε, δεν θα
φτάσουν για τις πραγµατικές ανάγκες -γιατί περί αυτών οµιλώ-
κάντε τουλάχιστον µια προσπάθεια όσον αφορά εκείνους που
επισκέπτονται το εξωτερικό, πολιτικούς υπαλλήλους και
στρατιωτικούς. Γιατί πολλές φορές µόλις τελειώνουν οι επίσηµες
εκδηλώσεις εξαφανίζονται, γιατί δεν µπορούν να σταθούν, κύριε
Υπουργέ. ∆εν µπορούν από τους πενιχρούς µισθούς τους οποίους
έχουν να διαθέσουν γι' αυτό που λέµε "δηµόσιες σχέσεις". Και δεν
είµαι από εκείνους που κάνουν δηµόσιες σχέσεις στο εξωτερικό.
Προς Θεού µη λογιστεί ότι µε αφορά ή και τους συναδέλφους εδώ
µέσα! Εµείς κάνουµε το καθήκον µας όπως µπορούµε, και µε όποιο
τρόπο µπορούµε γιατί αυτή είναι η υποχρέωσή µας ως Ελλήνων
Βουλευτών.
Αλλά οι υπάλληλοι, πολιτικοί και στρατιωτικοί, που βγαίνουν έξω,
εκεί θα µάθουν κάτι για την πατρίδα, εκεί θα βρουν τον τρόπο µε
τους συναδέλφους τους να υπερασπιστούν τα εθνικά συµφέροντα,
εκεί θα κάνουν, αν θέλετε, την ελληνική προπαγάνδα. Αν όµως
αναγκάζονται ελλείψει αυτών των οικονοµικών να µην έχουν αυτές
τις δηµόσιες σχέσεις, ζηµιώνεται η πατρίδα. Σας είπα από την αρχή
ότι δεν είµαι από εκείνους που πλειοδοτούν. Πολύ περισσότερο
όταν πρόκειται περί χρεών του δηµοσίου. Ειδικώς στην κατηγορία
αυτή, κύριε Υπουργέ, δείξτε την κατανόησή σας και αυξήστε τα
κονδύλια στο ποσοστό που νοµίζετε ότι µπορείτε και µε κάποια
θυσία του συνόλου. Εγώ πιστεύω ότι στην Αίθουσα αυτή δεν θα
υπάρχουν συνάδελφοι που να διαφωνούν, όσον αφορά την αύξηση
αυτών ειδικά των κονδυλίων. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Σπυριούνης έχει
το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: 'Οχι για να διαψεύσω τον κύριο
συνάδελφο, αλλά δεν συµφωνώ µαζί του. Με κριτήριο ό,τι δίνει σε
µας η υπηρεσία που πηγαίνουµε έξω, πιστεύω ότι δίνει ένα ποσό
που πρέπει να εκτιµηθεί στο πλαίσιο της γενικής προσπάθειας που
κατέβαλε η πατρίδα µε την γνωστή συγκυρία και στη γνωστή
στόχευση της ένταξής µας στην ΟΝΕ. Αν λάβουµε υπόψη µας ότι
υπάρχουν επίσηµα τετρακόσιες τριάντα τρεις χιλιάδες άνεργοι, αν

λάβουµε υπόψη µας οτι υπάρχουν υπάλληλοι που παίρνουν µόνο
διακόσιες χιλιάδες (200.000) δραχµές το µήνα, η γενική φτώχεια
στην πατρίδα µας, κάνει, πιστεύω, η πατρίδα ό,τι µπορεί για να την
εκπροσωπούµε έξω µε την εικόνα που επιβάλλεται.
Υπάρχει πράγµατι ένα πρόβληµα, κύριε Υφυπουργέ και είναι το
εξής: Η καλύτερη οργάνωση των εµφανίσεών µας έξω. Εδώ
υπάρχει πρόβληµα. Ο προγραµµατισµός, η προπαρασκευή, η
κατανοµή αποστολών ώστε έκαστος εφ'ω ετάχθη και το αρµόζον
εκάστω. Για να σταµατήσει η ασχετοσύνη, να σταµατήσει η
προχειρολογία και η προχειροδράση. Υπάρχουν προβλήµατα.
Επίσης, υπάρχουν και δηµιουργούνται προβλήµατα σε ειδικές
αποστολές. Πιστεύω εκεί το κράτος από ειδικά κονδύλια πρέπει να
εξασφαλίζει το πλαίσιο δράσης, ώστε να επιτυγχάνονται οι
επιδιωκόµενοι σκοποί.
Το νοµοσχέδιο που συζητάµε, πιστεύω µε τη γενική του άρθρωση
επιτυγχάνει τους επιδιωκόµενους σκοπούς, όπως αναφέρθηκαν
απ'όλους µας χθες κατά τη διάρκεια της συζητήσεως επί της αρχής.
Το άρθρο 1, καθορίζει ποιες είναι οι αναγνωριζόµενες δαπάνες και
τις αριθµεί σε πέντε κατηγορίες. Θα σηµειώσω από το άρθρο 2 την
επιτυχή πρόβλεψη που κάνετε, ώστε να καθορίσετε ότι δεν
επιτρέπεται η υπέρβαση κατ'έτος των εκατόν είκοσι ηµερών εκτός
έδρας. Και συµπληρώνετε αυτήν την πρόνοια, που τη θεωρώ
απόλυτα σωστή, µε τη διάταξη περί απαγόρευσης του
συµψηφισµού µεταξύ των µηνών για την αναγνώριση ηµερών εκτός
έδρας. Και αυτό έχει µεγάλη σηµασία.
Να πω ότι αυτοί οι συνδυασµοί των διατάξεων εξασφαλίζουν, κύριε
Πρόεδρε, το να µη γίνεται κατάχρηση των περιθωρίων που οι
διατάξεις δίνουν για τη συγκεκριµένη περίπτωση. Και λυπάµαι που
θα το πω, υπάρχουν προκαταλήψεις θετικές ή αρνητικές, εύνοιες ή
δυσµένειες, υπάρχει κακός χειρισµός του όλου θέµατος και πιστεύω
ότι µε το νοµοσχέδιο, µε τους συζητούµενους περιορισµούς µπαίνει
ένα πλαίσιο, ώστε αν δεν εξαλείφονται, τουλάχιστον να
περιορίζονται αισθητώς οι σχετικές λεπτοµέρειες που οδηγούν σε
καταχρήσεις.
Για τις εντολές που αναφέρονται στο άρθρο 3 δεν θα πω τίποτε.
'Ερχοµαι στο άρθρο 4.
Θα µου επιτρέψετε να πω, κύριε Υπουργέ, ότι θα πρέπει να βάλετε
στην κατηγορία 1 όλους τους αντιστράτηγους, τους αντιπτέραρχους
και τους αντιναύαρχους. Είναι δεκαεπτά άτοµα. Υπευθύνως οι
περισσότεροι, για παράδειγµα ο Σωµατάρχης δεν φεύγει ποτέ από
το Σώµα Στρατού. ∆εν πρόκειται να ταξιδέψει ποτέ. Κινείται πάντοτε
µέσα στο πλαίσιο του Σώµατος Στρατού. Είναι µια έκφραση ηθικής
αναγνώρισης στις ταλαιπωρούµενες 'Ενοπλες ∆υνάµεις που δεν
ζητούν τίποτε. ∆εν έχουν κανένα συνδικαλιστικό δικαίωµα. Τα
γνωρίζετε καλύτερα από εµένα, υπέφερε ο πατέρας σας και το έχετε
ζήσει στο πετσί σας.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Οι πρυτάνεις είναι περίπου οκτώ, δέκα. Ας πάνε στην πρώτη
κατηγορία. Θα ταξιδέψουν δυο φορές στην Αθήνα, η διαφορά του
εισιτηρίου είναι τέσσερις χιλιάδες (4.000) ή δέκα χιλιάδες (10.000)
δραχµές, δεν χάλασε ο κόσµος.
Επίσης θα µου επιτρέψετε να σας πω να βάλετε από τη δεύτερη
κατηγορία στην πρώτη, από σεβασµό στη δικαιοσύνη -είναι ένας
συµβολισµός-τους αντιπροέδρους των Ανωτάτων ∆ικαστηρίων.
Κύριε Υπουργέ, για να γίνει κάποιος συνταγµατάρχης περνάνε
τριάντα χρόνια. Τριάντα χρόνια φοράει αρβύλα. Ταλαιπωρείται µέρα
νύκτα. Φεύγαµε, κύριε Υφυπουργέ, σε απόσταση τριάντα
χιλιοµέτρων, ταγµατάρχες, αντισυνταγµατάρχες, συνταγµατάρχες,
για να κάνουµε έφοδο κινούµενοι µια δυο ώρες µέσα στο
στρατόπεδο στις 03.00 τη νύκτα. Μέσα στους λύκους και µέσα στα
χιόνια µέχρι τα γόνατα. Ας δώσουµε, λοιπόν, µια ηθική αναγνώριση
σε αυτόν τον ιδρώτα που χύνεται. ∆εν υπάρχει ωράριο, δεν υπάρχει
πρόγραµµα ζωής, µε συχνότατες µετακινήσεις. Είναι µεγάλη
ταλαιπωρία.
Κύριε Υπουργέ, είναι µέγιστο το απειλούµενο κακό. Αυτοί
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οι άνθρωποι οδηγούνται στη δηµιουργία υπαλληλικής νοοτροπίας.
Αλίµονο αν ο αξιωµατικός εγκαταλείψει την ιδέα της προσφοράς
έξω από ωράρια, από αργίες, από νύκτα ή µέρα και αποκτήσει τη
νοοτροπία του δηµόσιου υπαλλήλου. Θα πει την Παρασκευή το
µεσηµέρι, αντίο κύριε διοικητά, εγώ φεύγω και πάω στη
Θεσσαλονίκη από τον 'Εβρο και θα γυρίσω τη ∆ευτέρα το πρωί, για
να είµαι στο προσκλητήριο. Αλίµονο αν φθάσουµε εκεί. Αλλά για να
µη φθάσουµε εκεί, πρέπει εκείνο που λείπει από τις 'Ενοπλες
∆υνάµεις, που είναι ο συνδικαλισµός -και δεν φωνάζετε εδώ, κύριοι
συνάδελφοι του ΚΚΕ, που έπρεπε να φωνάζετε- να το κάνουµε
εµείς, να είµαστε εµείς οι συνδικαλιστές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ακούστε τα, κύριε
Κωστόπουλε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: 'Ερχοµαι στο άρθρο 9. Την ηµερήσια
αποζηµίωση την αυξάνεται σε δέκα χιλιάδες (10.000) δραχµές και
δεν θα συµφωνήσω µε τις προτάσεις. Είναι µέσα στη δουλειά.
Οι στρατιωτικοί κατ' αρχήν κινούνται είκοσι χιλιόµετρα, τριάντα
χιλιόµετρα, εκατό χιλιόµετρα και δεν παίρνουν ηµερήσια
αποζηµίωση. ∆εν υπάρχουν τέτοια για τους στρατιωτικούς. ∆ε
νοµίζω δηλαδή, ότι χρειάζεται τα είκοσι χιλ. να γίνουν δέκα, όταν
είναι µέσα στη δουλειά του να φύγει από το ένα άκρο της πόλης και
να πάει στο άλλο.
'Ερχοµαι στο άρθρο 13 -να δείτε τη διάκριση που γίνεται, κύριε
Υπουργέ- για τις δαπάνες απόσπασης που αφορούν τους
πολιτικούς υπαλλήλους, τους πολιτικούς λειτουργούς και όχι τους
στρατιωτικούς.
Κάποιος βρίσκεται, για παράδειγµα, στην Αθήνα για να
παρακολουθήσει ένα σχολείο έξι µηνών και αποσπάται στην 'Αρτα,
γιατί το σχολείο αυτό προβλέπει ένα µήνα εκπαίδευση στην 'Αρτα.
∆ηλαδή αυτός ο άνθρωπος έχει φύγει από τον 'Εβρο, είναι στην
Αθήνα και παρακολουθεί ένα σχολείο. Ενδιαµέσως φεύγει από την
Αθήνα και πάει στην 'Αρτα, παραδείγµατος χάρη, που είναι ένα
άλλο συµπληρωµατικό σχολείο. Ξέρετε πόσο παίρνουν το µήνα;
Εβδοµήντα χιλιάδες (70.000). Η οικογένεια στο ∆ιδυµότειχο, ο ίδιος
κάτι ενοικίασε ή βρήκε στην Αθήνα, γιατί δεν τολµά να πάει στο
ξενοδοχείο, για τους έξι µήνες και τον ένα µήνα στην 'Αρτα. Τα
ρούχα του εδώ, ξενοδοχείο στην 'Αρτα. Πώς να βγουν; Γιατί τους
εξαιρείτε και δεν βάζετε εδώ και τους στρατιωτικούς; Ας
προσέξουµε. Είναι η πιο αδικηµένη τάξη. Και προσφέρει τόσα.
Βλέπετε όµως κύριοι, δεν έχουν τα ειδικά προσόντα της
"Νοµενκλατούρας".
Βάλτε και τους στρατιωτικούς εδώ, αφού µιλάµε για δηµοσίους
υπαλλήλους. Γιατί να παίρνει ο υπάλληλος ηµερήσια αποζηµίωση
τις σαράντα ηµέρες επί δέκα χιλιάδες (10.000) δραχµές την ηµέρα
και να µην τις παίρνει και ο στρατιωτικός και τον στέλνουµε στην
'Αρτα και του δίνουµε εβδοµήντα χιλιάδες (70.000) δραχµές το
µήνα;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Είναι στο άρθρο 32.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Το άρθρο 13 στην παράγραφο 3 λέει
ότι οι πολιτικοί δηµόσιοι λειτουργοί και υπάλληλοι όταν αποσπώνται
κλπ., δικαιούνται ολόκληρη την ηµερήσια αποζηµίωση και τις
δαπάνες κλπ., που καθορίστηκε σε δέκα χιλιάδες (10.000) δραχµές.
∆ηλαδή, σαράντα ηµέρες επί δέκα χιλιάδες (10.000) δραχµές θα
πάρει τετρακόσιες χιλιάδες (400.000) δραχµές και έτσι θα πάει στο
ξενοδοχείο, θα φάει στο εστιατόριο, θα κινηθεί σαν άνθρωπος κλπ.
Γιατί, δηλαδή, αυτές οι εξαιρέσεις;
'Εχω διαµαρτυρίες από συναδέλφους, γι' αυτό σας λέω
συγκεκριµένα παραδείγµατα. Πήγε ο υπολοχαγός στην 'Αρτα. Του
έδωσε εβδοµήντα χιλιάδες (70.000) δραχµές. Θέλουν να µένουν
στο στρατόπεδο. Πολλές φορές µένουν σαν στρατιώτες στο
στρατόπεδο. Είναι και αυτό µια λύση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μου επιτρέπετε µία διακοπή;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τώρα σας επιτρέπει ο κ.
Σπυριούνης, αφού έχει πάρει το διπλό χρόνο, αλλά λόγω του
αντικειµένου, επιτρέπει και το Προεδρείο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Ολα αυτά που λέτε αναφέρονται στο άρθρο 32, κύριε Σπυριούνη,
για τους στρατιωτικούς που γίνεται η εξαίρεση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ναι, αλλά δεν το
συζητάµε το άρθρο 32.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: ∆εν το συζητάµε βέβαια, αλλά να δω αν
είναι εκεί γιατί δεν το είδα, κύριε Υπουργέ. Το άρθρο 32 είναι το
ακροτελεύτιο. ∆εν νοµίζω ότι υπάρχει εκεί, αλλά θα το δούµε αύριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πρέπει να
ολοκληρώσετε, κύριε Σπυριούνη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Ολοκληρώνω, λοιπόν, λέγοντας αφού
δεν έχουν συνδικαλισµό οι 'Ενοπλες ∆υνάµεις, κύριε Πρόεδρε, η
εκάστοτε κυβέρνηση να είναι οι συνδικαλιστές των Ενόπλων
∆υνάµεων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Οι υπερασπιστές τους.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Αλλιώς, να κάνουµε συνδικαλισµό που
σηµαίνει τέρµα και ο στρατός, θα γίνει όπως και οι άλλες υπηρεσίες.
Ψηφίζω, βέβαια, τα άρθρα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πάντα όµως, στρατηγέ
µου, ρωτάτε αν το φρόνηµα είναι υψηλό.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ευχαριστήσω όλους τους οµιλητές, οι οποίοι έθιξαν
ορισµένες πλευρές του νοµοσχεδίου και όλοι συνεισέφεραν
ορισµένες προτάσεις, οι οποίες αν γίνουν αποδεκτές -και αυτό
προτίθεµαι να κάνω- πιστεύω ότι θα βελτιώσουν ακόµη
περισσότερο το νοµοσχέδιο αυτό, έτσι ώστε να καταστεί πιο
εύχρηστο, πιο απλό και πιο σωστό.
Θέλω βέβαια, να σας πω, κυρίες και κύριοι, µε κάθε ειλικρίνεια ότι
αυτό το θέµα των οδοιπορικών είναι ένα πολύπλοκο θέµα και
γι'αυτό ακριβώς, επειδή είναι πολύπλοκο, είχε οδηγήσει σε πάρα
πολλές καταχρήσεις στο παρελθόν.
Με το νοµοσχέδιο αυτό επιχειρούµε να τακτοποιήσουµε ορισµένα
θέµατα, να το κάνουµε πιο απλό και πιο διαφανές. Συµµερίζοµαι
έτσι τις επιφυλάξεις ορισµένων οµιλητών ότι και πάλι µπορεί
ορισµένοι να βρουν τον α' ή β' τρόπο να οδηγηθούν σε κάποια
υπέρβαση της χρήσης των διατάξεων. Γι' αυτό προβλέπει το
νοµοσχέδιο ασφαλιστικές δικλείδες όσον αφορά τον έλεγχο, όσον
αφορά τις παρεµβάσεις και τις αποφάσεις των Υπουργών µε τις
οποίες µπορεί να διορθώνονται ορισµένα ζητήµατα, για να
απλοποιηθεί ακόµα περισσότερο στην πράξη και να µην έχουµε
αυτά τα φαινόµενα, τα οποία παρατηρήθηκαν στο παρελθόν.
Θα ξεκινήσω µε τις παρατηρήσεις, τις οποίες έκανε ο
κ.Παπαδηµόπουλος.
Μας είχε θέσει το θέµα του τίτλου. 'Εχει δίκιο και προβλέπεται να
κάνω µία διόρθωση στον τίτλο του νοµοσχεδίου, ο οποίος θα
προτείνω να γίνει: "Κάλυψη δαπανών µετακινουµένων υπαλλήλων
εντός και εκτός Επικράτειας και άλλες διατάξεις". Πιστεύω ότι αυτό
ανταποκρίνεται καλύτερα σε αυτό.
Και από τον κ. Παπαδηµόπουλο και από τον κ. Κωστόπουλο ετέθη
το θέµα του Υπαρχηγού του ΓΕΕΘΑ, η θέση του οποίου πρέπει να
αναβαθµιστεί. Συµφωνώ και θα το κάνω δεκτό.
'Εθεσαν πολλοί οµιλητές και από τη Νέα ∆ηµοκρατία και από το
Κοµµουνιστικό Κόµµα και από το Συνασπισµό το θέµα των
υπαλλήλων του Οργανισµού Βάµβακος και Καπνού.
Βεβαίως, εδώ η Κυβέρνηση έχει υπόψη της ότι οι περισσότεροι από
αυτούς τους υπαλλήλους έχουν µεταταγεί ή βρίσκονται σε µία
διαδικασία µετάταξης και ούτως ή άλλως µε το νέο οργανισµό θα
επανακαθοριστούν οι κανόνες, οι οποίοι θα διέπουν τις µετακινήσεις
τους.
Αλλά εν πάση περιπτώσει, για να µην υπάρξει το παραµικρό
πρόβληµα, θα προστεθεί µε µια διάταξη που θα σας ανακοινώσω.
Αυτό που είπε ο κ. Κωστόπουλος για την προσθήκη των
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υγειονοµικών, το κάνω επίσης δεκτό.
Τις παρατηρήσεις του κ. ∆ραγασάκη για τη µετατροπή δολαρίων σε
Ευρώ, τις διατυπώσεις, επίσης τις κάνω δεκτές.
'Ερχοµαι τώρα σε ειδικότερα θέµατα. Μπήκε το θέµα των
συνταγµαταρχών, ότι θα πρέπει, δηλαδή, να αναβαθµισθούν. Και
αυτό επίσης προτίθεµαι να το περιλάβω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Υπουργέ, µε
συγχωρείτε. Οι προηγούµενες διατάξεις που είπατε, σε ποια άρθρα
αναφέρονται;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Θα σας πω αναλυτικά, αµέσως µόλις κλείσω αυτήν την πρόταση.
Επίσης την πρόταση για την αναδιάταξη των άρθρων τη θεωρώ
σωστή, απλώς και µόνο για τεχνικούς λόγους, για να µην υπάρχει
σύγχυση µε τα άρθρα τα οποία θα συζητήσουµε αύριο, θα κάνω
δεκτή, αυτήν τη διόρθωση αύριο.
Πιο συγκεκριµένα, θα µου επιτρέψετε να αναγνώσω ή να µοιράσω
τις διορθώσεις επί των άρθρων του νοµοσχεδίου.
Τι προτιµάτε, κύριε Πρόεδρε; Να τις αναγνώσω ή να τις µοιράσω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Να τις αναγνώσετε και να
τις µοιράσετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Θα τις αναγνώσω εν τάχει και µετά θα τις καταθέσω, έτσι ώστε να
καταστεί σαφές όλο αυτό το περιεχόµενο των βελτιώσεων που
επέρχεται.
Ο τίτλος του νοµοσχεδίου αναδιατυπώνεται ως εξής: "Κάλυψη
δαπανών µετακινουµένων υπαλλήλων εντός και εκτός Επικράτειας
και άλλες διατάξεις".
Γενική διόρθωση: 'Οπου υπάρχει ο όρος "οδοιπορικά έξοδα"
αντικαθίσταται µε τον όρο "έξοδα µετακίνησης".
∆ιορθώσεις επί των άρθρων:
Επί του άρθρου 1. Από τον υπότιτλο του άρθρου αυτού διαγράφεται
η λέξη "'Εδρα".
Επί του άρθρου 2. Στην παράγραφο 3, το τέταρτο εδάφιο
αναδιατυπώνεται ως εξής: "Οι αποφάσεις για τον καθορισµό του
ανωτάτου ορίου ηµερών κατά την πρώτη εφαρµογή του παρόντος,
εκδίδονται µέσα σε ένα τρίµηνο από την έναρξη της ισχύος του".
Επί του άρθρου 4. Στην παράγραφο 1, κατηγορία Ι. α)Στον πρώτο
στίχο της υποκατηγορίας (α), µετά τη λέξη "Πρωθυπουργός"
προστίθενται οι λέξεις "Πρόεδρος της Βουλής".
Επίσης, στον ίδιο στίχο, µετά τις λέξεις "Αντιπρόεδροι της
Κυβέρνησης" προστίθενται οι λέξεις "και της Βουλής".
β) Στον πρώτο στίχο της υποκατηγορίας (β), µετά τη λέξη
"Υπουργείων" τίθεται κόµµα και προστίθενται οι λέξεις "της Βουλής".
Επί του άρθρου 4 -αυτό αφορά τους συνταγµατάρχες, κύριε
Σπυριούνη- κατηγορία ΙΙ.
γ) Στο δέκατο τέταρτο στίχο µετά τις λέξεις "Ταξίαρχοι και
αντίστοιχοι" προστίθενται οι λέξεις "Συνταγµατάρχες και αντίστοιχοι"
και στο τέλος της υποκατηγορίας αυτής, µετά τις λέξεις "ΥΠ. ΕΞ"
τίθεται κόµµα και προστίθενται οι λέξεις "και Πρόεδροι ΤΕΙ".
Στην υποκατηγορία (β) της ίδιας παραγράφου και κατηγορίας, στον
όγδοο στίχο, διαγράφεται η λέξη "Πρόεδροι" και στον έκτο στίχο της
υποκατηγορίας (α) της κατηγορίας ΙΙΙ διαγράφεται η λέξη
"Συνταγµατάρχης".
δ) Η λέξη "Πρυτάνεις" διαγράφεται από την κατηγορία ΙΙ περίπτωση
α' και αναγράφεται στην κατηγορία Ι, περίπτωση γ'.
Στη θέση της λέξεως "Πρυτάνεις" τίθεται η λέξη "Αντιπρυτάνεις".
γ) Στον πρώτο στίχο της υποκατηγορίας (γ), µετά τη λέξη
"Πρέσβεις" προστίθενται οι λέξεις "Πληρεξούσιοι Υπουργοί Α' και Β'
και αντίστοιχοι".
Επίσης στον ίδιο στίχο µετά τη λέξη "Πρόεδροι" τίθεται κόµµα και
προστίθεται η λέξη "Αντιπρόεδροι".
δ) Στον τέταρτο στίχο της υποκατηγορίας (γ), µετά τη λέξη
"Αρχηγός", προστίθενται οι λέξεις "και Υπαρχηγός".
Κατηγορία ΙΙ
Στην υποκατηγορία (α) διαγράφονται:

α) Στον πρώτο στίχο οι λέξεις "Πληρεξούσιοι Υπουργοί Α' και Β' και
αντίστοιχοι".
β) Στο δεύτερο και τρίτο στίχο οι λέξεις "Αντιπρόεδροι Ανωτάτων
∆ικαστηρίων και αντίστοιχοι" και στο δέκατο τρίτο στίχο οι λέξεις
"Υπαρχηγός Γ.Ε.ΕΘ.Α.".
Επί του άρθρου 6. Στον υπότιτλο η λέξη "Οδοιπορικά"
αντικαθίσταται µε τη φράση "'Εξοδα Μετακίνησης".
Επί του άρθρου 7.
Στην παράγραφο 2:
Στο δεύτερο στίχο του εδαφίου δ', της περίπτωσης Β', µετά τις
λέξεις "εκτάκτων αναγκών" προστίθενται οι λέξεις "καθώς και για τη
διενέργεια ελέγχων από τα όργανα του Εθνικού Ελεγκτικού
Κέντρου".
Στον τρίτο στίχο της περίπτωσης β', µετά τη λέξη "κοινωνικού",
προστίθεται η λέξη "υγειονοµικού".
Επί του άρθρου 16. Στην παράγραφο 1, στον έκτο στίχο, µετά τη
λέξη "προβλεπόµενα" διαγράφονται οι λέξεις "οδοιπορικά έξοδα και
έξοδα µεταθέσεως" και τίθεται η φράση "έξοδα, µε την προϋπόθεση
ότι η φορτωτική ή άλλα επίσηµα παραστατικά στοιχεία που θα
προσκοµίσουν, καλύπτουν το ογδόντα τοις εκατό (80%) της
δαπάνης που δικαιούνται".
Επί του άρθρου 19. Στην παράγραφο 1, στο εδάφιο α' της
περίπτωσης Α', µετά τη λέξη "Πρωθυπουργός" τίθεται κόµµα και
προστίθενται οι λέξεις "Πρόεδρος της Βουλής" και µετά τη λέξη
"Κυβέρνησης" προστίθενται οι λέξεις "και της Βουλής".
Επί του άρθρου 28, όπου αναφέρεται η ηµεροµηνία "30ή Ιουνίου
1999" αντικαθίσταται από την "31η ∆εκεµβρίου 1999".
Επί του άρθρου 9, παράγραφος 2, περίπτωση Γ', στο τέλος του
εδαφίου γ' -αφορά τον Οργανισµό Βάµβακος- προστίθεται εδάφιο
που έχει ως εξής: "Η διάταξη αυτή έχει ανάλογη εφαρµογή και για
τους υπαλλήλους του Οργανισµού Βάµβακος και του Εθνικού
Οργανισµού Καπνού, που µετακινούνται αποκλειστικά και µόνο για
την εφαρµογή προγραµµάτων έρευνας, σποροπαραγωγής,
γεωργικής µέριµνας και εφαρµογών και την πραγµατοποίηση των
προβλεπόµενων εκάστοτε ελέγχων της αρµοδιότητάς τους". Είναι
όπως αναδιατυπώθηκε από τους Βουλευτές.
Στο άρθρο 22, παράγραφος 1, αντί "δολάρια ΗΠΑ" τίθεται η λέξη
"ευρώ".
Κυρίες και κύριοι, έγιναν οι περισσότερες διορθώσεις σχεδόν απ'
αυτές που είπατε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Προς το θετικότερον.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
...και πιστεύω ότι βελτιούται ακόµα περισσότερο το νοµοσχέδιο.
'Οσον αφορά το θέµα που έθιξε ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ., είναι ένα
ζήτηµα το οποίο δεν σχετίζεται µε το νοµοσχέδιο, αφορά την
αλλαγή του καθεστώτος εργασίας υπαλλήλων και είµαι βέβαιος ότι
αυτό θα αντιµετωπισθεί όπως πρέπει από το Υπουργείο Υγείας, το
οποίο συντόµως θα φέρει ούτως ή άλλως σχετικό νοµοσχέδιο.
Κατά συνέπεια, πιστεύω ότι δεν µπορεί να γίνει η συζήτηση αυτής
της τροπολογίας σήµερα. 'Εχω όµως την εντύπωση ότι µε τις
προηγούµενες βελτιώσεις που έγιναν, καλύπτονται πάρα πολλά
θέµατα από τις πολύ θετικές και εποικοδοµητικές προτάσεις που
έγιναν απ' όλους τους οµιλητές και θα ήθελα για άλλη µια φορά να
τους ευχαριστήσω.
Παρέλειψα όµως να απαντήσω στον οµιλητή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος, για την αποζηµίωση των οπλιτών. Θέλω να πω ότι κάτω
από άρθρο το οποίο ανέγνωσε, αναφέρεται η δυνατότητα εκδόσεως
κοινών αποφάσεων των Υπουργών Οικονοµικών και Εθνικής
Αµύνης, ακριβώς για να καλύπτονται όλες αυτές οι ειδικές
περιπτώσεις, οι οποίες αναφέρθηκαν και προσαρµογής ανάλογα µε
τις ειδικές συνθήκες.
Οι αποφάσεις, κύριε Κωστόπουλε -επειδή είπατε κάτι για το πόσο
βραδύνουν- βγαίνουν ταχύτατα, δηλαδή είναι θέµα ορισµένων
ηµερών  µόνο  για  να  προσαρµοστούν  ανάλογα  µε  τις
συνθήκες.  'Εχετε  δίκιο  επί  της  ουσίας,  και  καλώς  το  είπατε,
αλλά  το  νοµοσχέδιο  το  έχει  προβλέψει  αυτό,  όπως  επίσης
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και για τις άλλες αλλαγές χωρών που λέτε, υπάρχει αυτή η
δυνατότητα.
Επειδή αναφέρθηκε ο κ. Σπυριούνης σε ένα ζήτηµα που αφορά
τους στρατιωτικούς όταν µεταβαίνουν εκτός της έδρας τους για
διάφορους λόγους, το τελευταίο άρθρο, το οποίο για τεχνικούς
λόγους, επειδή είναι τελευταίο, δεν µπορεί να περιληφθεί στην
πρώτη ενότητα, αναφέρει ρητά ότι οι στρατιωτικοί εξαιρούνται από
την αποκλειστική διατύπωση που έχει το άρθρο, έτσι ώστε να
µπορούν να εξεταστούν από κοινού από το Υπουργείο
Οικονοµικών και το Υπουργείο Αµύνης, ακριβώς για να
αντιµετωπισθούν τα θέµατα αυτά.
'Ετσι, λοιπόν, και τα δύο θέµατα, που έθεσαν ο κ. Κωστόπουλος για
τους οπλίτες και ο κ. Σπυριούνης για τους στρατιωτικούς
γενικότερα, νοµίζω ότι αντιµετωπίζονται.
Ευχαριστώ πολύ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Ευχαριστούµε πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Νοµίζω ότι µετά και τις
τροποποιήσεις που έκανε ο κύριος Υφυπουργός, ότι είναι επί τα
βελτίω τα συγκεκριµένα άρθρα του νοµοσχεδίου.
Κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της
ενότητας των άρθρων από 1 έως 26 και 28.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτός ο τίτλος του σχεδίου νόµου,
όπως διατυπώθηκε από τον κύριο Υφυπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτός, δεκτός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς ο τίτλος του
νοµοσχεδίου έγινε δεκτός οµοφώνως, όπως διατυπώθηκε από τον
κύριο Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 1
έγινε δεκτό οµοφώνως, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 2
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 3
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 4
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 5
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 6
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υφυπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 7
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υφυπουργό.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 8
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 9
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον Υπουργό, οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 10
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 11
έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 12
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 13
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 14
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό, ως έχει, οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 16
έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 17
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 18
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19, όπως



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΞΖ' - 27 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 1999 3801

τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 19
έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 20
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 21
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 22
έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 23
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής

): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 24
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 25
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 26
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της Βουλής
): Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 28
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, τα υπόλοιπα άρθρα 27, 29, 30, 31 και η
τροπολογία θα συζητηθούν στην αυριανή συνεδρίαση, όπως είχε
προαποφασιστεί.
Στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.32' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο, ηµέρα Πέµπτη, 28 Ιανουαρίου 1999 και ώρα 10.00' µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών, σύµφωνα µε τη
συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                   ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


